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Odgovorna urednica NT Biserka Povše Tašić

Preživeli smo dan v 
Malem princu

V ljudski kuhinji smo se okrep-
čali z zvrhano porcijo realizma. 
Odšli smo prepričani, da lakoto 
nekako še potolažimo, krivice bo-
lijo dosti bolj …

Bo minister za 
kmetijstvo na 
novo »trasiral« 
hitro cesto od 
Šentruperta do 
Velenja?

Zaradi »grehov« 
države ljubenski 
kmet ostal 
brez male 
hidroelektrarne

Celjski Dnevi komedije 
– zrcalo družbi!

Bloudkovi nagradi Luciji 
Polavder in Rolandu Pušniku
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KOMENTAR

Samo 
nasmeh je 
bolj grenak

Saj ne, da bi se posmehovali smehu, pomenu festivala 
Dnevi komedije ali dragocenosti tiste sladke bolečine v tre-
bušnih preponah, ki jo povzroča smeh. A vendarle je treba 
povedati. Slavnostno odprtje Dnevov komedije je bila bolj 
farsa kot slovesnost. Brez predstavnikov ministrstva za kul-
turo, brez fanfar, celo župan Mestne občine Celje, ki tako 
silno podpira festival, je nanj poslal le pooblaščenca. In 
tudi občinstvo ni ravno napolnilo dvorane. Če smo še lani 
ob 19. festivalu videli slovesnost z nastopom Eve Hren in s 
sijajnimi džezovskimi priredbami slovenskih ljudskih, smo 
letos ostali z dolgimi nosovi. Ob sicer seksi Pii Zemljič, ki je 
povezovala slovesnost, smo ob 20. jubileju na odru slišali le 
puhlice upravnice Tine Kosi, ki se je zahvaljevala sponzor-
jem, ker to pač mora narediti, še kupček puhlic županovega 
pooblaščenca Staneta Rozmana o tem, kako zelo imamo 
Celjani radi ta festival, in za konec še ponesrečen dvogovor 
očeta dnevov komedije Marijana Bačka z navidezno 20-
letnico – komedijo.

Odprtje v prazno, bi lahko rekli. In postavili pod vprašaj 
vse visokoleteče besede o festivalu, ki naj bi bil največji kul-
turni dogodek v mestu, eden najpomembnejših slovenskih 
in – kar je – edini slovenski festival komedije. Je zmanjkalo 
»špage«, kot temu rečemo, za kaj bolj glamuroznega? Bi 
bilo res tako drago, nekulturno in nekakovostno najeti vsaj 
kakšno skupino klovnov, ki bi s parado po mestu sporočila, 
da je festival in z njim smeh tu? Je preveč pričakovati, kri-
znim časom v kljubovanje in rdeči niti v brk, da bi kdo na 
odru vsaj kakšno šalo razdrl ali izvedel točko o tem, kako 
izgine denar? Ne vem. Vem pa, da smo spremljali slovesnost, 
ki je bila bolj sama sebi v namen, kot da bi občestvu kaj 
sporočila. »Življenje teče in nič ne reče, samo nasmeh je bolj 
grenak,« je svoj čas pela Majda Sepe. Bo to postala resnica 
Dnevov komedije?

Rad se smejem, tokrat sem se privoščljivo. A privoščlji-
vost ni lepa čednost in zato me je sram. Lahko bi bilo še 
koga.

BRANKO STAMEJČIČ

V Slovenskem ljudskem 
gledališču Celje so v petek z 
ne najbolj posrečeno otvori-
tveno slovesnostjo odprli že 
20. festival Dnevi komedije.

Izbira otvoritvene pred-
stave je padla na domače 
gledališčnike, ki so suvereno 
odigrali Memetovo komedijo 

Priljubljeni Rifle je postal komedijant večera v domači predstavi Romanca, kjer je odlično odigral sodni-
ka.

Boris Kobal je v predstavi Poslednji termina(l)tor občinstvo nasmejal v vlogi papeža in postal komedijant 
večera.

Zrcalo družbi
Družbi ga nastavljajo predstave na Dnevih komedije

Kmetijski minister Dejan Židan se je 
med obiskom na Celjskem ustavil tudi na 
celjskem inštitutu za okolje in prostor, 
kjer se je seznanil s postopki za pripravo 
zakona za sanacijo Celjske kotline.

Rezultati dolgoletnih raziskav onesnaže-
nosti vseh segmentov okolja na območju 
Celja namreč kažejo, da je Celjska kotlina 
po obsegu onesnaženosti eden največjih 
okoljskih problemov v Sloveniji. Kot je dejala 
direktorica inštituta Cvetka Ribarič Lasnik, 
je v Celjski kotlini kar 2.866 onesnaženih 
kmetijskih zemljišč. Od tega je 486 hektar-
jev tako onesnaženih, da bi morali na njih 
povsem prepovedati kmetovanje. Skupina 
strokovnjakov že pripravlja ciljni raziskoval-
ni projekt, v katerem bodo predlagani ukrepi 
o rabi kmetijskih in urbanih tal, o ravnanju z 

odpadki, ukrepi za zmanjšanje onesnaženih 
voda, zraka in podobno.

»Gre za modelni pristop (podprt je tudi 
z denarjem kmetijskega ministrstva), kako 
tudi na degradiranih območjih obdržati in 
razvijati kmetijsko pridelavo. Rezultati nas 
na ministrstvu izjemno zanimajo in upam, 
da bomo lahko ta pristop prenesli tudi na 
druga degradirana območja v Sloveniji,« je 
dejal minister in dodal, da je treba s pomočjo 
ciljnega raziskovalnega projekta pridobiti do-
datne podatke, katere kulture so za tovrstna 
degradirana območja najbolj primerne in so 
tudi v interesu kmetov, ki tu kmetujejo.

Projekt naj bi se končal januarja prihodnje 
leto in bo podlaga za pripravo potrebnega 
zakona za sanacijo degradiranih območij.

BA

Kako tudi na 
degradiranih 
območjih razvijati 
kmetijsko pridelavo

Romanca v režiji Matjaža Zu-
pančiča. V igri, ki se norčuje 
iz nemoči sodne, a tudi dru-
gih vej oblasti, je občinstvo 
najbolj prepričal Janez Hoče-
var Rifle, ki je postal kome-
dijant večera, predstavi pa je 
domače občinstvo namenilo 
dobro štirico.

Soboto so v smeh zavili 
Koprčani, ki so v režiji Sama 
M. Strelca odigrali komedijo 
Poslednji termina(l)tor. Ta 
predstavlja zadnjo avanturo 
zamejskega tržaškega rojaka, 
bivšega partizana, večnega 
idealista in upornika, lastni-
ka tržaškega lokalnega radia 

Juriš. Po čudnem naključju 
se na sedežu njegove radijske 
postaje znajde papež, ki pri-
haja v Trst blagoslavljat novi 
žaveljski terminal, da bi, na-
veličan vatikanskih spletk, za 
hip pobegnil zlaganosti vsak-
dana. Zgodba se zabavno za-
plete, ko lastnik radia papeža 
ugrabi in v zameno za njegovo 
izpustitev zahteva zgolj pra-
vice, ki jih slovenski manjšini 
v Italiji že tako in tako jamči 
ustava. Novo dramsko bese-
dilo Tamare Matevc in Borisa 
Kobala v mojstrski interpreta-
ciji Gojmirja Lešnjaka Gojca in 
Borisa Kobala učinkuje ne le 
kot ironična, ampak tudi kot 
osvežujoča, blažilna, zdravil-
na in navsezadnje izzivalna 
beseda za vse tiste, ki jim ni 
vseeno, kaj ponuja današnji 
svet norosti. Občinstvo je 
predstavi namenilo oceno 
4,71, komedijant večera pa je 
postal Boris Kobal.

Na dnevih komedije je 
občinstvo v vseh letih doslej 
najbolj navdušil novogoriški 
Duohtar pod mus Iztoka Mla-
karja, ki ima oceno 4,9496, 
torej skoraj popolno petico. 
Katera predstava se bo tej oce-
ni najbolj približala, bomo 
vedeli čez en mesec.

Nedelja je v SLG Celje minila 
ob prvi spremni predstavi fe-
stivala. Ta del je letos selekto-
rica Tatjana Doma oblikovala 
iz tako imenovanih nizko-
proračunskih oziroma »off« 
predstav. Predstava Martin in 
Gregor ali Od junaka do beda-
ka je ukrojena po Levstikovi 
povesti Martin Krpan, v pro-
dukciji Cankarjevega doma jo 
je priredila in parafrazirala Ira 
Ratej, režiral pa je Matjaž La-
tin. Martin je Pavle Ravnohrib, 
minister Gregor pa Boštjan 
Bombač. Glasbeno-gledališka 
upodobitev slovitega ljudskega 
junaka je v tej različici dialoški 
spopad med ministrom Gre-
gorjem, tipičnim predstavni-
kom oblastniške strukture na 
novo obogatelih, ter silakom 
Martinom Krpanom, ki je za-
vezan vrednotam in resnici.

BRST, foto: SHERPA
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»Po celodnevnem obisku 
na Celjskem sem dobil po-
trditev, da je to območje za 
proizvodnjo hrane v Slove-
niji zelo pomembno. Ob tem 
me je prijetno navdušilo, 
da sem srečal dosti ljudi, ki 
vnaprej gledajo z optimiz-
mom na vse, kar je v kme-
tijski politiki treba naredi-
ti,« je v petkovih večernih 
urah strnil vtise minister 
za kmetijstvo, gozdarstvo 
in prehrano Dejan Židan.

Njegov obisk so nekateri 
označili kot malo revolucijo, 
saj je na izbrani trasi hitre 
ceste med Šentrupertom in 
Arjo vasjo v spremstvu pred-
sednika računskega sodišča 
Igorja Šoltesa postavil jasno 
zahtevo za soočenje strokov-
nih mnenj. Predstavniki Civil-
ne iniciative Braslovče (Cib) 
so namreč poleg že znanih 
protiargumentov za izbrano 
traso predstavili tudi nekaj 
novih številk, predvsem pri 
uničevanju kmetijskih ze-
mljišč.

»Nisem minister, ki bi ume-
ščal objekte v prostor, to je 
naloga ministrstva za okolje 
in prostor (Mop). Mi smo le 
eno od ministrstev, ki mora-
mo povedati, kako v korist 
državljanov varovati resor, 
za katerega smo odgovorni. 
Že prej sem bil seznanjen, da 
gre pri izbrani trasi za zaple-
teno vprašanje, v katerem se 
očitno križajo različni inte-
resi. Nekatere trditve oziro-
ma podatki Cib niso v moji 
pristojnosti in jih ne morem 
komentirati. Tisto, kar me je 
izjemno presenetilo, pa je, 
da so meni posredovani tako 
zelo različni podatki, koliko 
kmetijskih zemljišč se bo 
izgubilo. Z Mopa so namreč 
posredovali podatek, da bo 
izgubljenih 21 hektarjev kme-

Problem ne bodo 
brezposelni, temveč 
lačni Slovenci
Z zahtevo po soočenju strokovnjakov je minister za kmetijstvo Dejan Židan 
najbrž zasnoval novo vrednotenje trase hitre ceste od Šentruperta do Velenja

Minister Židan je kar iz 
Šentruperta, kjer so sedeli 
s predstavniki Cib, poklical 
ministra za okolje Roka 
Žarnića in zahteval po-
jasnilo oziroma soočenje 
strokovnjakov, ki so pri 
vrednotenju tras hitre ceste 
pripravljali podatke. »Nek-
do me skuša zavajati. Sicer 
je trasa odgovornost Mopa, 
mi pa zastavljamo vpraša-
nja. Čeprav ne bi želel, da 
bi bili krivi za zamude, so 
očitno odprta vprašanja, mi 
pa ne moremo pristati, da 
bi odločali o praznini.«

NEPRESLIŠANO
»V Sloveniji kmalu ne bo največji problem 130 tisoč 

brezposelnih ljudi – večji problem bo 5 tisoč lačnih 
ljudi. Bojim se, da smo blizu temu. Samooskrba stra-
hotno pada, dnevno sprašujem, če imamo dovolj živi-
ne za klanje. Ob tem v tujino vozijo živino s ›šleperji‹ 
oziroma se pojavljajo novi kupci iz Turčije. Tam se je 
odprl nov trg z velikimi potrebami. Zato se kmalu ne 
bomo pogovarjali, če je hrana draga, temveč če je je 
dovolj. V delitvenem kolaču pa je stanje katastrofal-
no. Ko vidite našo klobaso v trgovini, delite z dva, pa 
boste približno vedeli, koliko dobimo mi.«

Izidor Krivec, direktor Celjskih mesnin

Ministra Židana sta predstavnika Civilne iniciative Braslovče Jure Radišek (levo) in Andreja Jelen sprejela 
v Šentrupertu na izvozu z avtoceste.

Kaj je prehranska varnost? »S stališča posameznika, 
da ne je tistega, kar mu škodi. S stališča države pa, da 
v primeru krize v določnem obdobju poskrbi, da ljudje 
ne bodo umirali od lakote,« se je glasilo eno od pojasnil 
ministra Židana na srečanju s celjskimi gospodarstveniki. 
Žal se je za učno uro kmetijstva odločilo bistveno premalo 
gospodarstvenikov. Nekateri so verjetno manjkali zaradi 
pozne petkove ure, drugi zaradi nezainteresiranosti.

Glave naloge ministrstva 
so: priprava zakona o pro-
mociji slovenske hrane, 
zakon o zaščiti kmetij-
skih zemljišč, ustvarjanje 
pravičnosti v prehranski 
verigi, reševanje sive trgo-
vine, zaščita slovenskega 
potrošnika, sodelovanje v 
mednarodnem letu gozdov 
in urejanje javnih služb.

tijskih zemljišč, trditve Cib 
– podprte tudi z argumenti 
– pa so, da gre za 80 hektar-
jev,« je navajal minister Ži-
dan. »Za proizvodnjo hrane, 
ki je v neposredni povezavi s 
kmetijskimi zemljišči, pa sem 
odgovoren. Od leta 1991 smo 
izgubili 16,5 odstotka kmetij-
skih zemljišč, kar je strahoten 
podatek. V tem trenutku ima-
mo velike težave z zagotavlja-
njem potrebne ravni prehran-
ske varnosti. Torej moram 
kot resorni minister izrazito 
paziti, da po nepotrebnem ne 
izgubljamo dodatnih kmetij-
skih zemljišč. Hkrati imam 
pravico, da se mi posredujejo 
podatki, ki so resnični. Če pa 
razpolagam s podatki, kjer je 
faktor razlike štirikrat, imam 
vso pravico, da pozovem re-
sornega ministra, naj izvede 
soočenje ljudi, ki posredujejo 
tako različne podatke.«

Hitra cesta je za Celjsko 
pomembna tema, zato se 
poraja vprašanje, kaj zdaj.

Sam lahko govorim o 
zadevah, ki so vezane na 
kmetijska zemljišča, osta-
lo ni v moji pristojnosti. 
Na srečanju s Cib so bila 
zastavljena tudi vprašanja, 
ki že mejijo na fantastiko, 
namreč, da prihaja do 300-
milijonskih razlik v ceni po-
sameznih odsekov, različni 
so tudi podatki o prometni 
obremenjenosti … Zato de-
fi nitivno pričakujem, da 
bodo pristojne ustanove to 
razjasnile. Očitno imajo v 
stroki različne poglede in iz-
račune. Na ministrstvu, kjer 
bomo odločali, imamo pra-
vico zahtevati, da so podatki 
takšni, da se dajo primerjati, 
da so razumljivi, strokovno 
podprti in sprejeti v širši jav-
nosti. Poudarjam: ne bi rad, 
da bi kmetijski resor kakor-
koli zaviral razvoj. Vendar 
dosedanje izkušnje kažejo, 
da je najslabše, če se odpr-
ta vprašanja pometejo pod 
preprogo. Če se vprašanja 
pojavijo, jih je treba položiti 
na mizo ter nanje strokovno 
odgovoriti.

Ko že omenjate razvoj: v 
manjših občinah se pojavlja-
jo očitki, da na ministrstvu 
zavirate sprejem občinskih 
prostorskih načrtov (OPN) 
ter da varčujete z zemljišči 
na račun Ljubljane.

Eno in drugo je napačno. 
Vedeti je treba, da so občine s 
predlaganimi spremembami 
OPN zahtevale, da dodatnim 
14 tisoč hektarjev kmetijskih 
zemljišč spremenimo na-
membnost in to ob tem, da 
imamo v Sloveniji neverjetno 
veliko neizkoriščenih poslov-
no-obrtnih con. Morate se 
zavedati, da je ena poglavi-
tnih skrbi Slovenije, ne samo 
kmetijskega ministrstva, kaj 
bomo storili, če pride do pre-
hranske krize. Mi vemo, kaj 
moramo narediti: proizvesti 
dovolj hrane, česar pa ne 
moremo, če bo vsak lokalni 
župan želel graditi poslov-

no-obrtne cone, ki bodo po 
možnosti celo prazne.

V Celju ste se srečali tudi 
s kmetovalci. Lahko zavrti-
mo realnost in rečemo, da 
so zadovoljni?

Srečanje s kmetovalci je 
bilo pomembno, ker so me 

opozorili na težave, ki se 
jim dogajajo. Iskali so moje 
nasvete, kaj naj naredijo, zla-
sti jih je zanimalo, kako bo 
kmetijska politika v obdobju 
od 2014 do 2020 naklonjena 
slovenskim kmetom. Povedal 
sem, da so pogajanja trda, 
vendar da dobro zastopamo 
slovenske nacionalne intere-
se in da ni bojazni. Jasno pa 
je, da morajo biti za uspešno 
kmetijo izpolnjeni trije pogo-
ji: da vsak kmet podjetniško 
razmišlja ter da država zago-
tavlja ustrezne pogoje, kot 
tretja pa je pomembna dobra 
podpora služb, med drugim 
tudi kmetijsko svetovalne 
službe. Pri slednji mislim, da 
smo na pravi poti, saj jo vra-
čamo kmetom.

V času podražitev slišimo 
nenehna opozorila, da do-
dana vrednost v prehranski 
verigi ni pravično porazde-
ljena. Kako daleč ste pri ure-
janju odnosov?

Kadar je veriga s štirimi 
členi nepregledna, kadar ni 

zadosti pravičnosti, sta naj-
bolj oškodovana prvi in za-
dnji člen. Torej potrošnik, na 
katerega je treba najbolj mi-
sliti in ga varovati, ter kmet. 
Trenutna ocena je, da stanje v 
Sloveniji ni zadovoljivo in da 
moramo nekaj narediti. Gre-
mo po poti, ki jo je izbralo kar 
nekaj starih članic EU, torej 
da uveljavimo kodeks dogo-
vora. Seveda mora biti ko-
deks obvezen, nadzorovan in 
tudi sankcioniran, če pride do 
kršitev določil. Verjamem, da 
smo na takšni stopnji družbe-
ne in poslovne zavesti, da je 
dogovor možen. Če pa bomo 
v zelo kratkem času ugotovi-
li, da ta pot ni možna, nam 
ne bo smelo biti nerodno, da 
gremo po poti zakonske re-
gulacije.

Tudi za trgovine?
Zakonska regulacija v ce-

lotni prehranski verigi. Za 
noben člen ne moremo reči, 
da je naš sovražnik. Vsi so 
prijatelji, vse je treba spošto-
vati. Vendar mora vse skupaj 
tako delovati, da en člen ne 
vrši tako hudega pritiska na 
drugega, da je proizvodnja 
hrane ogrožena.

URŠKA SELIŠNIK
Foto: TONE TAVČAR
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Dražje delnice
Rasti svetovnih kapitalskih trgov skoraj ni videti konca. 

Tako so se tudi v minulem tednu delnice na vseh največjih 
delniških trgih močno podražile. Svet Evropske centralne 
banke kljub povišani inflaciji v zadnjih mesecih minuli te-
den ni spremenil ključne obrestne mere za območje evra, 
ki že od maja predlani vztraja na ravni enega odstotka.

Inflacijo sicer spodbujajo predvsem cene energije in hrane, 
vendar zaenkrat sistemskih razlogov za okrepljeno inflacijo 
še ni, saj je gospodarska rast še vedno sorazmerno šibka, 
prav tako se ne povečuje količina denarja v obtoku.

Za popestritev dogajanja na svetovnih kapitalskih trgih je 
v minulem tednu poskrbela Kitajska centralna banka. Ta je 
v torek že tretjič v zadnjih štirih mesecih zvišala obrestne 
mere, s čimer želi omejiti rast cen življenjskih potrebščin, kar 
bi lahko privedlo do družbenih nemirov. S tem je v skladu s 
pričakovanji analitikov napovedala, da bo obrestni meri za 
depozite in posojila zvišala za po 25 bazičnih točk, tako da bo 
prva po novem 3-odstotna in druga 6,06-odstotna. Omenjena 
novica je pozitivno vplivala na kapitalske trge.

Vrednost največjih svetovnih indeksov je v minulem tednu 
močno narasla. Indeks DAX je teden končal 2,3 odstotka višje 
in je v sredo dosegel najvišjo vrednost po zlomu trgov pri 
7.340 indeksnih točkah. Francoski indeks CAC40 je končal 
2,3 odstotka višje, medtem ko je angleški indeks FTSE100 v 
tem tednu pridobil 2 odstotka vrednosti. Ameriška indeksa 
SP500 in Dow Jones sta v sredo trgovanje končala 1,6 in 
1,7 odstotka višje glede na pretekli teden. Na drugi strani 
se je indeks NASDAQ v tem tednu podražil za 1,3 odstotka 
vrednosti ter v sredo dosegel 2.365 indeksnih točk.

Ker je Evropska centralna banka obdržala ključno obrestno 
mero nespremenjeno, se je vrednost ameriškega dolarja v 
primerjavi z evrom okrepila. V sredo se je dolar v primerja-
vi z evrom gibal pri vrednosti 1,37 dolarja za evro. Ukrepi 
kitajske centralne banke niso pozitivno vplivali na naftne 
trgovce, saj se bojijo, da bodo ukrepi privedli do manjšega 
kitajskega povpraševanja po nafti. V sredo je bilo tako za 
sod nafte treba odšteti 87,8 dolarja, kar je 5,2 odstotka manj 
kot pretekli teden.

ROMAN GOMBOC,
borzni posrednik

ILIRIKA d.d., Slovenska 54, 1000 Ljubljana
Nadzorni organ: ATVP, Poljanski nasip 6, 1000 Ljubljana

Vir: Ljubljanska borza d.d.

Stečajna upraviteljica 
Hudournika Tanja Prapro-
tnik je razpisala novo javno 
dražbo za prodajo Almine-
ga doma na Svetini, ločeno 
pa bo prodajala opremo v 
domu.

Za Almin dom je nova iz-
klicna cena 625 tisoč evrov, 
za nepremičnine pa 175 tisoč 
evrov. To je že peta javna draž-
ba, cena Alminega doma pa je 
več kot prepolovljena. Almin 

Premoga je menda 
dovolj, ostalo danes?

V Termoelektrarni Šo-
štanj pričakujejo ugotovitve 
študij neodvisnih strokov-
njakov (uradno določeni 
datum je danes, torej 15. 
februar), po katerih se bo 
po napovedi ministrice za 
gospodarstvo Darje Radić 
odločalo o nadaljnji gradnji 
bloka 6.

Ena od dilem je, vsaj ne-
uradno (v Premogovniku 

Znova se ponuja Almin dom

Almin dom na Svetini čaka na kupca.

dom oziroma hotel je bil v 
lasti podjetnika Stanka Zake-
lška in njegovega gradbenega 
podjetja Hudournik, javnosti 
pa je najbolj poznan po aferi, 
zaradi katere je štorska občina 
dolgo imela blokirane račune. 
Doslej se kupec za Almin dom 
ni pojavil, kot pa ocenjujejo, 
težava ni samo cena. Mnogi 
namreč menijo, da hotel na 
600 metrih nadmorske viši-
ne nima oprave prihodnosti, 

drugi pa del ovir vidijo tudi v 
tem, da je del zemljišča v sklo-
pu Alminega doma odkupilo 
štorsko podjetje Štore Steel. 
Nova javna dražba je razpisa-
na za 17. marec.

Kot smo že navajali, je 
po besedah Praprotnikove 
objekt izjemno dobro vzdr-
ževan, saj ga redno zračijo 
in ogrevajo, med drugim so 
prebarvali tudi ograjo. »V 
bistvu bi bilo treba samo 

prebrisati prah in nekoliko 
pospraviti, nato bi se kupec 
lahko vselil v enem tednu,« 
je omenila. Koliko bodo še 
nižali ceno oziroma kakšna 
bo usoda Alminega doma, 
stečajna upraviteljica še ne 
ve.

US, Foto: SHERPA 
(Arhiv NT)

NA KRATKO
V »prisilki« Projektivni biro
CELJE - Okrožno sodišče je v petek začelo 

postopek prisilne poravnave nad Vegradovo 
hčerinsko družbo Projektivni biro. Za upravi-
teljico je sodišče imenovalo Darjo Seme, upni-
ki pa morajo svoje terjatve prijaviti v mesecu 
dni. Vegradovo hčerinsko podjetje je predlog 
za prisilno poravnavo zaradi plačilne nespo-
sobnosti vložilo konec lanskega leta, nato pa 
so jo v začetku februarja dopolnili. Na podlagi 
dopolnjene vloge je sodišče sprožilo prisilno 
poravnavo. Septembra lani so terjatve upnikov 
znašale skoraj 4,3 milijona evrov, od tega je za 
skoraj štiri milijone navadnih terjatev, upniki 
pa naj bi prejeli samo 6 odstotkov.

Letos bolje?
ZREČE - V Uniorju so lani s prodajo 

ustvarili 125 milijonov evrov, kar je dobrih 
12 odstotkov več kot predlani, vseeno pa so 
zabeležili 2,8 milijona evrov izgube. V začet-
ku letošnjega leta jim je kazalo bolje, saj so 
januarja ustvarili 12 milijonov evrov prihod-
kov, kar je bistveno več kot v preteklih letih. 
Sicer v Uniorju za letos načrtujejo, da bodo 

s prodajo zaslužili 144 milijonov evrov, ob 
tem pa pričakujejo 2 milijona evrov čistega 
dobička.

»Stopniščna« nadaljevanka
LAŠKO - Pivovarna je preko spletnih stra-

ni ljubljanske borze obvestila, da je celjsko 
okrožno sodišče vnovič zavrnilo tožbo Vse-
slovenskega združenja malih delničarjev, 
kar pomeni, da tako imenovana stopniščna 
skupščina ostaja nična. Tako tudi niso razve-
ljavljeni sklepi, ki so jih delničarji Pivovarne 
Laško sprejeli na skupščini konec avgusta 
2008. Sodba še ni pravnomočna.

V Bisolu spet normalno
LATKOVA VAS - V Bisolu, kjer je v noči 

na četrtek zagorelo v skladišču, je bil včeraj, 
v ponedeljek, normalni delovni dan, saj so 
ponovno zagnali proizvodnjo. Uradni vzrok 
požara še vedno ni znan, najverjetneje pa je 
prišlo do napake na električni napeljavi. Tudi 
višina škode še ni dokončno ocenjena, kot pa 
trdijo v Bisolu, bo zagotovo večmilijonska. Na-
tančna škoda bo znana po temeljiti inventuri 
zaloge izdelkov in materiala, ki so se nahajali 
v skladišču na dan požara. US

Velenje namreč včeraj tega 
še niso potrdili) očitno raz-
čiščena. Neuradno naj bi 
bili tuji strokovnjaki, ki so 
preverjali količine in kuril-
no vrednost premoga, nav-
dušeni nad delom in opre-
mljenostjo v premogovniku, 
tudi njihovi izračuni pa ka-
žejo, da je premoga dovolj 
ter da ima zadostno kurilno 
vrednost. Ker so podatki še 
neuradni, ne bomo zapisali, 
da so ugotovitve tujih stro-
kovnjakov posmeh v brk na-
sprotnikov gradnje bloka 6. 
Kot so pred časom trdili v PV, 
ima premogovnik v svojem 
pridobivalnem prostoru do-
volj zalog premoga do konca 
obratovalne dobe bloka 6. V 
lignitnih plasteh, debelih kar 
165 metrov, je bilo v 135 le-
tih delovanja premogovnika 
odkopanega že več kot 220 
milijonov ton lignita, v odko-

pnih poljih pa je na podlagi 
uradnega potrdila še 131,7 
milijona ton odkopnih zalog 
premoga.

V Tešu sicer še vedno me-
nijo, da je ustavitev gradnje 
bloka 6 možna, vendar ne-
smiselna. Tudi zato so že 
objavili povabilo za oddajo 
ponudb za gradbena dela na 

glavnem tehnološkem objek-
tu, ki med drugim zajemajo 
izkop, gradnjo kotlovnice in 
ureditev gradbišča. Pogodbo 
z izbranim izvajalcem naj bi 
predvidoma podpisali apri-
la.

Kot navajajo v Tešu, bi v 
primeru prekinitve gradnje 
bloka 6 prišlo do velikih iz-
gub, saj bi država ostala brez 
najboljše opcije za oskrbo z 
električno energijo, Holding 
slovenske elektrarne in Teš 
pa s 400 milijonov evrov dol-
gov. Obnova četrtega in pete-
ga bloka, kar se omenja kot 
eno od možnosti namesto iz-
gradnje šestega bloka, bi po 
pojasnilih termoelektrarne 
veljala še približno dodatnih 
400 milijonov evrov. Kot so 
izračunali v Tešu, bi zausta-
vitev projekta in posledična 
prenova blokov štiri in pet 
v tem trenutku znašala naj-
manj 800 milijonov evrov.

US

Čeprav se v javnosti okrog 
Teša pojavlja še veliko zgodb 
ter zastavlja več vprašanj, na 
katera velikokrat odgovarja-
jo tudi »kvazi« strokovnjaki, 
ima precejšno težo napoved, 
da naj bi temeljni kamen 
za gradnjo izvoznega jaška 
NOP 2 v Premogovniku Ve-
lenje v začetku marca polo-
žil premier Borut Pahor.

Zgodba Vegrad še 
vsaj tri leta

Stečajna upraviteljica Vegrada Alenka Gril je objavila otvoritveno poročilo, ki ga 
je dopolnila z načrtom poteka stečajnega postopka v tem velenjskem gradbenem 
gigantu.

Kot ocenjuje Grilova, naj bi stečaj zaključili šele v treh letih, torej do leta 2014. Upniki 
so prijavili 2.379 terjatev, mnoge med njimi so zelo zahtevne, sicer pa je zahteven celotni 
stečajni postopek Vegrada. Po načrtu naj bi do junija vložila tudi nekaj izpodbojnih tožb 
ter izdelala seznam preizkušenih terjatev. Po otvoritvenem poročilu knjigovodska vrednost 
Vegradovih osnovnih sredstev ne dosega niti 17 milijonov evrov.

Okoljska organizacija Alpe Adria Green je včeraj podala 
pobudo državnemu zboru, da razpiše posvetovalni refe-
rendum, na katerem bi se državljani odločili o smiselnosti 
izgradnje, po njihovem, ekološko sporne in ekonomsko ne-
upravičene naprave v Šoštanju. Referendumsko vprašanje 
naj bi se glasilo: »Ali se strinjate s tem, da se  v Nacionalni 
energetski program Republike Slovenije vključi izgradnja 
novega več kot 1.200 milijonov evrov vrednega 600-mega-
vatnega bloka 6 Termoelektrarne Šoštanj na premog, ki 
bo v času svojega obratovanja do leta 2054 proizvedel 103 
milijona ton izpustov ogljikovega dioksida, in za katerega 
gradnjo bo jamčila država s poroštvi?« Predlagajo še, da se 
referendum razpiše na dan, ko bo izveden referendum o 
Zakonu o malem delu.
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Milan Hrovat, podžupan 
iz Vitanja: »Prav je, da obe-
ležimo spomin na občinski 
ravni. Še danes, preden sem 
odšel na komemoracijo, je 
moja mama obujala spomine 
na ta dogodek, ki je pretresel 
celotno Štajersko. Takrat so 
ji v vitanjski osnovni šoli po-
vedali, da bodo tako končali 
vsi, ki so proti okupatorju.«

Draga Zorko iz Celja: 
»Spominska svečanost v 
Grabnu pri Stranicah pomeni 
zame spomin na strica, ki je 
bil obešen kot 17-letni fant. 
Ni še bil izoblikovana oseb-
nost, v bistvu je bil otrok, ki 
je bil v Starem piskru zaprt 
kot kurirček. Obenem je bil 
takrat zaprt tudi stari oče, ki 
je nato umrl v taborišču Da-
chau. Na svečanost prihajam 
vsako leto, s tem živimo.«

Avgust Fijavž iz Bukovelj 
pri Stranicah: »S soprogo pri-
deva na to svečanost v spo-
min na žrtve vsako leto. Kot 
sem slišal od domačinov, ni v 
času zločina nihče nič videl, 
vendar naj bi slutili, da se do-
gaja nekaj hujšega. Nato so 
bili prestrašeni, zgroženi. Za 
zločin sem kmalu izvedel od 
staršev, še prej kot v šoli.«

Avgust Fijavž iz Bukovelj 
pri Stranicah: »S soprogo pri-
deva na to svečanost v spo-
min na žrtve vsako leto. Kot 
sem slišal od domačinov, ni v 
času zločina nihče nič videl, 
vendar naj bi slutili, da se do-
gaja nekaj hujšega. Nato so 
bili prestrašeni, zgroženi. Za 
zločin sem kmalu izvedel od 
staršev, še prej kot v šoli.«

S svečanosti v počastitev 100 frankolovskih žrtev. Slavnostna govornica je bila obrambna ministrica, dr. Ljubica Jelušič

Kaj nas vrača v 
preteklost? Med sorodniki in prijatelji žrtev fran-

kolovskega zločina

GRABEN PRI STRANICAH – »Ko prihajamo v te kraje in se 
spominjamo žrtev za slovenstvo, se vedno sprašujemo, kaj je 
gonilo, ki nas obrača v preteklost, ter kaj nosimo v sedanjost 
za prihodnost,« se je na sobotni komemoraciji ob 66-letnici 
tako imenovanega frankolovskega zločina vprašala slavno-
stna govornica, obrambna ministrica dr. Ljubica Jelušič.

Številni udeleženci svečano-
sti v Grabnu pri Stranicah niso 
prišli, da bi videli, kako gojiti 
zlo vojne, ampak zaradi učne 
ure hvaležnosti do umrlih, 
kot se je izrazila govornica. 
To, kar je bilo mogoče videti 
v Grabnu pri Stranicah febru-

arja 1945, komaj tri mesece 
pred koncem druge svetovne 
vojne, presega bujno domi-
šljijo hollywoodskih filmskih 
ustvarjalcev: z jablan je viselo 
99 obešenih talcev, političnih 
zapornikov iz celjskega, ma-
riborskega in trboveljskega 

zapora. Zločin iz maščevanja, 
ki se je zgodil zaradi ubitega 
nacističnega funkcionarja iz 
Celja, je med najstrašnejšimi 
na Slovenskem, takšna obsod-
ba talcev pa nacistično prakso 
celo presega. Med obešenimi 
so bili ljudje različne starosti 
in poklicev.

Sobotne slovesnosti so se 
udeležili sorodniki žrtev, 
krajani iz bližnje okolice in 
drugi občani, med udeležen-
ci so bili tudi načelnik ge-

neralštaba Slovenske vojske 
Alojz Šteiner, predstavniki 
državnega zbora, občin ter 
veteranskih in drugih orga-
nizacij. Spominsko svečanost 
so pripravili Občina Zreče, 
Spominsko društvo 100 fran-
kolovskih žrtev ter območna 
organizacija zveze borcev za 
vrednote NOB iz Slovenskih 
Konjic.

BRANE JERANKO
Foto: TimE

ŠMARJE PRI JELŠAH - 
Upravna enota Šmarje pri 
Jelšah, katere velika selitev v 
nove začasne prostore je po-
tekala od četrtka do vključ-
no nedelje, je včeraj začela z 
običajnim poslovanjem.

»Danes že poslujemo nor-
malno. Nobenih sprememb 
ni niti v poslovanju, niti pri 
uradnih urah,« je bil včeraj 

Od včeraj v zabojnikih
razmeroma zadovoljen načel-
nik upravne enote, Vinko Ha-
bjan. Novi začasni prostori so 
v objektu z bivalnimi zabojniki 
(na fotografiji), ki jih je ministr-
stvo za javno upravo najelo za 
štiri leta od družbe Trimo In-
vestment ter bo zanje za celo-
tno obdobje plačalo nekaj nad 
šesto tisoč evrov. Začasni objekt 
so postavili na dosedanjem par-

kirišču nad obstoječo upravno 
stavbo, iz katere se mora izseliti 
še občinska uprava, ki naj bi to 
storila v prvi polovici leta. Obči-
na Šmarje pri Jelšah se namera-
va začasno preseliti v sosednjo 
stavbo, kjer so prostori v njeni 
lasti, glede dolgoročne rešitve 
za stalne prostore upravne eno-
te in občine pa še ni odločeno. 

BJ

MAP 
dolguje 
občini
ROGATEC - Podjetje MAP 
transport, ki se ukvarja s 
prevoznimi storitvami dol-
guje mali Občini Rogatec 
nadomestilo za stavbno 
zemljišče v višini 140 tisoč 
evrov. Gre za plačilo na-
domestil za predlansko in 
lansko leto.

MAP je v postopku pri-
silne poravnave, občina pa 
je vložila svoj zahtevek. V 
občinski upravi neuradno 
nekoliko dvomijo, če bodo 
dobili plačan celotni znesek, 
pa še to naj bi prejeli v dveh 
do treh letih. Nadomestila 
za stavbna zemljišča so na-
sploh pomemben finančni 
vir za delovanje Občine Ro-
gatec, med občinami na tem 
območju po njegovi višini, 
glede na število prebivalcev, 
Rogatec prednjači. Vzrok je 
razmeroma visoko število 
gospodarskih družb v tej 
obmejni občini. BJ
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V spomin na XIV. divizijo
SEDLARJEVO - »Takrat je bila ena večjih preizkušenj za 
nadaljnji razvoj kulture in civilizacije, ki jo je takratna 
generacija prestala v skrajno neugodnih razmerah,« je na 
proslavi ob 67-letnici prihoda partizanske XIV. divizije na 
okupirano Štajersko dejal slavnostni govornik, finančni 
minister dr. Franc Križanič.

primerjal takratne in dana-
šnje razmere ter izrazil upa-
nje, da bodo tudi današnje 
generacije izkazale ofenziv-
nost ter premagale sedanje 
neugodne gospodarske oko-
liščine. Številne udeležence 
iz različnih krajev Slovenije 

so prav tako pozdravili žu-
pan Podčetrtka, Peter Misja, 
predsednik odbora borcev 
štirinajste divizije, Lojze 
Dolničar ter vodja poho-
dnikov po poteh štirinajste, 
Andrej Mavri.

BJ, foto: TimE

O cerkvi 
spornega 
imena
VITANJE - Cerkve v Župniji Vitanje niso ravno v zavidlji-
vem gradbenem stanju, zato kličejo po obnovi. Dekan iz 
Nove Cerkve Alojz Vicman, ki začasno nadomešča dlje 
časa odsotnega župnika, je zato naslovil prošnjo za sofi-
nanciranje na občino.

V vlogi je dekan omenil 
podružnično cerkev v Bre-
znu kar z dvema imenoma, 
tudi z novim, ki mu večina 
občanov odločno naspro-
tuje. Podružnično cerkev 
v Breznu, ki je streljaj od 
središča Vitanja, imenujejo 
občani zadnja stoletja po sv. 
Antonu s stranskega oltarja 
(zaščitniku živali), njihov za-
dnji župnik pa se jo je odločil 
preimenovati ter jo poimeno-
val za cerkev sv. Jerneja, po 
svetniku z glavnega oltarja. 
To je lani vzbudilo ostro na-
sprotovanje večjega dela kra-
janov, čeprav cerkveni zako-
nik o poimenovanju cerkva 
posebnih določb nima. Na 
zadnji seji občinskega sveta 
v Vitanju so se tako pošalili, 
za katero cerkev, ki jo ome-
nja dekan v vlogi za sofinan-
ciranje, sploh gre.

Svetniki so se na seji nače-
loma strinjali, da bi namenili 
za letošnjo obnovo cerkve sv. 
Antona (oziroma po župni-

kovem preimenovanju sv. 
Jerneja) v Breznu štiri tisoč 
evrov. Prav toliko so pripra-
vljeni nameniti za podru-
žnično cerkev sv. Marjete v 
bolj oddaljenem Spodnjem 
Doliču, za katero velja var-
stveni režim prve stopnje in 
katere zvonik vse bolj spo-
minja na poševni stolp v Pisi. 
Tudi tam je lani prišlo do za-
pleta, saj je za las manjkalo, 
da jo župljani Vitanja, ki so 
jo nekoč tudi zgradili ter so 
jo vedno imeli za svojo, niso 
izgubili. Njeno zemljišče 
je namreč že dolgo spada-
lo v sosednjo župnijo ter je 
tako po ustanovitvi celjske 
škofije ostalo v mariborski 
škofiji. K rešitvi problema je 
Vitanjčanom tako pomagal 
sam celjski škof dr. Stanko 
Lipovšek.

Župnija bo po novem na 
podlagi javnega razpisa pre-
jela osem tisoč evrov za ob-
novo obeh cerkva.

BRANE JERANKO

Običajno je seveda, da se cerkve imenujejo po svetni-
kih z glavnega oltarja, kar na Pohorju ni v navadi, saj je 
podobnih primerov kot v sedemsto let stari cerkvi v Bre-
znu še nekaj. V župnijah s svetniki, ki godujejo pozimi, 
v starih časih večje cerkvene slovesnosti zaradi obilnega 
snega pozimi niso bile mogoče, zato so si pri patronicijih 
in poimenovanjih cerkva pomagali s svetniki s stranskih 
oltarjev, ki godujejo v vremensko prijaznejšem času.

Sv. Anton ali sv. Jernej? Podružnična cerkev v Breznu, ki je streljaj od 
središča Vitanja, v vsakem primeru kliče po obnovi.

Računajo na pomoč od 
razpisov
BRASLOVČE - Svetniki so na zadnji seji potr-
dili predlog proračuna za letošnje leto. Ta je 
višji od lanskega za 28 odstotkov.

Razlog za tolikšno povišanje so razpisi, s po-
močjo katerih občina pričakuje sredstva iz mini-
strstva za kulturo za izgradnjo kulturnega doma 
v trgu Braslovč in sredstva kmetijskega ministr-
stva za obnovo gradu Žovnek. Poleg omenjenih, 
sta druga večja projekta dokončanje primarne 

Polzelani z nižjima 
proračunoma
POLZELA - Svetniki so na zadnji seji spre-
jeli proračuna za letošnje in prihodnje 
leto.

V proračunu občine bo letos na voljo 4,6 
milijona evrov. V primerjavi z lanskim je 
letošnji proračun nižji za 10 odstotkov, nižji 
je tudi proračun za leto 2012, in sicer za 4 
odstotke od letošnjega. Planirani odhodki 
proračuna za leto 2012 tako znašajo 4,7 

milijona evrov in prihodki 300 tisoč evrov 
manj. Ob koncu lanskega leta je občini 
ostalo 230 tisoč neporabljenih sredstev, kar 
je 91 tisoč evrov več kot so načrtovali pri 
prvem branju proračuna za letos. Občino 
v tem letu čaka dokončanje obnove gradu 
Komenda, izgradnja kanalizacije in obnova 
nekaterih cest.

MJ

kanalizacije in sanacija Kulturnega doma Gomil-
sko. Proračunski prihodki, in prav tako odhodki, 
znašajo pet milijonov evrov. Novih zadolžitev ne 
načrtujejo, še vedno pa občina odplačuje dolg v 
višini 120 tisoč evrov za sanacijo Osnovne šole 
Braslovče po neurju. V primeru, da občina ne bo 
uspešna na razpisih bo potrebno, kot pravi bra-
slovški župan Branimir Strojanšek, čimprejšnje 
sprejetje rebalansa proračuna in čim bolj uspe-
šno financiranje naložb z lastnimi sredstvi. 

MJ

Slovencem francoska 
vojaška priznanja
LJUBLJANA – Francoska 
ambasadorka v Sloveniji 
Nicole Michelangeli je v 
prostorih ambasade pri-
pravila sprejem za sedem 
častnikov Slovenske vojske 
ter dva civilista, nekdanja 
borca za osvoboditev Fran-
cije, ki so prejeli različna 
priznanja Republike Fran-
cije. Med prejemniki je bil 
tudi Alojz Jeraj, upokojeni 
delavec in kmet z Pobrežij v 
Zgornji Savinjski dolini.

Jeraj je prejel diplomo za 
vojne veterane, ki so se v 
Franciji in tujini borili proti 
okupatorju in nacizmu. Vi-
talni Vrbin, kot je širše znan 
Alojz Jeraj, je januarja dopol-
nil 88. leto burnega življenja. 
V času okupacije Jugoslavije 
je moral najprej v nemško 
vojsko, kasneje je pobegnil v 
francosko tujsko legijo, se boril 
proti nemški vojski in njenim 
zaveznikom ter nazadnje ob 
boku francoskih partizanov 

za osvoboditev Francije, kjer 
je ranjen dočakal osvoboditev. 

O svoji žalostni vojni zgodbi 
ter o vrnitvi domov, kjer ga je 

na srečo čakala vsa družina, je 
pred dobrim letom ob pomoči 
avtorja teksta napisal knjigo V 
pekel in nazaj. Knjižica, izdana 
v samozaložbi, je takoj pošla, 
zanjo pa se zdaj zanima tudi 
Republika Francija.

JOŽE MIKLAVC

Prejemnik medalje za nacionalno obrambo Republike Francije Alojz Jeraj (v sredini) s francosko ambasa-
dorko v Sloveniji Nicole Michelangeli ter z drugimi nagrajenci

Govornik je na svečanosti 
v Sedlarjevem ob Sotli, ki je 

bila ob spomeniku v počasti-
tev zgodovinskega dogodka, 
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Travnik ni 
parkirišče!
CELJE – Prvi letošnji sončni 
žarki so v naravo privabili 
številne pohodnike, spreha-
jalce in ostale, ki želijo dan 
preživeti na svežem zraku. 
Ogromno Celjanov se je v 
minulih dneh, ko so bile 
temperature prav prijetno 
tople, peš odpravilo tudi 
na Celjsko kočo. Kar pa ni 
preveč razveselilo nekate-
rih prebivalcev Pečovnika, 
ki živijo ob pešpoti na Celj-
sko kočo.

Krajani se pritožujejo nad 
smetmi, ki jih pohodniki me-
čejo na tla in s tem kažejo 
svojo kulturo. Jezi jih tudi 
parkiranje na zasebnih po-
vršinah. Veliko pohodnikov 
se namreč do Zagrada ali 
Pečovnika pripelje z avto-
mobilom ter jo od tam naprej 
mahne peš.

Na težave s parkiranjem je 
opozoril bralec iz Pečovnika, 
ki so mu pohodniki travnik 
dobesedno spremenili v 
parkirišče. »Celega so pre-
orali. Sem že kole postavil 

ob cesti, a nič ne zaleže,« se 
razburja. Obrnil se je tudi 
na Mestno občino Celje, naj 
nekaj vendarle ukrene. A ta 
po besedah vodje oddelka 
za okolje in prostor Roma-
na Kramerja prav veliko ne 
more narediti. Občina je ob 
Savinji pred podvozom za 
Zagrad sicer uredila manjše 
parkirišče, a je to očitno že 
postalo premajhno, zato lju-
dje svoje avtomobile parkira-
jo, kjer pač najdejo prostor. 
Na to, ali je zemlja zasebna 
ali občinska, se ne ozirajo. 
Kot pojasnjuje Kramer, ob-
čina parkirišča ob Savinji ne 
sme širiti, ker je to priobalno 
območje in Arso širjenja ne 
dovoli.

Sicer pa je vožnja v naravi 
tako ali tako prepovedana 
in tudi parkirati kar tako na 
travi ne smemo. »Problem 
je v tem, da se vsakdo želi 
pripeljati čim bliže. Parkir-
nih mest je na tistem obmo-
čju ob koncih tedna dovolj. 
Parkirati je mogoče pred 

Travnik za »jeklene konjičke«?!

DOBRNA - V Centru za usposabljanje, delo in varstvo 
Dobrna bodo dobili novo vodstvo. Dosedanja direktorica 
Jožica Grubelnik odhaja namreč v pokoj. Nasledila jo 
bo Irena Ceglar.

Menjava direktorice

Člani sveta centra Centra za 
usposabljanje, delo in varstvo 
Dobrna so na eni od zadnjih 
lanskih sej soglašali, da se 
dosedanjo direktorico Jožico 
Grubelnik razreši s položaja 
pred potekom mandata, in 
sicer zaradi upokojitve. Člani 
sveta so soglašali, da se zato 
objavi razpis v uradnem li-
stu za prosto delovno mesto 
direktorja, na katerega se je 
prijavilo pet kandidatk.

Svetu zavoda se je zdela 
najprimernejša 35-letna Ire-
na Ceglar iz Mengša, ki je 
specialistka za delo z ljudmi 
s posebnimi potrebami. Na 
seji občinskega sveta, kjer se 
je občinskim veljakom tudi 

osebno predstavila in podala 
svojo vizijo vodenja Centra, je 
njeno imenovanje potrdilo pet 
od sedmih navzočih svetnikov, 
medtem ko sta se dva vzdrža-
la. Zdaj je potrebno počakati 
še na soglasje ministra pri-
stojnega za socialno varstvo. 
Po trenutnem statutu traja 
mandat direktorja pet let, teči 
pa začne z dnem, ko minister 
za delo družino in socialne 
zadeve poda soglasje. Ceglar-
jeva, ki kaže na veliko mero 
strokovnosti in je imela v svo-
ji karieri tudi veliko predavanj 
na mednarodnih konferencah 
in kongresih, bo Grubelnikovo 
najverjetneje nasledila s prvim 
aprilom. MK

V šolski kuhinji »flikajo« za 
higienski minimum
ŽALEC – Pozivi inšpekcije, da je v kuhinji v I. osnovni šoli 
Žalec treba opraviti večjo sanacijo, končno vodijo v prepo-
trebno ureditev tega dela šolskih prostorov. Največja težava v 
šolski kuhinji so ploščice. Stare in poškodovane že nekaj let ne 
prenesejo rednega vzdrževanja in razkuževanja z različnimi 
čistili. Vsako leto znova je treba polagati nove. Pri tem neneh-
na »flikanja« komajda zadostujejo higienskim standardom.

Občina je vendarle našla posluh in denar za celovito sanacijo šolske kuhinje v I. osnovni šoli Žalec. Na slabe razmere ni opozarjal le upravljavec 
kuhinje, zavod Petka, temveč se je oglasila tudi inšpekcija.

V več kot trideset let stari 
kuhinji pripravljajo jedi za pri-
bližno šeststo otrok, učiteljev 
in drugih odjemalcev hrane. 
Kuharji vihtijo kuhalnice za I. 
In II. osnovno šolo Žalec ter za 
podružnični šoli v Gotovljah in 
na Ponikvi. S kuhinjo upravlja 
žalski zavod Petka. »Že vrsto 
let opozarjamo na slabo stanje 
v kuhinji. Ploščice neprestano 
polagamo in lepimo, nakar 

osnovno šolo na Polulah, 
pred trgovino … Seveda je 
od tam pot do Celjske koče 
nekoliko daljša. Ampak če 

imaš namen iti peš na Celj-
sko kočo, je čisto vseeno, 
če hodiš deset minut dlje,« 
razmišlja Roman Kramer. 

Problem, dodaja, je v tem, 
da nam manjka še veliko kul-
ture in da se ravno tisti, ki 
se imajo za velike ljubitelje 

narave, po drugi strani zelo 
malomarno vedejo do nje.

BA
Foto: GrupA

izstopijo in odpadejo. V času 
lanskih počitnic je odpadel 
večji del ploščic in ni nam 
preostalo drugega, kot da ›po-
flikamo‹. Denarja za sanacijo, 
kljub obiskom inšpektorjev in 
njihovim odločbam, ni bilo,« 
pravi vodja šolske prehrane 
Lidija Pišek. Inšpektorica je 
šolo nazadnje obiskala decem-
bra lani in zavodu naložila, da 
mora do konca letošnjih pole-

tnih počitnic opraviti celotno 
obnovo kuhinje in na ta način 
zagotoviti varno in zdravo pri-
pravo hrane.

»Kot kaže, bo treba urediti 
ne le poškodovane ploščice, 
temveč tudi vodovodno nape-
ljavo in na novo položiti cevi 
pod talnimi ploščicami.« Stro-
ški dela so ocenjeni na več 
kot 30 tisoč evrov. Sredstva 
bo zagotovila ustanoviteljica 
šole, Občina Žalec. Kot pravi 
župan Janko Kos, si šolska 
kuhinja tovrstnih odločb in-
špektorjev ne sme privoščiti, 
zato so v proračunu, kljub kr-
čenju sredstev za delovanje 
javnih zavodov, našli denar za 

prenovo. Direktorica zavoda 
Petka Milena Kos, sicer tudi 
soproga žalskega župana, je 
s takšno odločitvijo zadovolj-
na. »Na problem opozarjamo 
že od leta 2004. Ves čas za-
man, saj nikoli ni bilo pravega 
posluha.« Takratni župan in 
sedanji svetnik Lojze Posedel 
to zanika in ob tem opozarja 
na pereč problem pomanjka-
nja sredstev za obnovitvena 
dela v drugih šolah in vrtcih 
v občini, na primer tudi na 
obnovo sanitarij v petrovški 
osnovni šoli, na katero prav 
tako opozarja inšpekcija.

MATEJA JAZBEC
Foto: SHERPA

Zavod za kulturo, 
turizem in šport tudi 
na Polzeli
POLZELA - Po vzoru sosednjih Žalca in Vranskega bo tudi 
na Polzeli začel delovati Zavod za kulturo, turizem in šport 
Polzela (ZKTŠ Polzela). Sedež zavoda bo v gradu Komenda, 
ki je trenutno v fazi rekonstrukcije in obnove.

Letošnje leto je očitno bolj 
naklonjeno ustanovitvi zavo-
da od lanskega, ko so takratni 
svetniki, zaradi neugodnih ča-
sov gospodarske krize z veliko 
večino zavrnili predlog o usta-
novitvi zavoda. Zavod bo začel 
delovati v drugi polovici leto-
šnjega leta. Takrat bo objavljen 
tudi javni razpis za direktorja 
zavoda, ki bo zavod sprva vodil 
skupaj z dvema zaposlenima, 
nato pa naj bi se število zapo-
slenih še povečalo. 
Občina se je konec leta 2006 
ob sprejetju investicijskega 
programa in razpisu za prido-
bitev evropskih sredstev za re-
konstrukcijo gradu Komenda 

obvezala k ustanovitvi zavoda 
za kulturo, turizem in šport, ki 
bo obenem upravljal z gradom. 
Z začetkom delovanja zavoda 
se izteče tudi rok za dokonča-
nje tega nekaj manj kot dva in 
pol milijona evrov vrednega 
projekta sofinanciranega s 
pomočjo evropskih sredstev. 
V gradu bodo poleg zavoda še 
prenovljeni prostori namenje-
ni za turistično-promocijsko 
in gostinsko dejavnost, naj-
starejša sušilnica hmelja kot 
vstopno-informacijska točka 
v okviru Eko muzeja hmeljar-
stva in pivovarstva ter prostori 
za glasbeno in knjižnično de-
javnost. MJ
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Telo kot 
predmet 
zlorabe

Tatjana Rozman, profeso-
rica zgodovine in filozofije 
na I. gimnaziji v Celju, je v 
četrtek v Osrednji knjižni-
ci Celje v pogovoru z mag. 
Brankom Goropevškom 
predstavila svojo knjigo Po-
joči kastrati – (zlo)rabljeno 
telo na odru, ki je nastala iz 
razširjene naloge podiplom-
skega študija.

Povod za obdelavo tega na-
videzno marginalnega pojava 
je bil avtoričin razmislek o 
zlorabah in dojemanju telesa 
skozi čas. Kastrati so bili deč-
ki v puberteti, ki so jim s tem, 
da so jih skopili, ohranili deški 
oziroma že skoraj ženski glas. 
Za svoje potrebe petja v cer-
kvah si jih je v Vatikanu »izmi-
slila« Cerkev, s pojavom opere 
v baroku pa so postali prave 
zvezde odrov. Njihovo delova-
nje je omejeno na čas baroka, 
na pojav opere, že s klasiciz-
mom pa so izginili, v Franciji 
po revoluciji celo s posebnim 
dekretom, ki je prepovedoval 
skopljenje dečkov.

Toda avtorica se ni osredo-
točila zgolj na ta pojav, tako 
rekoč zgodovinsko epizodo. 
V svoji filozofsko-zgodovinski 
študiji razmišlja o zlorabah 
in dojemanju telesa nasploh. 
O gnusu, grešnosti, užitku, 
smrti …, o vsem, kar je pove-
zano s telesom in z njegovim 
dojemanjem v zgodovini od 
davnih do današnjih dni.

Tatjana Rozman je predstavila svojo knjigo Pojoči kastrati – 
(zlo)rabljeno telo na odru.

Tatjana Rozman predstavila svojo knji-
go Pojoči kastrati – (zlo)rabljeno telo 
na odru

»S stališča preteklosti ka-
stratov, ki so celovita zgod-
ba, je tema res obrobna, 
čeprav z današnjimi očmi 
deluje sprevrženo v smislu 
zlorabe človeškega telesa. 
Poglobljena analiza poka-
že, da so kastrati v stičišču 
različnih strategij odnosa do 
telesa od preteklosti in vse 
do danes. Pri razmišljanju o 
kastratih se mi je zazdelo, da 
so šele začetek koncepta zlo-
rabe telesa. Pomislimo le na 
to, kako danes velja norma 
discipliniranega, popolnega, 
treniranega telesa, ki mora 
biti pod kontrolo, ›presijo‹, 
da lahko iz njega iztisnemo 
vse moči …« pravi Tatjana 
Rozman. S kastrati zlorabe 
telesa v takšne ali drugačne 
užitke namreč še zdaleč ni 
konec. Predstavitev knjige 
je avtorica končala s pogle-
dom v sodobnost, kjer tako v 
športu kot umetnosti telo zlo-
rabljamo za spektakel. Šport 
ni več zdrav duh v zdravem 
telesu, ampak postaja telo 
zgolj sredstvo za doseganje 
ciljev in to v takšni meri, da 
proizvaja invalide.

Zanimiva knjiga je že dese-
ta v zbirki Zgodovini-Ce, ki 
jo ob rednih številkah Zgo-
dovine za vse izdaja izjemno 
dejavno celjsko zgodovinsko 
društvo.

BRANKO STAMEJČIČ
Foto: GrupA

Poezija 
v dveh 
jezikih

V Galeriji Nika Ignjatiča 
v Gosposki ulici v Celju so 
v petek pripravili prav po-
seben, dvojezičen pesniški 
večer, posvečen spominu 
prezgodaj umrlega srbskega 
»pesniškega princa« Branka 
Miljkovića.

Tanja Plevnik je kot organi-
zatorica tega večera v galeriji 
premierno brala svoje prevode 
Miljkovićevih pesmi, Ljubo 
Popović pa pesmi v izvirniku 
tega pri nas premalo znanega 
srbskega pesnika iz druge polo-
vice 20. stoletja. »Celje je ravno 
prav veliko, da si zasluži tudi 
tak multikulturen, dvojezični 
pesniški večer. Miljkovićeve pe-
smi pa zaslužijo, da jih javnost 
sliši v prevodu in izvirniku. Za 
nove prevode sem se odločila, 

Škrat Sanjavec ostaja legenda
V Plesnem forumu Celje so 

v četrtek premierno uprizori-
li plesno-glasbeno slikanico 
Škrat Sanjavec, predstavo, ki 
je bila pred skoraj 17 leti pra-
va otroška plesno-glasbena 
uspešnica.

Škrat Sanjavec odpleše ples tudi z žabicami.

Goga Stefanovič Erjavec je s 
to predstavo po pesmih Ferija 
Lainščka in na glasbo Nina de 
Glerie v izvedbi Mie Žnidarič 
obudila uspešnico, a z novo ge-
neracijo plesalcev. 27 mladih 
plesalk in plesalcev je igrico o 

nagajivem škratu Sanjavcu, ki 
se vso predstavo skriva svojima 
prijateljicama vili Rozaliji in vili 
Zelenki ter ju tako vodi po pra-
vljičnem gozdu in po različnih 
prizoriščih domišljijske deže-
le, prepričljivo odplesalo in 

odigralo. Domiselni kostumi, 
imenitna glasba, lisičke, miške, 
zajčki in še mnogo več so stkali 
lok pravljice, ki otroke popelje 
po mavrici domišljije v čarobni 
svet sanj. 

BS, foto: GrupA

Jana Kvas, Tanja Plevnik, Ljubo Popović in Vesna Novak so obarvali dvojezični pesniški večer.

ker sodim, da tudi dosedanji 
redki poskusi, vsa čast sicer 
Venu Tafureju, niso ustrezno 
predstavili globine Miljkoviće-
ve poezije. Upam, da so moji 
prevodi dovolj dobri, da bodo 
izšli tudi v kakšni knjižni iz-
daji, ki bi delo tega po krivici 

prezrtega pesnika prenesla tudi 
v slovenski kulturni prostor,« je 
ob tem večeru povedala Tanja 
Plevnik.

Niso pa ostali zgolj pri dvoje-
zični Miljkovićevi poeziji. Vesna 
Novak je občinstvu predstavila 
lastne pesmi, prav tako Jana 

Kvas, ki svojo poezijo opleme-
niti še z glasbo. Jani se je pridru-
žil še izvrstni klarinetist Goran 
Bojčevski. Tako se je v Galeriji 
Nika Ignjatiča res zgodila, kot 
je vabil naslov prireditve – Pre-
močna beseda – Prejaka reć.

BS, Foto: GrupA

 … koncerta godalnih orkestrov Accademia in A la corda, 
ki bo v torek (danes) ob 19.30 v Celjskem domu. Organizatorji 
napovedujejo večer odlične glasbe z dobitniki Prešernove nagrade 
Akademije za glasbo v Ljubljani. Godalni kvartet Accademia je na-
stal leta 201 v razredu prof. Tomaža Lorenza na Akademiji za glas-
bo v Ljubljani. Koncertira po Sloveniji in tujini. Člani Accademie 
(Mojca Fortin, violina, Beti Bratina, violina, Gea Pantner Volfand, 
viola, ter Zoran Bičanin, violončelo) so bili finalisti tekmovanja 
Amici dela Musica v Udinah. Člani Godalnega kvarteta A la corda 
(Tanja Sonc, violina, Nina Pirc, violina, Nejc Mikolič, viola, ter 
Maruša Bogataj, violončelo) so se združili čansko jesen pod men-
torstvom prof. Tomaža Lorenza. Imeli so več odmevnih koncertov 
v Slovenski filharmoniji in drugod. Vstopnina 5 EUR …

 … koncerta zreške rok zasedbe 500 m, ki bo v četrtek ob 20. 
uri v celjskem Localu. Gre za že tretji koncert v okviru projekta 
hiše kulture in Locala, poimenovan LocalCoolTura. Namenjajo 
ga mladim obetavnim zasedbam iz Celja in Slovenije. Tokrat bo 
v znamenju starega in novega roka v priredbah in avtorskih ob-
delavah zreške zasedbe z zanimivim imenom 500 m. V zasedbi 
ustvarja šest članov, stilno pa se uvrščajo v žanr rokenrola oziroma 

ne zamuDIte delno še džeza, R&B, progressiva in popa. Z leti zasedba pridobiva 
kvaliteto, ne le v izvedbah priredb, temveč tudi z avtorskimi sklad-
bami, kar dokazujejo tudi povabila na različne festivale in veliko 
število nastopov. Med drugim so leta 2008 nastopili tudi na Rock 
Otočcu. Fantje koncertirajo po Sloveniji, ob tem veliko snemajo, 
trenutno pa pripravljajo videospot. Vstop prost …

 … muzikala Ljubim te – spremeni se v sredo ob 20. uri v 
Celjskem domu. Predstavo je v sodelovanju z ljubljanskim Si-
TiTeatrom BTC v Celje pripeljal zavod Celeia v sklopu svojih Na-
smejanih sred. Ta komični muzikal o radostih in tegobah ljubezni 
avtorja Joeja DiPietra v sijajni uglasbitvi Jimmyja Robertsa je na 
Broadwayu prava uspešnica in vrhunska ekipa slovenskih ustvar-
jalcev je zagotovilo, da bo uspešno pot nadaljeval tudi v Sloveniji. 
Med ustvarjalci so prevajalec Milan Dekleva, režiser Gašper Tič, 
glasbeno vodstvo je v rokah dirigenta Big banda RTV Slovenije Loj-
zeta Krajnčana, koreografinja je večkrat nagrajena Fiona Johnson 
Kocjančič, pevske in igralske vloge pa ob spremljavi glasbenikov 
oblikujejo Simona Vodopivec Franko, Romana Krajnčan, Danijel 
Malalan in Marjan Bunič. Ljubim te – spremeni se ne govori le o 
ljubezni, ampak o razliki med spoloma, seksu, karierizmu, osa-
mljenosti, hrepenenju, zadregah starševstva, navadah in razvadah, 
zvestobi, dolgočasju, staranju … na zelo smešen način. Vstopnina 
17,50 ali 19,50 EUR …
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Za pravo knjigo bi tudi 
koga po nosu
Sladokusci med bralci so redki – Naše knjižnice za vzgojo bralne kulture z 
bralnimi značkami za odrasle

Pred pultom gneča, ko-
molci pod ta in ona rebra, 
seznami čakalnih vrst do 
vhodnih vrat in mrki pogledi 
na knjižničarko za pultom, 
ker se gre grdoba brez sence 
dvoma podmizno trgovino 
oziroma izposojo. Do hudo 
želene knjige v javni knji-
žnici se – tako kot očitno do 
vsega na tem svetu – lahko 
pride samo še preko vez in 
poznanstev … Morda se vam 
bo zdelo, da si izmišljujemo. 
Nekoliko karikirano je res, s 
prav dosti pretiravanja pa ne. 
Bil je namreč čas bitke za Da 
Vincijevo šifro. Kje je že to?

»Tako obsednega stanja, kot 
je bilo zaradi te knjige, v naših 
knjižnicah trenutno ni,« je po-
vedala direktorica šentjurske 
knjižnice Tatjana Oset. »Treba 
pa je vedeti, da so t. i. bestselerji 
pisani za najširši krog bralcev.« 
Posledica je približno pol metra 
teh knjig, na katerih se zadnje 
čase sicer nabira prah. Menda 
pa niso bili redki, ki bi se bili 
na višku evforije pripravljeni 
tudi na živo in mrtvo spreti, da 
je v knjigi živa resnica in prava 
podoba krščanstva. »Po drugi 
strani obstajajo zelo zahtevni 
bralci, ki imajo izredno izbran 
okus, znajo poiskati dobro 
knjigo in jo tudi zahtevajo. Ne 
moremo pa mimo tega, da vsak 
bere tisto, kar mu možnosti in 
razpoloženje dopuščata. Mi kot 
knjižničarji smo dolžni skrbeti 
za to, da je vsak državljan tudi 
primerno zadovoljen.«

V Sloveniji je v povprečju 
vsak peti prebivalec vpisan v 
knjižnico. Knjižnice v naši re-
giji v tem pogledu ne izstopa-
jo. »Med aktivnim članstvom 
strmo upade število tistih 
med 30. in 50. letom. To je ra-
zumljivo, če vemo, da gre za 
ljudi iz mladih družin, s šolo-
obveznimi otroki in v življenj-

Tatjana Oset, direktorica knjižnice Šentjur: »Trenutno sta na moji oma-
rici španski rokopis in biografija Toneta Partljiča ob njegovi 70-letnici 
Hvala vam bogovi za te blodnje. Najljubših je sicer več, kot otrok pa 
sem kdo ve kolikokrat prebrala Pestrno.«

skem obdobju, ko je kariera v 
vzponu. Obisk knjižnice ljudje 

obdobju. Število starejših in 
šolskih članov je tako praktič-
no uravnoteženo,« je razložila 
Osetova.

Slovenska knjiga 
»mrkne« v trenutku
Društvo slovenskih pesni-

kov in pisateljev z založniki 
že leta opozarja, da je sloven-
ska knjiga vsej privrženosti 
narodni identiteti navkljub 
in v posmeh hkrati obsojena 
na propad tisti trenutek, ko 
bi država umaknila take in 
drugačen subvencije. Sistem 
ima seveda nemalo slabosti, 
a na ta način slovenski avtorji 
vsaj izhajajo, če se že berejo 
ne prav množično. Slovenske 
knjižnice pa za vzpodbuja-
nje branja kakovostnih tujih 
prevodov in predvsem del 
slovenskih sodobnih avtorjev 
ter kot krona nedotaknjenih 
poezije organizirajo bralne 
značke za odrasle.

V Osrednji knjižnici Celje 
se takih projektov sicer ne 
gredo. Kot je povedala po-
močnica direktorja Martina 
Rozman Salobir nekaj tega 
poslanstva pokriva Univer-
za za tretje življenjsko ob-
dobje, poleg tega imajo tudi 
sicer zelo visoko izposojo 
leposlovja. Spodbujati želi-
jo predvsem izposojo stro-
kovnih knjig. V celjski knji-
žnici imajo 17 tisoč aktivnih 
članov, vendar primerjava 
z drugimi knjižnicami pri 
tem ne vzdrži, saj je Celje 
kljub vsemu srednje- in vi-
sokošolsko ter gospodarsko 
središče. Je pa Rozman Salo-
birjeva opozorila, da morda 
v knjižnici manjka kakšen 
podoben program, kot so 
bralne značke, predvsem 
zaradi svoje socialne kom-
ponente.

StO, ŠK

Prejšnji četrtek so zaključno prireditev bralne značke za 
odrasle pripravili v Šentjurju. Malo manj kot 150 dobitnikom 
priznanj je v svojem izjemnem slogu spregovorila pisateljica, 
prevajalka, esejistka in vsestranska umetnica Ifigenija Simono-
vič. O knjigah je povedala: »Ko sem živela v Londonu, sem opa-
zovala, kako vsi ljudje ves čas berejo. Če se voziš vsak dan uro, 
dve, tri z javnim prometom, ta čas s knjigo izvrstno zapolniš. Pri 
nas tega ni. Je pa narava. In branje v travi, na klopci v parku zato 
neprecenljivo. Mislim, da je prihodnost knjig na internetu. Ker 
je njihova materialna podoba pač potratna in škodljiva, je prav, 
da knjige v resnici izpolnijo svoje poslanstvo. Imeti jo vedno s 
seboj, za primer, če boš morda moral kje pol ure čakati, je nekaj 
nenadomestljivega. Sicer pa bi sama lahko vse življenje shajala 
z nekaj deset svojimi najljubšimi. Nikoli se jih ne naveličam. 
Tako celotnega Cankarja preberem vsakih nekaj let.«

Med prvimi so značko organizirali v Mozirju in danes 
v tem krogu združujejo kakšno stotnijo ljubiteljev do-
bre knjige. V Žalcu se je akcija Savinjčani beremo začela 
leta 2007, prvo leto navdušili 90 bralcev, lani že 200. Pri 
Laščanih se je akcija začela leto kasneje, lani se je vanjo 
vključilo okrog sto bralcev. Nepozaben vtis pa pustijo 
predvsem zaključne prireditve, kot je bila tista s Tonetom 
Partljičev v gosteh. V Šmarju pri Jelšah bralno značko za 
odrasle organizirajo že petič. Prvo leto jih je cilj doseglo 
19, lani skoraj 50. Kot so dodali, se zdi, da javno priznanje 
mnogim kljub zavzetemu branju ne pomeni prav dosti.

Celjani na fotografiji leta
Fotografija iz opusa Tomaža Črneja It's all in your mind, narejena v Mongoliji v obliki diptiha, je bila v ožjem izboru za nagrado fotografija leta.

Revija za kulturo Emzin je letos že sedemnajstič izpeljala 
svoj natečaj za fotografijo leta. Decembra razpisani natečaj se 
je končal sredi januarja, zdaj so znani tudi rezultati, najboljše 
fotografije pa bodo še do 6. marca na ogled v preddverju Can-
karjevega doma v Ljubljani.

Na letošnji natečaj je prispelo 
največ fotografij doslej, kar 582 

fotografskih opusov oziroma 
3540 fotografij. Poslane foto-

Kaj ste prebrali 
nazadnje?

Apostoli sodobnih zarot nas prepričujejo, da svetu izdamo 
vse o sebi, ko nekdo pogleda v naš nakupovalni voziček 
ali med naše smeti. Vprašanje, kaj beremo, je po svoje še 
veliko bolj intimno in povedno. Po drugi strani pa menda ni 
knjige, ki je ne bi bilo vredno prebrati. Vsaka odstrne svoj 
del obzorja.

Jožica Barborič: »Naza-
dnje sem prebrala Blagor 
ženskam od Alenke Rebula. 
Pravzaprav ves čas berem, 
žal pa ne knjig, ampak sodne 
spise. Pa mi je branje kljub 
temu še vedno v užitek. In 
zdaj sanjam, ker se približu-
jem upokojitvi, da bom po-
tem brala, brala in brala.«

Edi Masnec: »Zadnjič sem 
se tamle v gostilni spoprija-
teljil z nekim tujcem. Sva 
namreč ugotovila, da sva 
stanovska kolega – on je eno 
knjigo napisal, jaz pa eno 
prebral. Ne berem. Ker vsi 
berejo, res ne vidim potrebe, 
da bi bil vsem enak.«

Srečko Kolar: »Pred dvema 
tednoma sem prebral zanimi-
vo knjigo Petre Sovdat o Igorju 
Bavčarju. Na leto preberem tri, 
štiri knjige, ampak debele. V 
knjižnico ne hodim, kar pre-
berem, si kupim ali od koga 
sposodim.«

Milan Todič: »Zadnja knji-
ga je bila Ime mi je Rdeča, 
avtor je Orhan Pamuk. Pre-
bral sem jo pred približno 
letom. Eno do dve knjigi na 
leto preberem. V glavnem 
berem strokovno literaturo, 
knjige o umetnosti. Posebne 
spodbude ne potrebujem. Ko 
imam čas, se sam znajdem in 
poiščem, kar me zanima.«

Nataša Antonin: »Zadnja 
knjiga je bila Gora od Tagoreja. 
Sicer pa bolj malo berem, me je 
kar sram povedati. Kakšne tri 
knjige na leto. Razlog je pred-
vsem v pomanjkanju časa. Sem 
vpisana v knjižnico, ampak za 
bralno značko za odrasle pa še 
nisem slišala. Se mi zdi pa kar 
dobrodošla vzpodbuda.«

spet bolj pogosto uvrstijo na 
urnik v tretjem življenjskem 

Alja Roš: »Čisto zadnja je 
bila Lepa služba nekega an-
gleškega avtorja. Sicer imam 
rada predvsem romane, ja-
ponske na primer. Zelo veli-
ko berem. Doma sem blizu 
knjižnice, pa še dosti časa 
imam. Mesečno preberem 
približno 30 knjig.«

grafije predstavljajo produkcijo 
slovenskih fotografov različnih 
generacij, vsebin, formatov in 
tehnik. Žirija, ki je odločala o 
sprejemih in nagradah, je bila 
sestavljena zelo raznovrstno, 
tako da lahko izbrana in na-

grajena dela kažejo ves razpon 
delovanja, ki ga ima fotografija 
danes. V letošnji ožji izbor se je 
uvrstilo 41 avtorjev z 59 opusi, 
med njimi tudi dva Celjana – To-
maž Črnej predstavlja dva opusa 
in Žiga Gričnik enega. BS
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Za pokal 
Celjske koče 
2011

Pokal Celjske koče, letos že sedmič zapored, je organiza-
tor TRC Celje pripravil in kljub višjim temperaturam uspe-
šno izpeljal v petek, 11. februarja. Tradicionalne smučarske 
tekme se je udeležilo 46 posameznikov, ki so tekmovali v 
petih kategorijah. Trije najhitrejši iz vsake kategorije so si 
z vožnjo z enim uradnim tekom prismučali pokale.

V kategoriji ekip, teh je tekmovalo šest, se je za razvrsti-
tev upošteval seštevek treh najboljših posameznih časov 
ene ekipe iz katerekoli kategorije. Najhitrejša med ekipami 
je bila ekipa Impol, ki je prejela pokal Celjske koče, druga 
je bila ekipa SK Štore, tretja pa ekipa Bodr.

SAŠA PUKL
Foto: ALJOŠA BONČINAOrganizatorjem je tudi letos, kljub nekoliko višjim temperaturam, uspelo izpeljati tekmo za pokal Celjske koče. In uživati v zabavi z Radiem Celje.

Najhitrejši iz kategorije 18 do 35 let. Drugo mesto je osvojila Nataša 
Čater (SK Snežak), prvo mesto pa Petra Mraz (SK Štore).

V kategoriji nad 35 let je bila prva Tatjana Tomazini (Impol), druga 
Katja Knavs (Bodr) in tretja Nataša Rovan Gračner (Navor).

Najhitrejši v kategoriji moški od 35 do 60 let: prvo mesto Tone Urleb (Im-
pol), drugo Urban Grajžl (SK Štore) in tretje Drago Bornšek (SK Snežak).

Foto: GrupA

Občinstvo 
res šteje
Na razstavi Public matters v Galeriji 
sodobne umetnosti Celje deset zanimi-
vih zgodb

V Galeriji sodobne umetno-
sti Celje je od četrtka na ogled 
razstava Public matters, kar 
pomeni Javne zadeve, a tudi 
Občinstvo šteje. Za celjsko 
galerijo je razstavo zasnoval 
hrvaški kurator in umetno-
stni zgodovinar Branko Fran-
ceschi, na njej pa z izredno 
zanimivimi projekti, ki vsi 
po vrsti vključujejo javnost 
kot del umetniškega procesa, 
sodeluje devet umetnikov, ki 
predstavljajo deset primerov 
umetniške, kuratorske in ar-
hitekturne prakse.

»Razstava napelje na razmi-
slek o tem, kaj nam umetnost 
in njeno posredovanje javno-
sti dajeta v našem življenju in 
koliko lahko to vsi skupaj iz-
koristimo, da si ga izboljšamo. 
Da spoznamo, kako soodvisni 
smo. Drug brez drugega nima-
mo smisla. Umetniki svojih del 
ne ustvarjajo zase, kustosi in 
razstavišča ne delajo razstav za 
umetnike ali zase. Vse to se dela 
in vse živi za občinstvo in zara-
di njega. Gre torej za projekte, 
ki vključujejo v svoj smisel prav 
sodelovanje in interakcijo z ob-
činstvom,« predstavlja razstavo 
kustos Branko Franceschi. In Del razstave je tudi prostor za snemanje avtoportretov s fotografsko kamero, kjer lahko vsak obiskovalec fotografira sebe v položaju, v katerem želi.

dodaja, da vendarle niso vsa 
dela na razstavi takšna. »Gre 
tudi za projekte umetnikov, ki 
želijo svoja dela deliti z občin-
stvom in jih preprosto razdelijo 
med njega.«

Bolj prepričljivega dokaza od 
pričujoče razstave ni. Na njej 
vidimo vse, od del, namenjenih 
otrokom, kjer so otroške risbi-
ce postavljene v višini otroških 
oči, da otroci v galeriji razen 
nog obiskovalcev sploh kaj 
vidijo. Pa do gradnje 12 križev 
na Kornatih v obliki tradicio-
nalnih kamnitih otoških ograd 
in v spomin umrlim gasilcem, 
v kar so se vključili domačini in 
gasilci. Vidimo rajanje na trati, 
ki ga nekdo začne sam, konča 
pa se z množičnim plesom šte-
vilnih stisnjenih rok.

Zavod Celeia, ki je pripravil 
to razstavo, je z njo uvedel tudi 
novost – kulinarično ponudbo 
namreč. In tako je gostom na 
odprtju Franchesci tudi kuhal. 
Tudi sam se je vprašal, ali je 
skuhal boljši golaž ali razsta-
vo. Golaž ni bil slab, a razstava 
je izjemna. Odgovor je tako na 
dlani – oglejte si to razstavo, pri-
ložnost imate do 27. marca.

BRST, foto: GrupA
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S sporočili do dvigala
Invalid iz Klokočovnika potrebuje stropno dvigalo

Bo Alojzu Slatenšku, ki je 
zaradi mišične distrofi je na 
invalidskem vozičku, uspelo 
pravočasno zbrati dovolj de-
narja za nakup invalidskega 
dvigala, ki omogoča lažje dvi-
govanje bolnika s postelje na 
voziček ter nazaj?

Zaenkrat dviguje 65-letnega 
bolnika iz Klokočovnika pri 
Ločah pri Poljčanah njegova 

soproga, ki to z leti počne vse 
težje. Včasih pomaga pri dvigo-
vanju njun sin, ki hodi v službo 
ter očetu kljub najboljši volji ne 
more biti vedno na voljo. Tako 
mora Alojz včasih prespati na 
invalidskem vozičku ali preži-
vljati dan v postelji. Dvigalo je 
zato nujno potrebno, so ugoto-
vili tudi v Društvu distrofi kov 
Slovenije, kjer so lani 1. marca 

začeli akcijo zbiranja dobrodel-
nih SMS-sporočil, ki prinesejo 
za nakup dvigala po en evro. 
»Na društvo sem dal prošnjo, 
ki jo je obravnavala komisija 
za socialno delo ter jo odo-
brila. Za promocijo akcije pa 
moram poskrbeti sam,« je ob 
našem obisku povedal invalid 
iz Klokočovnika.

»Akcija se bo končala konec 
februarja, saj je bila pogodba 
društva z dvema operaterjema 
mobilne telefonije sklenjena 
za eno leto,« dodaja Alojz Sla-
tenšek, ki je konec januarja 
prosil za pomoč medije. »Vsa-
kega 20. v mesecu vprašam po 
telefonu v društvo distrofi kov, 
koliko denarja je zbranega. 
Nazadnje mi je računovodki-
nja rekla, da je bilo v enem 
mesecu 39 evrov, vsega skupaj 
pa 644 evrov. To je približno 
desetina vsote, ki je potrebna 
za primerno stropno dvigalo,« 
ugotavlja Alojz Slatenšek. Ugo-
tovil je, da se po vsaki javni 
objavi obisk njegove spletne 
strani poveča, ni pa mu seveda 
znano, če vsi ti obiskovalci za 
stropno dvigalo tudi darujejo. 
Ljudje so v časih, ko ne moreš 
povsem zaupati niti najbolj 
upoštevanim dobrodelnim 
organizacijam, postali veliko 
previdnejši.

Alojz Slatenšek omenja, da 
se mišična distrofi ja pri bolni-
kih pojavlja v devetih oblikah. 
Sam ima, kot pravi, lažjo obli-
ko bolezni, saj najtežji bolni-
ki ne doživijo niti trideset let. 

Pri sebi je bolezen opazil v 
najstniških letih, ker je težko 
vstal ter hodil s težavo, pozne-
je je po napredovanju bolezni 
moral začeti uporabljati inva-
lidski voziček. Danes si pri jedi 
lahko pomaga le še z vilico, ki 
jo obrne pokonci, saj žlice z 
roko ne zmore dvigniti dovolj 
visoko.

Invalid Alojz Slatenšek, ki potrebuje stropno dvigalo, 
ima na svetovnem spletu svojo stran http://sl.netlog.
com/VZTRAJNOST. Za nakup njegovega dvigala je mo-
goče prispevati po en evro, tako da pošlje darovalec s 
pomočjo svojega mobilnega telefona sporočilo POMA-
GAM. Sporočilo je treba poslati na številko 1919.

Alojz Slatenšek, ki je zaradi mišične distrofije na invalidskem vozičku, potrebu-
je stropno dvigalo. Mu bo do konca februarja uspelo zbrati dovolj denarja?

   DOBRODELNOST / AKCIJA   
mel. Društvo distrofi kov mu 
prav tako pomaga pri nabavi 
kurjave, saj mora biti v prosto-
ru, kjer se giba, nadpovprečno 
toplo. Že dolga leta je invalidski 
upokojenec, ki prejema ob zelo 
skromni pokojnini dodatek za 
tujo pomoč, njegova soproga 
pa je brez dohodka.

BRANE JERANKO

Do polnega voziËka brez moπnjiËka!

Ime in priimek:

Naslov:

©t. Tuπ klub kartice:

DavËna πtevilka:

Telefon:                                                 Podpis:

KUPON za sodelovanje v igri
Do polnega voziËka brez moπnjiËka

Telefon:                                                 Podpis:

Prvi tek med policami  

23. februarja!

Pravila nagradne igre

• Nagradno igro organizira medijska hiπa Novi tednik in Radio Celje, d.o.o., Preπernova 
19, Celje, v sodelovanju s podjetjem Engrotuπ, d.o.o., Cesta v Trnovlje 10a, 3000 Celje, 
ki zagotovi nagrado. Dohodnino za nagrajenca plaËa podjetje Engrotuπ.

• V nagradni igri sodelujejo vsi pravilno izpolnjeni nagradni kuponi, poslani na 
naslov: NT&RC, d.o.o., Preπernova ulica 19, 3000 Celje.

• V radijskem ærebanju se izæreba en nagrajenec (v primeru, da le-ta ni dosegljiv, pa 
πe rezerva). Za voziËek dobrot se namreË poteguje izærebani le v primeru, da je v 
Ëasu klica ekipe NT&RC dosegljiv na telefonski πtevilki, napisani na kuponu. Velja 
le sodelovanje tistega, ki je napisan na kuponu, prenos na druge osebe ni mogoË.

• V radijsko ærebanje je vkljuËen vsak, ki poπlje pravilno izpolnjen kupon (ime, priimek, 
naslov, telefon - stacionarni ali gsm, kjer je dosegljiv, davËno πtevilko, Ëlansko 
πtevilko TU© KLUBA, lastnoroËni podpis) v roku, doloËenem vsak teden v Novem 
tedniku. Brez vseh podatkov na kuponu ni mogoËe sodelovati v nagradni igri.

• Vsak nagrajenec lahko v nagradni igri sodeluje samo enkrat.
• Nagrajenec po telefonu usmerja voditeljico ekipe NT&RC, ki zanj nabira izdelke na 

policah trgovine TU©.
• Nagrajenec lahko izbira samo med æivili (razen alkoholnih pijaË) in sicer vedno 

samo po en izdelek (primer: 1 x moka, 1 x testenine, 1 x klobasa). »as, ki je za to 
doloËen, so 3 minute.

• Pri tem voditeljica ekipe NT&RC pomaga izærebancu tako, da mu pove, v katerem 
delu trgovine se trenutno nahaja. Izærebanec jo lahko sam usmeri k æivilom, ki jih 
æeli.

• Joker - vsakokrat ima eno od æivil znak jokerja. Voditeljica NT&RC med nabiranjem 
æivil zaprosi nakljuËnega obiskovalca, da izvleËe eno od treh kuvert, v katerih so 
listki z jokerjem oziroma dodatno minuto nakupovanja oziroma prazen listek. 
Joker je vsak teden drugo æivilo, ki prinaπa, seveda, Ëe ga je posluπalec/-ka v treh 
minutah æe izbral/-a, πe dva izdelka.

• VoziËek z izdelki mora nagrajenec prevzeti v Planetu Tuπ Celje πe isti dan, do 21. ure.
• S podpisom kupona sodelujoËi soglaπa, da organizatorja NT&RC, d.o.o., in 

Engrotuπ, d.o.o., objavita njegove osebne podatke in fotografije. Nagrajenec se 
strinja, da se dogodek zabeleæi s fotografijo in kratkim besedilom v Novem tedniku.

• Zamenjava izdelkov ali njihovo unovËenje ni mogoËe.
• Zaposleni pri organizatorju in vsi, ki so povezani z izvedbo nagradne igre, v njej ne 

smejo sodelovati. VeË informacij najdete na www.tus.si, www.novitednik.com in 
www.radiocelje.com. 

• Nagradna igra Do polnega voziËka brez moπnjiËka bo trajala od 23. februarja 
do 8. junija, ko se bo zakljuËila z dobrodelno noto.

Prispeli kuponi bodo pristali v bobnu za ærebanje. Nagrajenci bodo 
izærebani v oddaji Radia Celje, ki bo na sporedu vsako sredo ob 12.15.

Dneve si krajša z brskanjem 
po svetovnem spletu. Društvo 
distrofi kov mu je priskrbelo ra-
čunalnik, z njegovo pomočjo 
na spletu zlasti bere različne 
novice ter uporablja Facebook 
ter Netlog. Računalništva se je z 
navdušenjem lotil pred desetle-
tjem in pol s sinovo pomočjo, 
saj angleškega jezika ni razu-

Tone Matkovič skupaj z udeleženci ob predaji vozička

Voziček za Toneta 
Matkoviča

Na domu 79-letnega invalida Toneta Matkoviča v Letušu 
je bilo v četrtek, 10. februarja, nadvse veselo. Po nekaj me-
secih prizadevanj Medobčinskega društva invalidov Žalec 
in ostalih udeležencev se mu je namreč uresničila želja, ki 
mu bo znova omogočila večjo mobilnost. Dobil je električni 
invalidski voziček, ki so ga pred tem v Ljubljani priredili 
njegovi invalidnosti.

Tone Matkovič, o katerem 
smo že pisali, se je rodil z iz-
nakaženimi rokami in noga-
mi. Kljub temu je vse življenje 
ustvarjalen, postal je pravi mi-
zarski mojster, ki si je tudi sam 
izdelal spalnico, kuhinjo in še 
marsikaj. Ko je bil lani operi-
ran na nogi, je postal odvisen 
od pomoči drugih. Stekla je 
akcija za nabavo električnega 
vozička, ki je s predelavo stal 
dobrih 4000 evrov. DN
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Na že 46. podelitvi Bloud-
kovih priznanj v Unionski 
dvorani ljubljanskega Grand 
hotela Union je zbrane nago-
voril tudi predsednik vlade 
Borut Pahor.

Judoistko Lucijo Polavder 
iz Griž pri Celju sta predlagala 
Judo zveza Slovenije in Olim-
pijski komite Slovenije.

Končno zadoščeno 
pravici!
Z judom se je začela ukvar-

jati leta 1995, z vztrajnostjo, 
borbenostjo in zagretostjo je 
postala ena najuspešnejših ju-
doistk v zgodovini slovenske-
ga športa. V svoji bogati špor-
tni karieri je članica celjskega 
kluba Sankaku leta 2003 osvo-
jila naslov mladinske evropske 
prvakinje, pozneje štiri kolaj-
ne na evropskih prvenstvih 
ter drugo mesto na svetovnem 
prvenstvu leta 2007 v Riu de 
Janeiru. Sledila sta viška nje-
ne dosedanje kariere, saj je 
na zadnjih poletnih olimpij-
skih igrah v Pekingu osvojila 
bronasto medaljo, lani pa še 
zlato medaljo na evropskem 
prvenstvu na Dunaju. S tem 
nedvomno sodi med naju-
spešnejše slovenske športni-
ce. Vse moči zdaj usmerja na 
tekme svetovnega pokala ter 
na priprave na aprilsko evrop-
sko in avgustovsko svetovno 
prvenstvo. Z dosedanjimi do-
sežki pa se bo uvrstila še na 
svoje tretje olimpijske igre, 
ki bodo prihodnje leto v Lon-
donu. Zanimivo pa je, da je 
bilo po podelitvi Bloudkovih 
nagrad za leto 2008 ogorčeno 
vodstvo Judo zveze Slovenije, 
kajti Luca, kot jo kličejo prija-
telji, je ostala brez priznanja, 
čeprav je osvojila olimpijsko 
odličje. Protest tedaj ni zale-
gel, zdaj pa je vendarle za-
doščeno pravici. Lucija je 5. 
decembra dopolnila 26 let.

Bolje pozno kot 
nikoli
Celjana Rolanda Pušnika, 

ki bo abrahama dočakal 13. 
decembra, sta zaradi izje-
mnega prispevka k razvoju 
slovenskega športa predlaga-
la RK Krim in RZS. Po dosež-

Bloudkovi nagradi Luciji 
Polavder in Rolandu Pušniku
Rada Savič je prejela Bloudkovo plaketo

kih spada med najuspešnejše 
slovenske športnike vseh ča-
sov. Za rokomet ga je navdu-
šil celjski trener Tone Goršič. 

Leta 1980 je bil na mladin-
skem prvenstvu Jugoslavije 
(1. mesto za Celje) v Prile-
pu proglašen za najboljšega 
vratarja, po dveh neuspešnih 
kvalifikacijah ŽRK Aero Celje 
za preboj v 1. člansko ligo pa 
je zapustil mesto ob Savinji, 
saj je imel imenitne ponud-
be jugoslovanskih klubov. 
Je nosilec dveh olimpijskih 

medalj, zlate iz leta 1984 
in bronaste iz leta 1988, z 
jugoslovansko reprezentan-
co pa je bil tudi mladinski 
(1981) in članski svetovni 
prvak (1986). S slovensko 
reprezentanco se je leta 2000 
uvrstil na olimpijske igre v 
Sydneyju in z njo osvojil 
osmo mesto. Isto leto je z dr-
žavno reprezentanco osvojil 

peto mesto na evropskem pr-
venstvu v Zagrebu. Dvakrat 
(1992, 1993) je bil evropski 
klubski prvak. Pušnikov pri-
spevek k slovenskemu roko-
metu se ni končal s koncem 
tekmovalne kariere, saj je že 
vrsto let aktiven kot trener. 
Na prireditvi ga ni bilo, saj 
opravlja delo trenerja vratar-
jev reprezentance Katarja.

Že svetovna 
rekorderka
Rada Savič je kljub svoji 

mladosti – šteje 23 let – že 
več kot 15 let aktivna v keglja-
škem športu. Pri petnajstih le-
tih je prvič nastopila v državni 
kadetski reprezentanci, leto 
kasneje pa v mladinski. Od 
leta 2006 tekmuje kot člani-
ca slovenske reprezentance. 
V svoji karieri je osvojila se-
dem zlatih, dve srebrni in tri 
bronaste medalje na članskih 
svetovnih prvenstvih ter eno 
zlato in eno srebrno medaljo 
na svetovnih posameznih 
mladinskih pokalih. S člansko 
ekipo KK Celje je na svetovnih 
klubskih ekipnih pokalih in v 
evropski ligi prvakinj osvojila 
kar 14 medalj – osem zlatih, 
štiri srebrne in dve brona-
sti. Njeni največji uspehi so 
naslov mladinske svetovne 
prvakinje, leta 2006 dosežen 
absolutni ženski svetovni re-
kord in dve bronasti medalji 
v šprintu na svetovnih član-
skih prvenstvih v letih 2008 
in 2010. Njena izkušenost in 
tekmovalnost sta botrovali 
tudi osvojitvi zlate medalje 
na ekipnem svetovnem pr-
venstvu leta 2007.

DEAN ŠUSTER
Foto: LUKA 

CJUHA, arhiv NT

Miro Cerar, Borut Pahor in Lucija Polavder

Rada Savič

Rolando Pušnik je v svojem dru-
gem obdobju pri celjskem klubu 
s svojimi obrambami bistveno pri-
pomogel, da se je Celje Pivovarna 
Laško v sezoni 1993/94 uvrstilo v 
prvo ligo evropskih prvakov.

Odbor se je po treh sejah 
soglasno odločil za pet na-
grad, pri plaketah pa je ostal 
pri osnovnem številu (10). 
Po njegovem predlogu se je 
višina denarnih nagrad za 
Bloudkova priznanja pove-
čala za sto odstotkov, tako 
da za nagrade znaša šest, za 
plakete pa tri tisoč evrov.

V finalu blestela oče in sin

Jan Rizman je odigral zelo zrelo in nakazal, da bi lahko bil dostojni 
naslednik svojega očeta Vladimirja, ki je tri sezone in pol nastopal za 
zagrebško Cibono.

Nogometaši CM Celja so na za-
dnji prijateljski tekmi pred začet-
kom spomladanskega dela 1. SNL 
premagali Dravinjo s 4:0.

Že v 5. minuti bi lahko dosegli 
prvi gol, saj so gostje v kazenskem 
prostoru z očitnim prekrškom zau-
stavili Zajca, a glavni sodnik na za-
čudenje igralcev ni pokazal na belo 
točko. V 12. minuti pa je prosti strel 
z 22 metrov odlično izvedel Zoran 
Pavlovič in z natančnim strelom 
premagal gostujočega vratarja. Na 
2:0 je v 32. minuti povišal Gorazd 
Zajc, ki je izkoristil natančno po-

dajo Romana Bezjaka. V drugi mi-
nuti 2. dela je Zajc dosegel še drugi 
zadetek. Akcijo je začel razigrani 
Pavlovič, podal do Štrausa, ta pa 
je lepo našel Zajca, ki je povišal 
na 3:0. Četrti zadetek je dosegel 
Goran Alenc, z glavo mu je podal 
Močivnik.

Domači trener Stane Bevc je po vi-
soki zmagi dejal: »Nič ne bo pomeni-
la, če v prvenstvu ne bomo ponovili 
takšne igre. Visoka zmaga je sicer 
dobra vzpodbuda za nadaljevanje, a 
v nedeljo bo povsem nova zgodba. Ne 
smemo pozabiti, da je naš naslednji 

nasprotnik v prvenstvu zbral 20 točk 
več. To nam naj bo merilo. Čvrst in 
agresiven pristop nam lahko prinese 
točko ali tudi kaj več.« Proti Dravinji 
je dobro strelsko formo potrdil Gora-
zd Zajc: »Tekmo smo začeli, kot da 
je prvenstvena. Konec tedna bo treba 
pokazati še več. Po dveh, treh krogih 
se bo že videlo, kam spadamo. Pri-
prave smo opravili zelo dobro, z vse-
mi novimi igralci se sedaj že dobro 
poznamo. Upam, da bo tako dobro, 
kot je v slačilnici, tudi na igrišču.«

Trenerja Dravinje Marjana Mar-
janoviča so kljub porazu prepla-

vljali lepi občutki: »Čast je igrati v 
Areni Petrol, res izjemno doživetje 
zame in igralce. Škoda, da nismo 
bili v popolni postavi, manjkalo je 
sedem igralcev. Visoko smo izgubi-
li, a to ni katastrofa.«

V nedeljo sledi prva letošnja uradna 
tekma, v Areni Petrol bodo gostovali 
Domžalčani (15.00). Naj kot zanimi-
vost dodamo, da se je njihov trener 
Darko Birjukov preko ograje pretiho-
tapil v Areno Petrol, toda tekma je bila 
»zaprtega tipa« (brez gledalcev) in mo-
ral je nemudoma zapustiti štadion.

MITJA KNEZ

Trener Domžal preplezal 
ograjo Arene Petrol

Še v soboto se je trener Celja Pivovarne 
Laško Miro Požun zanašal na zagotovilo 
vodstva kluba, da ne bo pred koncem se-
zone izpustilo Miladina Kozline. Nato sta 
klub in igralec dosegla medsebojni dogovor. 
V petek je dopolnil 28 let, za svoj matični 
klub je nastopal osem sezon in pol in na 311 
tekmah dosegel 661 zadetkov. Večino sezon 
je bil v ozadju, zato je postal Diko ljubljenec 
navijačev. V zadnjih dveh sezonah sta ga 

mučili poškodbi rame in zapestja.
»Naša dika, naš ponos,« ga je klicala stara 

mama in nadimek je ostal.

Pred prestopom so krožile različne infor-
macije …

Pogodba se mi izteče junija in vodstvo kluba 
mi je zagotovilo, da mi glede odhoda v Lüb-
becke ne bo povzročalo težav. Pred tekmo z 
Loko sem v Nemčiji opravil nekaj treningov 
in dogovor je padel. Z mano bosta odšla tudi 
žena in sin David, ki bo marca star dve leti.

Vselej, ko se je kdo poškodoval, ste doka-
zovali, da lahko kakovostno igrate, kajne?

Tudi meni se je tako zdelo. Če pa sem igral 
zgolj v obrambi, potem pa dobil kakšno minuto 
v napadu, sem v preveliki želji počenjal »be-
darije«.

Kako se spominjate svoji začetkov v 
članski konkurenci?

Prav Miro Požun mi je ponudil priložnost 
leta 2002 v pokalu pokalnih zmagovalcev, 
selektor Niko Markovič pa me je že leta 2003 
zelo »forsiral« pred svetovnim prvenstvom. 
Sezona 2003/2004 pa je že bila sanjska.

Posebej pa še otvoritev dvorane Zlatorog 
decembra 2003 in zmaga proti Ademarju 
z želenimi 13 goli razlike, ko ste dosegli 
prvi uradni gol v celjski lepotici.

Zorman je še nastopal za Špance, tako da 
je na sredini igral Rutenka. Po prvem delu 
smo vodili že za 10 golov. Sezono smo za-
ključili z naslovom evropskega prvaka.

Tone Goršič je že od nekdaj trdil, da vaš 
potencial ni izkoriščen. In da bi v tujini 
lahko uspeli. Kdo si vas je želel?

Ponudb je bilo zelo veliko. Že pri 17 letih 
me je v Španijo vabil Sead Hasanefendić, šest 
let kasneje so klicali iz Kronaua, sedanjega 

Rhein Neckar Löwna. Ko pa sta se zanimala 
Hamburg in Kiel, pa me klub ni pustil.

DEAN ŠUSTER, foto: SHERPA

Celjski silak 
iz Zlatoroga v 
Nemčijo

Prvi poraz Gorenja
Trener Branko Tamše je podaljšal pogod-

bo z Gorenjem, potem pa v Kopru doživel 
prvi prvenstveni poraz v tej sezoni.

Velenjskemu klubu je zvestobo prav tako 
za nadaljnji dve leti obljubil organizator igre 
Marko Bezjak. Kapetan Gorenja je v dvora-
ni Bonifika gostiteljem čestital za zasluženo 
zmago. Velenjčani imajo še vedno precejšnjo 
prednost pred zasledovalci, pet točk več od 
Koprčanov in osem od Celjanov, ki so v soboto 
po napeti končnici premagali Loko z 29:28. 
Pri gostih je vratar Anže Vrbinc zbral kar 18 
obramb, desetkrat pa je celjsko mrežo zatresel 
Jure Dolenec: »Celje ima slabšo ekipo kot v 
prvem delu, toda novo dimenzijo z borbeno-
stjo mladih fantov.« Svojo prihodnost vidi pri 
Gorenju. »Imel sem tudi celjsko ponudbo, za 
velenjsko pa sem se odločil predvsem zara-
di trenutnega položaja na lestvici, ki prinaša 
nastop v ligi prvakov. Celje je še vedno zdaleč 

naš najuspešnejši kolektiv in morda se najini 
poti kdaj še srečata.«

Mirko Alilović je zaustavil 14 strelov, po se-
demkrat sta zadela Gašper Marguč in Momir 
Rnić, oba sta bila natančna v usodnih trenut-
kih, trener Miro Požun pa je glede morebitnega 
odhoda Miladine Kozline v Nemčijo dejal: »Mi-
slim, da bi bilo zelo narobe, če bi nas zapustil 
že sedaj, kajti klub bi si odrezal še eno vejo. 
Moštvo bi padlo v v igri ob še zmanjšanem 
številu igralcev. Kozlina, kakršen pač je, je za 
nas v tem trenutku zelo pomemben. Imam pa 
informacijo od predsednika upravnega odbora, 
da bo ostal v Celju. Ne vem, kako bi igrali brez 
njega proti Kielcam in na preostalih tekmah lige 
prvakov. Še vedno celjski klub, ki ima ugled, 
predstavlja Slovenijo v Evropi!«

Požun je včeraj izvedel, da je vodstvo celjske-
ga kluba dovolilo odhod Miladinu Kozlini …

DEAN ŠUSTER

»Bedarije« v preveliki želji- Strelec prvega gola v Zlatorogu
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PANORAMA

ŠPORTNI 
KOLEDAR

MALI NOGOMET
2. SL, 15. krog: Nazarje 

– Maribor Branik 6:2 (3:1); 
Letojne (9), D. Kugler (10), 
Metulj (17), Hren (22, 39), 
Banovšek (28). Vrstni red: 
Nazarje 30, Benedikt 27, 
Kebelj 26, Viktobirit 24, Slo-
venske gorice 21, Velike La-
šče 20, Ajdovščina 19, Weber 
14, Zavrh 13, Maribor Branik 
12, Tomaž 9.

KOŠARKA
Pokal KZS, zaključni tur-

nir, polfinale: Union Olimpija 
– Zlatorog 85:73; Šermadini 
17, Gregory 13; Panić 15, Ata-
nacković 14, Pelko 12, Omić 
9, Brodnik, Lapornik, Dimec 
6, Božović 3, Vujasinovič 2, 
Helios – Elektra 82:61; Mali, 
Bubnič 17; Nuhanovič 22, 
Vidovič 11, Bilič 10, Horvat 
7, Miljković 4, Lekič, Lelič 3, 
Hasič 1, četrtfinale: Geoplin 
Slovan – Zlatorog 72:79; Kru-
šič 22, Fon, Zadnik 14; Panić 
25, Pelko 15, Božović 10, Di-
mec 9, Vujasinovič, Omić 6, 
Kovačevič, Brodnik 3, Lapor-
nik 2, Elektra – Hopsi 61:57; 
Nuhanovič 17, Miljković 11, 
Jeršin 10, Lelič 8, Vidovič 6, 
Bilič 5, Horvat 4; Mijajlović 
17, Kobale 12, Thondique 
10, Sebič 7, Vrsaljko 6, Sviri-
dov, Godler 2, Podvršnik 1, 
Helios – Šentjur 83:62; Mali 
17, Raymond 13; Hohler 15, 
Ferme 13, Šimović 9, Soldo 
8, Pelc 4, Jovanovič, Držič, 
Ručigaj 3, Sebič, Oset 2.

2. SL – vzhod, 15. krog: Bi-
strica – Nazarje 82:62, Ježica 
– Terme Olimia 87:76, Vra-
ni Vransko – Calcit Mavrica 
72:92. Vrstni red: Radenska 
Creativ 30, Terme Olimia, Bi-
strica 27, Rodd 26, Ježica 23, 
Calcit, Krško 22, Lastovka, 
Vrani 21, Nazarje, Fenomeni 
19, Union Olimpija B 16.

Jadranska liga (ž), 20. 
krog: Medveščak – Celje 53:67; 
Bedalov 21, Borović 13; Barič 
21, Bosilj 18, Turčinović 12, 
Jagodič 7, Klein, Klavžar 4, 
Abramovič 1. Vrstni red: Go-
spić 38, Partizan 36, Celje 35, 
Jolly 32, Jedinstvo, Radivoj 
Korać 30, Lupa 29, Čelik 27, 
Voždovac, Vojvodina 26, Ma-
ribor 24, Medveščak 21.

1. SL (ž), 18. krog: GVT 
– Domžale 76:51; Lesjak 18, 
Zdovc 14, N. Klančnik 11, 
Javornik 10, Krajnik 6, Boži-
čevič 5, K. Klančnik 4, Skok 
3, Šrot, S. Jereb 2, Kalšek 1. 
Vrstni red: Kranjska Gora, 
Celje 34, AJM 28, Panter Ili-
rija 27, Triglav 26, Ježica 25, 

GVT, Grosuplje 24, Odeja 22, 
Rogaška 19, Domžale 16.

ROKOMET
1. SL, 18. krog: Celje Pivo-

varna Laško – Merkur 29:28 
(14:14); Marguč, Rnić 7, Mla-
kar, Kozlina 4, Razgor, Toskić, 
Metličić 2, Ranevski 1; Dolenc 
10, Dujmovič 6, Cimos – Go-
renje 28:25 (14:11); Elezović 
8, Skube 6; Bezjak, Šimič 6, 
Manojlović, Golčar 4, Musa 3, 
Miklavčič 2, Cehte 1. Vrstni 
red: Gorenje 36-2, Cimos 31-
7, Celje 28-10, Trimo 23-15, 
Loka 22-16, Maribor 20-18, 
Ribnica 17-21, Krka 16-22, 
Ormož 14-24, Slovan 10-28, 
Slovenj Gradec 6-32, Šmar-
tno 5-33.

1. B SL, 13. krog: Izola – Ce-
lje Pivovarna Laško B 23:22. 
Vrstni red: Krško 23, Izola 
20, Grosuplje 19, Sevnica 17, 
Ajdovščina 14, Kočevje 23, 
Škofljica 11, Celje B 10, Gro-
suplje 9, Železniki 8, Mokerc 
7, Velika Nedelja 5.

1. SL (ž), 17. krog: Velenje 
– Celje Celjske mesnine 32:22 
(14:12), Ajdovščina – Žalec 
34:30 (18:13). Vrstni red: 
Krim Mercator 32, Zagorje 28, 
Krka 19, Ptuj 16, Olimpija 15, 
Celje, Velenje 14, Izola 12, Pi-
ran 8, Ajdovščina 6, Žalec 2.

ODBOJKA
1. SL (ž), končnica, 3. krog: 

Aliansa – Nova Gorica 3:1. Vr-
stni red: Branik 16, Calcit 15, 
Aliansa 9, Nova Gorica, Koper 
6, Sloving Vital 5. (MiK)

Sreda, 16. 2.

ROKOMET
1. SL, 20. krog, Ljubljana 

(Kodeljevo): Slovan – Celje 
Pivovarna Laško (18.30), Vele-
nje: Gorenje – Šmartno (19).

KOŠARKA
1. SL, 16. krog, Laško: Zlato-

rog – Geoplin Slovan (19).
1. SL (ž), 20. krog, Konjice: 

GVT – Celje (17).
Jadranska liga (ž), 21. krog: 

Partizan – Celje (17.30).

ODBOJKA
1. SL (ž), končnica, 4. krog, 

Ljubljana (Galjevica): Sloving 
Vital – Aliansa (20.30).

Četrtek, 17. 2.

KOŠARKA
1. B SL, 19. krog: Rogaška 

– Litija (19.30).

Zmagovalec sedemnajste 
sezone Savinjske košarkar-
ske lige je Arkes, v finalu je 
v nedeljo na Polzeli ugnal 
Gradio Celje z 69:58.

Pri poražencih je izstopal 
Denis Frece z 31 točkami, 
najboljša strelca pri zmago-
valcih pa sta bila 16-letni Jan 
Rizman z 18 točkami in nje-
gov oče Vladimir Rizman s 
17 točkami. Tretje mesto je 
pripadlo zmagovalcu zadnjih 
treh sezon, ekipi Kamnose-
štvo Vogrinec Parižlje. V pet-
kovi številki bomo objavili 
reportažo z zaključne prire-
ditve.

DŠ
Foto: SHERPA

V finalu blestela oče in sin

Jan Rizman je odigral zelo zrelo in nakazal, da bi lahko bil dostojni 
naslednik svojega očeta Vladimirja, ki je tri sezone in pol nastopal za 
zagrebško Cibono.

Škofja Loka je bila v zna-
menju zaključnega turnirja 
košarkarskega pokalnega 
tekmovanja, ki je še sedem-
najstič pripadel Unionu 
Olimpiji. Ljubljančani so 
glavno delo opravili že v če-
trtfinalu, ko so šele po treh 
podaljških strli odpor Krke, 
nato so se morali potruditi 
za zmago proti Zlatorogu, v 
finalu pa so z 92:55 povsem 
nadigrali domžalski Helios.

Četrtfinalni sosedski derbi 
med Elektro in Hopsi je bil od-
ločen po podaljšku, ko so Šo-
štanjčani slavili z 61:56. Šentjur 
proti Heliosu ni uspel prikazati 
dobre igre, ki bi morda vliva-
la upanje po polfinalu, saj so 
Domžalčani zmagali s 83:62. 
Napeto pa je bilo zadnje če-
trtfinalno srečanje, saj je bila 
tekma med Slovanom in Zla-
torogom odločena šele v izdi-
hljajih tekme. Laščani so se z 
79:72 nasprotniku oddolžili za 
edini letošnji poraz v državnem 
prvenstvu. Vladimir Panić se je 
ustavil pri 25 točkah.

Kmalu povratna 
tekma s Heliosom
Trener Elektre Dušan Haupt-

man po porazu z Domžalčani 
ni bil razočaran: »Uvrstitev v 
polfinale je bil presežek naših 
ciljev in pričakovanj pred sezo-
no. Nobene tekme si ne želiš 
izgubiti, želeli smo presenetiti 
Helios, a se ni izteklo. Naspro-
tnik je bil okrepljen z dvema 
novincema, mi pa imamo teža-
ve z igralci, saj jih koristim le 
šest, sedem. Že proti Hopsom 
so nekateri ›pregoreli‹ v preve-
liki želji, podobno je bilo tudi 
proti Heliosu, izjema je bil Sa-
lih Nuhanovič. To je dobra šola 
za naprej. Fantom sem takoj 
po tekmi v slačilnici dejal, da 
z njimi komaj čakam ligo za 
prvaka, saj se bomo že v pr-
vem krogu v domači dvorani 
pomerili s Heliosom, s pravo 
igro pa se poizkusili oddolžiti 
za visok poraz. Doslej smo iz-
polnili vsa pričakovanja, kajti 
fantje spet z veseljem trenira-
jo, radi imajo košarko, potem 
ko so bili že tik pred tem, da 
prenehajo z igranjem. Spro-
ščenost bo dodaten kapital v 
ligi za prvaka, ko bomo lahko 
premagali katerega od kvalite-
tnejših in bogatejših klubov.« 

Mlado laško moštvo 
namučilo Olimpijo
Na Gorenjskem najglasnejši navijači iz Laškega

20-letni branilec Zlatoroga Jure Pelko je bil prehiter tudi za Kennyja 
Gregoryja.

Po poškodbi v pravo formo 
zopet prihaja Tadej Horvat: 
»Za Elektro je polfinale velik 
uspeh. To, da smo premagali v 
četrtfinalu Hopse, je bil še ko-
rak več. Proti Heliosu smo bili 
tri četrtine dostojen tekmec.«

Niso se predali
Polfinalna poslastica je bil 

»pivovarski« derbi med Unio-
nom Olimpijo in Zlatorogom. 
Laščane so tako kot že na četr-
tfinalni tekmi spremljali navi-
jači, ki so z bučnim navijanjem 
skozi celotno tekmo dodatno 
začinili že tako napeto vzdušje. 
Kljub temu, da so Ljubljančani 
veljali za nesporne favorite, pa 
so mladi varovanci Aleša Pi-
pana (v povprečju stari dobrih 
21 let) prikazali zelo dobro 
predstavo, s tem pa dokazali, 
da so upravičeno na prvem 
mestu ligaškega tekmovanja. 
Olimpija je v začetku druge 
četrtine povedla za 12 točk, 
a so zatem Laščani povsem 
ustavili nasprotnike, jih z iz-
jemno igro celo zasenčili in iz-
enačili na 32:32. Prednost čete 
Jureta Zdovca je ob polčasu 
znašala tri točke (40:37). Tudi 
v nadaljevanju so »zlatorogi« 
dihali za ovratnik »zmajem«, a 
izkušnje so zatem le naredile 
svoje. K temu so dodatno pri-
pomogli tudi sodniki Boltau-
zer, Javor in Kolar. Trojka ni 
odločila tekme, je pa s sporni-
mi odločitvami kar nekajkrat 
nakazala, da je dodaten veter v 
hrbet moštvu iz Stožic. Končni 
rezultat 85:73 je za igralce Zla-
toroga lepa vzpodbuda za ligo 
za prvaka, ki se nezadržno pri-
bližuje. Za Olimpijo je Giorgi 
Šermadini vknjižil 17 točk, na 
drugi strani Vladimir Panić 
15, Simo Atanacković 14.

Aleš Pipan je po všečni pred-
stavi svoje ekipe dejal: »Fantom 
nimam česa zameriti, saj so 
dali vse od sebe, pokazali pa, 
da imajo določeno kvaliteto. 
Mnogi od njih so nocoj igrali 
prvič tako pomembno tekmo, 
zato so to za njih velike in bo-
gate izkušnje, ki jih bodo lahko 
koristili v prihodnje. Že v sredo 
igramo novo tekmo, nasprotnik 
bo Slovan, fantje pa se vseskozi 
zavedajo, da je treba vsako tek-
mo odigrati na vso moč, zato 
bo tako tudi v sredo.« Občutke 
je strnil tudi Luka Dimec, ki 

je vpisal 6 točk: »Z uvrstitvijo 
smo zadovoljni. Želeli smo si 
premagati Olimpijo. Sedaj mo-
ramo še bolj trdo trenirati in 
morda presenetimo v končnici. 
Moram pa pohvaliti navijače, ki 
smo jih privabili v Škofjo Loko. 
Odlično so nas vzpodbujali. 
Vseskozi so dihali za nas in 
vsi si želimo, da bi bilo tudi v 
prihodnje tako.« Komaj 18-letni 
Alen Omić je prispeval 9 točk: 
»Dosegli smo lep uspeh, čeprav 
nam ni uspelo priti preko Olim-

pije. Slednja ima odlične igral-
ce, a pokazali smo, da znamo 
igrati. Nadejam se, da bomo v 
zaključnih bojih prvenstva v 
takih tekmah srečnejši.«

Že jutri se bo nadaljevalo 
tekmovanje v 1. slovenski ligi 
(Olimpija in Krka igrata v ligi 
NLB), ko bo Zlatorog v dvora-
ni Tri lilije gostil ekipo Slovana. 
Hopsi bodo v soboto pričakali 
Šentjurčane, Elektra je prosta.

MITJA KNEZ
Foto: KZ

Še v soboto se je trener Celja Pivovarne 
Laško Miro Požun zanašal na zagotovilo 
vodstva kluba, da ne bo pred koncem se-
zone izpustilo Miladina Kozline. Nato sta 
klub in igralec dosegla medsebojni dogovor. 
V petek je dopolnil 28 let, za svoj matični 
klub je nastopal osem sezon in pol in na 311 
tekmah dosegel 661 zadetkov. Večino sezon 
je bil v ozadju, zato je postal Diko ljubljenec 
navijačev. V zadnjih dveh sezonah sta ga 

mučili poškodbi rame in zapestja.
»Naša dika, naš ponos,« ga je klicala stara 

mama in nadimek je ostal.

Pred prestopom so krožile različne infor-
macije …

Pogodba se mi izteče junija in vodstvo kluba 
mi je zagotovilo, da mi glede odhoda v Lüb-
becke ne bo povzročalo težav. Pred tekmo z 
Loko sem v Nemčiji opravil nekaj treningov 
in dogovor je padel. Z mano bosta odšla tudi 
žena in sin David, ki bo marca star dve leti.

Vselej, ko se je kdo poškodoval, ste doka-
zovali, da lahko kakovostno igrate, kajne?

Tudi meni se je tako zdelo. Če pa sem igral 
zgolj v obrambi, potem pa dobil kakšno minuto 
v napadu, sem v preveliki želji počenjal »be-
darije«.

Kako se spominjate svoji začetkov v 
članski konkurenci?

Prav Miro Požun mi je ponudil priložnost 
leta 2002 v pokalu pokalnih zmagovalcev, 
selektor Niko Markovič pa me je že leta 2003 
zelo »forsiral« pred svetovnim prvenstvom. 
Sezona 2003/2004 pa je že bila sanjska.

Posebej pa še otvoritev dvorane Zlatorog 
decembra 2003 in zmaga proti Ademarju 
z želenimi 13 goli razlike, ko ste dosegli 
prvi uradni gol v celjski lepotici.

Zorman je še nastopal za Špance, tako da 
je na sredini igral Rutenka. Po prvem delu 
smo vodili že za 10 golov. Sezono smo za-
ključili z naslovom evropskega prvaka.

Tone Goršič je že od nekdaj trdil, da vaš 
potencial ni izkoriščen. In da bi v tujini 
lahko uspeli. Kdo si vas je želel?

Ponudb je bilo zelo veliko. Že pri 17 letih 
me je v Španijo vabil Sead Hasanefendić, šest 
let kasneje so klicali iz Kronaua, sedanjega 

Rhein Neckar Löwna. Ko pa sta se zanimala 
Hamburg in Kiel, pa me klub ni pustil.

DEAN ŠUSTER, foto: SHERPA

Celjski silak 
iz Zlatoroga v 
Nemčijo

Prvi poraz Gorenja
Trener Branko Tamše je podaljšal pogod-

bo z Gorenjem, potem pa v Kopru doživel 
prvi prvenstveni poraz v tej sezoni.

Velenjskemu klubu je zvestobo prav tako 
za nadaljnji dve leti obljubil organizator igre 
Marko Bezjak. Kapetan Gorenja je v dvora-
ni Bonifika gostiteljem čestital za zasluženo 
zmago. Velenjčani imajo še vedno precejšnjo 
prednost pred zasledovalci, pet točk več od 
Koprčanov in osem od Celjanov, ki so v soboto 
po napeti končnici premagali Loko z 29:28. 
Pri gostih je vratar Anže Vrbinc zbral kar 18 
obramb, desetkrat pa je celjsko mrežo zatresel 
Jure Dolenec: »Celje ima slabšo ekipo kot v 
prvem delu, toda novo dimenzijo z borbeno-
stjo mladih fantov.« Svojo prihodnost vidi pri 
Gorenju. »Imel sem tudi celjsko ponudbo, za 
velenjsko pa sem se odločil predvsem zara-
di trenutnega položaja na lestvici, ki prinaša 
nastop v ligi prvakov. Celje je še vedno zdaleč 

naš najuspešnejši kolektiv in morda se najini 
poti kdaj še srečata.«

Mirko Alilović je zaustavil 14 strelov, po se-
demkrat sta zadela Gašper Marguč in Momir 
Rnić, oba sta bila natančna v usodnih trenut-
kih, trener Miro Požun pa je glede morebitnega 
odhoda Miladine Kozline v Nemčijo dejal: »Mi-
slim, da bi bilo zelo narobe, če bi nas zapustil 
že sedaj, kajti klub bi si odrezal še eno vejo. 
Moštvo bi padlo v v igri ob še zmanjšanem 
številu igralcev. Kozlina, kakršen pač je, je za 
nas v tem trenutku zelo pomemben. Imam pa 
informacijo od predsednika upravnega odbora, 
da bo ostal v Celju. Ne vem, kako bi igrali brez 
njega proti Kielcam in na preostalih tekmah lige 
prvakov. Še vedno celjski klub, ki ima ugled, 
predstavlja Slovenijo v Evropi!«

Požun je včeraj izvedel, da je vodstvo celjske-
ga kluba dovolilo odhod Miladinu Kozlini …

DEAN ŠUSTER

»Bedarije« v preveliki želji- Strelec prvega gola v Zlatorogu
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»Mediji so nas tako že kri-
žali. Če nas bo še Novi tednik, 
potem res ne vem … Veste, 
kaj, gospodična, dobrodošli 
ste kadarkoli, sami se pre-
pričajte,« me je povabil Igor 
Kristl. Generalnega sekretar-
ja Humanitarnega društva 
Mali princ, ki od lanskega 
novembra delavcem Vegra-
da pripravlja tople obroke 
in namestitev v velenjskem 
samskem domu, sem namreč 
zasula z vprašanji o kvaliteti 
hrane, čez katero so se neka-
teri pritoževali, in o tem, ko-
liko delavcev je v samskem 
domu, seveda se ne bi brani-
la tudi komentarja zahteve 
organiziranih t. i. nevidnih 
delavcev, ki zahtevajo brez-
plačno nastanitev v samskih 
domovih … Vabila seveda ni-
sem mogla zavrniti.

Sem pa načrtovala, da s 
fotografom v kompleks ve-
lenjskega samskega doma in 
javne kuhinje prideva v času 
razdeljevanja brezplačnih to-
plih obrokov. In res naju na 
dvorišču pričaka večja skupi-
na delavcev. Dandanes jih po 
začetnem navdušenju novi-
narjev bolj redko kdo obišče, 
zato je najin prihod vsekakor 
popestritev dolgih dni enolič-
nega brezdelja, predvsem pa 
neke neoprijemljive apatije. 
Nekaj delavcev se odstrani v 
svoje sobice, drugi naju obsto-
pijo in hitro se prepričam, da 
prav dobro vedo, kaj novinar-
ji želijo slišati. Iz njih kar vre. 
»Poglejte, v kakšnem položa-
ju smo se znašli po 30 letih 
garanja! Hilda nas je oropala 
vsega, pa ji nihče nič ne more! 
Kakšna pravna in socialna dr-
žava je Slovenija, da vse to 
dopušča,« poslušava.

»Res je, da so bili takšni pri-
spevki na dnevnem redu slo-
venskih medijev kar lep čas. 
In javnost je dobila vtis, da ti 
ljudje dobesedno stradajo. Po-

��PREŽIVELI SMO DAN ...���

V ljudsko kuhinjo 
po zvrhano 
porcijo realizma
V kakšnih razmerah živijo delavci v velenjskem samskem 
domu? – Rezervirane žlice v ljudski kuhinji – Veliko dela 
za Malega princa

tem se nam je recimo dogaja-
lo, da so iz mlekarne pripeljali 
ogromno količino jogurtov tik 
pred iztekom roka. Niso jih 
vseh pojedli, rok jim je pote-
kel, nas pa je skoraj ›haklala‹ 
inšpekcija,« pove Kristl.

Po delovno 
knjižico in po žlico 
v javno kuhinjo
Roko na srce, v velenjski 

samski dom smo se sprva od-
pravili po pojasnila zaradi pri-
tožb glede kvalitete obrokov. 
Mali princ v Velenju kuha za 
delavce samskega doma v 
Velenju, oba samska domo-
va v Ljubljani ter za velenjsko 
občino opravlja dejavnost jav-
ne kuhinje. Brezplačne tople 
obroke zagotavlja za delavce 
Vegrada in Vemonta, kar po-
meni, da dnevno zaposleni in 
prostovoljci skuhajo, postre-
žejo ali razvozijo okoli 350 
obrokov. Društvo pa upravlja 
tudi s samskim domom. In 
kako se je Mali princ znašel 
v tej zgodbi?

»Že lani oktobra smo za-
čeli kuhati za dva Vegradova 
samska domova v Ljubljani. 
Novembra je postalo jasno, 
da bo šlo v stečaj tudi pod-
jetje Vegrad Inde, ki je upra-
vljalo kuhinjo in samski dom 
v Velenju. Ko je stečajna 
upraviteljica razdelila delov-
ne knjižice, je postalo jasno, 
da bodo delavci v Velenju in 
Ljubljani ostali brez toplih 
obrokov. Sprva smo želeli 
prevzeti le javno kuhinjo, 
dogovarjali smo se tudi, da 
bi prevzeli delavce. Vendar 
nihče od bivših zaposlenih 
ni želel skleniti delovnega 
razmerja,« pove Kristl o dveh 
plateh ene medalje.

Lakoto je mogoče 
potolažiti, krivica 
boli zmeraj bolj
V jedilnico medtem na ko-

silo že prihajajo prvi delavci 
in z nelagodjem ošinejo An-
dražev fotoaparat. »Nikogar 
ne bomo silili, če želijo biti na 
fotografiji, prav, če ne, tudi,« 

šepnem Andražu, zavedajoč 
se, da bi sama, če bi me kdo 
takole zmotil v situaciji, v 
katero človeka pripelje beda, 
poskrbela, da bi mu skromen 
obrok kirurško odstranjevali 
z obraza. Hrana? Tisti dan riž, 
omaka, meso, solata iz zelja 
in fižola. Sicer so na jedilniku 
enolončnice, razne testenine. 
Značilni jedilnik menze, ki 
sem ga dobro spoznala kot 
osnovnošolka v celjskem pi-
onirskem domu. Če je človek 
lačen, tekne, brez skrbi. Čas 
kosila; nekateri se v jedilnici 
živahno pomenkujejo, drugi 
sami zase in vdani v usodo 
zajemajo iz krožnikov. Kra-
mljamo ob kavi in napolitan-
kah. »Da, ti ljudje so v grozni 
situaciji. Vendar vseh ne gre 
metati v isti koš. Eni so iznaj-
dljivi in znajo razmere izkori-
stiti v svoj prid, usoda drugih 
dobesedno visi na nitki, a so 
včasih celo preveč ponosni, 
da bi povedali. Takšna je re-
alna slika. Prvi teden med 
njimi se mi je trgalo srce in 
bi jih najraje vse peljala do-
mov. Zatem sem videla, da 
je zgodb toliko, kot je ljudi,« 
nam pove sogovornica, ki ne 
želi biti imenovana, sicer pa 
v velenjskem domu pomaga 
pri namestitvi, organizaciji, 
urejanju dokumentacije de-
lavcem in podobno.

Samski dom 
(navidezno?) 
poln delavcev, ki 
čakajo na razplet
Po stečaju Vegrada Inde 

so bile razmere v samskem 
domu nekaj časa precej ka-
otične. Društvo Mali princ je 
prevzelo poln dom delavcev 

z negotovimi usodami. Nji-
hovo zgodbo poznate; več 
mesecev delo brez plačila, 
mučno čakanje na začetek 
stečajnega postopka, zapleti 
z urejanjem bivanja in posle-
dično s prijavami na zavod 
za zaposlovanje, izplačili. 
Res je, da med Slovenijo in 
BiH sklenjen sporazum o 
socialni varnosti, ki bo tudi 
delavcem z začasnim biva-
liščem v Sloveniji omogočil 
izplačilo denarnega nadome-
stila, še ni ratificiran.

V velenjskem samskem 
domu naj bi trenutno bivalo 
113 ljudi, večinoma Vegrado-
vih delavcev. Namestili so šti-
ri delavce podjetja AGH, a so 
odšli neznano kam. Lani, ko 
je upravljanje doma prevze-
lo društvo Mali princ, je bilo 
nameščenih 230 delavcev. 
Kje so ostali? »Roko na srce, 
nihče ne ve. Eni so šli nazaj v 
Bosno. Drugi so v Bosni, a se 
vračajo toliko, da podaljšajo 
pogodbe o bivanju. Tudi gle-
de tega niso vsi najbolj skrb-
ni. Ne vem, kje so. Nekateri 
tu preživljajo cele dneve. Po 
posameznike pridejo zjutraj 
avtomobili. ›Privatniki‹, za 
katere delajo na črno. Tako 
pač je. Imamo dva recep-
torja, vendar nihče ne more 
nadzirati, kdo vse je v sobah. 
Ključe imajo in jih odnesejo 
s seboj. Ne upam si reči, da 
v vsakem trenutku ›štimajo‹ 
številke nastanjenih in nji-
hova imena,« vsakodnevne 
razmere opiše Kristl.

»Luksuz« za 90 
evrov na mesec
Glavna tema pogovora so 

v času našega obiska naje-

Dnevno v velenjski javni kuhinji skuhajo, postrežejo in razvozijo okoli 350 toplih obrokov. V kuhinji pomagata 
dva brezdomca, veliko je prostovoljnega dela, društvo Mali princ pa je lani zaposlilo tudi sedem nekdanjih 
Vegradovih delavcev. Prve obroke člani usklajene ekipe postrežejo ob 11. uri.

Brezplačni topli obroki so namenjeni pretežno delavcem Vegrada in Vemonta. Društvo Mali princ denar 
zagotovi iz naslova članarin, donacij in sponzorstev. Za socialno ogrožene občane pa obroke v javni kuhinji 
financira velenjska občina.

»Hrana je dobra. Nekateri so se res pritoževali, ampak vsem ne moreš ugoditi. Ob vsem, kar nas pesti, nas 
vsaj ne skrbi, ali bomo imeli kaj jesti,« smo slišali v času kosila v jedilnici velenjskega samskega doma.

Mojca raje dela, kot bi govorila. Znajo pa njeni sodelavci povedati, da je 
delila usodo Vegradovih delavcev, saj tudi ona več mesecev ni prejela 
plače. Delala in kuhala pa je kljub temu. Če ne bi bilo nje, bi kuhinja 
zaprla vrata še preden jo je prevzelo društvo Mali princ.

mnine v samskem domu. 
Še za isti dan je, izvemo, 
napovedan sestanek pred-
stavnikov v društvu organi-
ziranih t. i. nevidnih delav-
cev, ki si prizadevajo med 
drugim tudi za brezplačno 
bivanje v samskih domovih. 
Večina velenjskih delavcev 
sicer o sestanku ni obvešče-
na, a se novica hitro razširi. 
»Najemnina znaša 90 evrov 
mesečno, a to je dosti manj 
kot v ljubljanskih domovih. 
Tudi društvo mora plačevati 
najemnino Vegradu. Delavci 
zelo neredno plačujejo, a se 
zavedamo njihovega položa-
ja. Nikogar še nismo izselili, 
verjemite, da tudi ne bomo. 
Še posebej tiste, ki ne dobi-
vajo nobenega denarnega 
nadomestila. Je pa res, da je 
takšnih pri nas le peščica,« 
pojasni Kristl.

A nova kost je med delavce 
že vržena. Ene navda z upa-
njem in s pričakovanjem. 
Druge z malone revolucio-
narnim nabojem. Tretji odi-
dejo v sobe brez komentarja. 
Večina pa jih je že vdana v 
usodo. »Ob petih bodo tu 
spet novinarji in zvečer se 
bomo videli na televiziji. Za 
nekaj minut bomo v sredi-
šču pozornosti. Potem bodo 
na nas spet pozabili. Čas pa 
teče. Denarja ni od nikoder. 
Mislite, da si upam domačim 
v Bosni povedati, da stojim v 
vrsti za rdeči križ? Da nimam 
za avtobusno vozovnico, da 
bi jih obiskal? Ne, nismo ne-
vidni delavci. Niti delavci več 
nismo,« mi na poti iz jedilni-
ce še šepne Mladen.

POLONA MASTNAK
Foto: GrupA
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Vlada sprejema različne sklepe na osno-
vi vnaprej pripravljenih gradiv, mnoge 
med njimi pa vladne službe že predčasno 
objavijo na spletu. V večini primerov vlada 
sprejme sklepe v predlagani obliki, zato bo 
zagotovo »zeleno luč« dobil tudi predlaga-
ni sklep za razdrtje koncesijske pogodbe s 
Stankom Zagožnom z Ljubnega.

Gre za pogodbo, dokončno sklenjeno v letu 
2004, za rabo vode za proizvodnjo električne 
energije v mali hidroelektrarni (MHE) na vo-
dotoku Savinja oziroma Na strugi. Pogodbo 
sta sklenila koncendent Republika Slovenija 
in koncesionar Stanko Zagožen z Ljubnega, 
točneje iz Podtera. Nič posebnega sicer, če 
ne bi ob natančnem prebiranju obrazložitve 
za razdrtje koncesijske pogodbe naleteli na 
precejšnjo nelogičnost, kar je potrdil tudi 
nesojeni koncesionar Zagožen.

Zakaj je vlada razdrla 
koncesijsko pogodbo?
Po obrazložitvi naj bi vlada koncesijsko 

pogodbo razdrla, ker »bi moral koncesio-
nar na svoje stroške zgraditi, uporabljati in 
vzdrževati objekte in naprave za rabo po-
tencialne energije vodnega telesa ter v roku 
dveh let od dneva sklenitve koncesijske 
pogodbe začeti rabiti potencialno energijo 
vodnega telesa za proizvodnjo električne 
energije«. Da objekti in naprave niso zgra-
jeni, brez zadržka prikima tudi Zagožen.

»Keč« je namreč drugje, kar v nadalje-
vanju obrazložitve predlaganega sklepa 
povedo tudi vladni pripravljavci gradiva: 
»Ob poplavah leta 1990 je bil močno po-
škodovan Batlnov jez na pritoku v Mlin-
ščico – Na strugi, na kateri naj bi se iz-
vajala vodna pravica. Republika Slovenija 
vse do danes ni uspela dokončati obnove 
Batlnovega jezu. Zaradi nepopravljenega 
jezu koncesionar ne more izvrševati vodne 
pravice. Koncesionar je vsako leto v Letni 
napovedi o proizvedeni električni energiji 
navedel, da zaradi nepopravljenega jezu 
ni mogel zgraditi MHE. Ker se situacija 
obnove jezu ne spreminja in bo tako sta-
nje predvidoma ostalo nespremenjeno še 
nekaj let, je agencija v imenu koncedenta 
koncesionarja obvestila, da bo vlada raz-
drla obstoječo koncesijsko pogodbo. S tem 
pa bo prenehala tudi koncesija.«

Nadalje še navajajo, da je koncesionar 
dopis prejel 28. 6. 2010 in v odgovoru z dne 
1. 9. 2010 nasprotoval ugotovitvam ter na-
povedanemu razdrtju koncesijske pogod-
be. Ampak neizprosno dejstvo ostaja. »Ker 
koncesionar krši obveznosti po koncesijski 
pogodbi, koncedent razdira koncesijsko 
pogodbo.« Dodajajo še, da koncesionar ni 
izvajal dejavnosti, zato nima neporavnanih 
finančnih obveznosti iz naslova koncesi-
je.

Če ste prebrali natančno, potem je ja-
sno, da država razdira pogodbo, ker sama 
ni izpolnila svojih obljub, posledice pa bo 
nosil Zagožen.

Voda pomemben vir 
preživljanja že v preteklosti
Na Batlnovi kmetiji je bila voda v prete-

klosti pomemben vir za preživljanje, med 
drugim so imeli tudi žago, ki so jo obnovili 
leta 1875, nato pa je bila v funkciji še več 
let po drugi svetovni vojni. Stanko Zagožen 
je, podobno kot drugi, ki so imeli nekdaj 
objekte ob vodi, leta 1981 zaščitil vodno 
pravico. Ker časi pač niso bili ugodni, se 
ob vodi ni dogajalo ničesar, MHE pa v ti-
stih časih niso bile v modi. Da bi povsem 
razumeli situacijo, se moramo vrniti v leto 
1990, leto katastrofalnih poplav v Zgornji 
Savinjski dolini. Na Savinji so padli prak-

Država kaznuje tudi 
zaradi svojih »grehov«
Ker država ni do konca obnovila Batlnovega jezu, bo s Stankom Zagožnom z Ljubnega 
razdrla koncesijsko pogodbo za gradnjo male hidroelektrarne

Vlada je izdala Uredbo o koncesijah za gospodarsko izkoriščanje vode na posa-
meznih odsekih vodotokov Gračnica, Mišičev graben, Savinja – Na strugi, Savinja 
– Kolenčeva struga, Dravinja in Jahodnica za proizvodnjo električne energije, 
ki je koncesijski akt in ki je bila podlaga za podelitev koncesije. Tako je vlada 
na podlagi javnega razpisa določila koncesionarja Stanka Zagožna, odločbo o 
izbiri pa izdala leta 1996. Na podlagi uredbe in odločbe je bila prva koncesijska 
pogodba podpisana 29. 6. 2001, druga koncesijska pogodba, ki je bila ažurirana 
z veljavno zakonodajo, pa je bila podpisana 12. 1. 2004. V koncesijski pogodbi so 
bile bolj podrobno navedene pravice in obveznosti koncesionarja. Med drugim 
je tudi opredeljeno, da bi moral koncesionar na svoje stroške zgraditi, upora-
bljati in vzdrževati objekte in naprave za rabo potencialne energije vodnega 
telesa ter v roku dveh let od dneva sklenitve koncesijske pogodbe začeti rabiti 
potencialno energijo vodnega telesa za proizvodnjo električne energije Rok za 
izgradnjo male hidroelektrarne je potekel 12. 1. 2006.

Stanko Zagožen, sicer eden redkih čistih kmetov, je 
bil v času županovanja Anke Rakun tudi dolgoletni 
podžupan Občine Ljubno.

tično vsi jezovi, med njimi je visoka voda 
porušila tudi Batlnov jez. Edina pristojna 
za urejanje, popravilo jezov in čiščenje vo-
dotokov je seveda država. Njeni strokov-
njaki so po poplavi v obnovitvenem načrtu 
predvideli gradnjo novega jezu. »Na osnovi 
tega, seveda tudi obljub, sem sam pridobil 
vsa potrebna dovoljenja, da sem lahko vlo-
žil vlogo za pridobitev koncesije. Na osnovi 
predvidene gradnje sem koncesijo tudi do-
bil,« je pripovedoval Zagožen. O stroških ni 
pretirano govoril, čeprav je treba vedeti, da 
pridobitev koncesije ni zastonj – potrebna 
je bila izdelava izračunov, od cen turbin, 
padca in pretoka vode do plačila dovoljenja 
in še kaj.

Koncesija na podlagi obljub
Vendar se je vmes zgodila sprememba 

načrtov. Tako nov jez na Savinji ni zrasel 
na predvideni lokaciji, temveč nekaj me-
trov nižje, na lokaciji tako imenovanega 
Marčikovega jezu. Ves problem je v tem, 
ker nov jez, mimogrede, menda brez grad-
benega dovoljenja, ni dokončan. Manjkajo 
»klapne« oziroma zapornice, ki bi reguli-
rale dotok vode v strugo, ob kateri naj bi 
stala nesojena MHE. »Če bi hotel dograditi 
zapornice, bi to veljalo približno 300 tisoč 
evrov, ki jih seveda nimam kje vzeti. Poleg 
tega sem sam dobil koncesijo le za tretjino 
vodnega potenciala,« je razložil Zagožen.

Verjamemo, da je za dokončno sanacijo 
po poplavi pritiskala tudi občina Ljubno, 
Zagožen pa je, tako je pripovedoval, za to, 
da bi država dokončno zgradila jez, posku-
sil naprositi vse ministre za okolje. Gantar, 
Kopač, Podobnik – vsi so obljubili, da bo 
jez le dokončan. Tudi to, da bo denar iz 
vodnega sklada le namenjen za sanacijo in 
protipoplavno zaščito. Gre za neštetokrat 
slišane obljube, vemo pa, da večina denar-
ja konča v Posavju. »Kdo bi se ukvarjal z 
majhnimi HE, če na Savi lahko gradijo bolj 
velike?!« je nekoliko sarkastično vprašal 
Zagožen.

Denar odteka po Savinji
In tako je nekaj let, sicer med prošnjami 

za dokončno ureditev jezu, vladal »status 
quo«. »Do lani, ko so me res obvestili, da 
bodo prekinili koncesijsko pogodbo, ker v 
tem obdobju nisem zgradil MHE. Najhuje pa 

je, da naj bi podelili koncesijo komu druge-
mu, ki bi se pač pojavil. Tako se sprašujem, 
kakšen pomen sploh ima vodna pravica, ki 
je naša. No, takrat sem napisal pritožbo, in 
potem je bil mir – na pritožbo še odgovora 
ni bilo. Da bi kdo ponudil kakšno roko, so 
seveda zgolj sanje.«

V gradivu seveda beremo o tej pritožbi. 
Delni vzrok za nastali položaj vidi Zagožen 
v začasni deponiji materiala, ki je zrasla ob 
strugi. Po poplavi je za zemljišče, ki ga je 
imel v najemu, dal dovoljenje za začasno 
deponijo materiala, ki so ga čistili iz Savi-
nje. Dogovorjena je bila deponija za 2 tisoč 
kubikov, čez teden dni pa je bilo nasutih 
preko 20 tisoč kubikov materiala, ob tem pa 
so strugo tudi zasuli. »Če ne bi preprečil, bi 

najbrž zasuli celo strugo. No, mogoče sem 
se s tem komu malce zameril,« Zagožen ni 
vedel odgovora.

Kakorkoli, glede na sklenjen dogovor Za-
gožen trdi, da če bi država naredila svoje, 
bi tudi sam že zdavnaj postavil MHE, ki bi 
bila v teh časih nezanemarljiv vir dohodka 
na kmetiji. »Z veseljem bi plačal vse kon-
cesijske dajatve in vse ostalo, saj bi imel 
zagotovljen vir,« je načrtoval Zagožen. 
Sicer naj bi ob strugi zrasla 80 KW MHE 
– torej nekje srednje velikosti. »Bi pa za-
gotovo uredil strugo. Ne le zaradi narave, 
tudi za ribe, da bi se imele kam umakniti. 
Pomen ni samo energetski, tudi drugače bi 
bilo treba ob Savinji zgraditi več podobnih 
zadrževalnikov tega hudournika.« In seve-
da se v »flosarskem« kraju, kot je Ljubno, 
pogovor zavrti v stare čase – v čase, ko so 
lastniki žag, mlinov in »flosov« sami skrbeli 
za strugo, jo čistili ter tako umirili divjanje 
vode. Danes pa … Ni, da bi govoril.

Kaj bo Zagožen v prihodnje, še ne ve. 
Počakal bo na uradni sklep vlade, potem 
pa je odprtih veliko poti. Navsezadnje je 
po Savinji odteklo kar nekaj denarja, ki ga 
je pomagala vreči stran tudi država, ki ne 
izpolnjuje svojih obljub.

URŠKA SELIŠNIK
Foto: GrupA
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Predvidoma do jutri naj 
bi na Okrožnem sodišču 
v Celju zaključili služben 
nadzor nad kazenskimi za-
devami, ki so bile dodeljene 
sodniku Milku Škobernetu. 
Ta je že od konca januarja 
v priporu zaradi domnev-
nega jemanja podkupnine. 
Nadzor je odredila pred-
sednica celjskega višjega 
sodišča Zinka Strašek. V 
natančen pregled so tako 
šli vsi njegovi rešeni pri-
meri iz leta 2008, 2009 in 
2010 ter tisti postopki, kjer 
je Škoberne sodnik odločal 
ali soodločal o odpravi pri-
pora. Gre za goro papirja in 
spisov, zato rezultati nad-
zora še niso znani.

Na okrožnem sodišču so 
se zdaj znašli še v kadrovski 
stiski. Nujne sodne zadeve 
- predvsem gre za primere, 
kjer so obtoženci v priporih 
(te ponavadi rešujejo hitreje) 
- ki bi pripadle Škobernetu, 
so zdaj v rokah drugih so-
dnikov. Nekateri so že zdaj 
obremenjeni, zato na so-
dišču že razmišljajo o pre-
razporeditvah. »Najprej se 
bomo lotili notranje kadro-
vske prerazporeditve,« nam 
je dejal predsednik Okro-
žnega sodišča Celje Miran 
Jazbinšek. Skoraj zagotovo 
pa bo čez nekaj časa treba 
zaposliti še kakšnega sodni-
ka od drugod. Kot smo izve-
deli, so v Ljubljani ravno ta 
teden zaslišanja prič zaradi 
afere s sodnikovim jema-
njem podkupnine. Zaslišan 
naj bi bil tudi Esad Čehajić, 
ki je avtor pisma, na podla-
gi katerega se je preiskava 
zoper Škoberneta sploh za-

Milka Škoberneta so v začetku februarja suspendirali. Suspenz bo trajala do dokončne odločitve o njegovi 
sodniški razrešitvi. Razrešitev pa se ne bo zgodila, če ga bodo na sojenju spoznali za nedolžnega. V času 
suspenza bo prejemal nadomestilo plače, ki je enako polovici plače, ki bi jo prejemal, če bi delal.

Ta teden zaslišanja v 
primeru Škoberne …
… in sojenje Esadu Čehajiću, ki ga verjetno ne bo. Se bo sodnica izločila?

čela. Znano je, da je opisal 
vse dogovore s sodnikom o 
višini denarja, ki naj bi mu 
ga izročil za odpravo pripo-
ra in tiralice. Vendar zaslišan 
ne bo le on. Zanesljivo bosta 
morala pred ljubljanskega 
sodnika tudi ena uspešnej-
ših celjskih okrožnih sodnic 
Marjana Topolovec Dolinšek 
in celjski okrožni državni 
tožilec Darko Kežman. Prva 
namreč v Celju vodi sodni 
proces zoper Čehajića, ki ga 
obtožujejo posredovanja pri 
prostituciji, drugi je v tem 
primeru tožilec.

Bodo sodili 
drugje?

Vsi ti podatki kažejo, da 
se danes, 15. februarja, na 
celjskem sodišču po vsej 
verjetnosti ne bo začelo 
sojenje Čehajiću, čeprav 
je datum obravnave razpi-
san. Naj spomnimo, da je 
bila sodna obravnava raz-
pisana ravno na dan, ko so 
Škoberneta aretirali. Poleg 
njega je v priporu tudi Esad 
Ramić, Marjan Salobir pa je 
na prostosti. Oba naj bi pri 
kaznivem dejanju posredo-

vala. Informacije, ki jih še 
imamo, kažejo, da se bo so-
dnica po vsej verjetnosti iz-
ločila, vprašanje pa je tudi, 
če bo to sojenje sploh ob-
stalo v Celju. Morda bodo 
obravnavo celo prestavili 
na drugo okrožno sodišče 
v Sloveniji. Čehajiću torej 
očitajo posredovanje pri 
prostituciji, kaznivo deja-
nje, ki naj bi ga storil, pa 
izvira še iz leta 1999! Ker se 
je kazenski zakonik vmes 
že dvakrat spremenil, spre-
membe pa so doletele tudi 
člen, ki se nanaša na pro-

stitucijo, smo preverili, ali 
se ob sojenju, ko se bo to 
sploh začelo, obeta spre-
memba obtožnice. V teh 
letih so namreč tožilci ob-
tožbe zoper še nekatere, ki 
so bili osumljeni, ovrgli, ne 
pa tudi zoper Čehajića. Tam 
namreč še vedno vidijo zna-
ke kaznivega dejanja, ven-
dar naj bi do spremembe 
obtožnice vendarle prišlo.

Včeraj smo se pogovarjali 
tudi s Škobernetovem odve-
tnikom Tomažem Bromše-
tom, ki je že pred tedni vložil 
zahtevo za varstvo zakonito-
sti in ustavno pritožbo, ker 
meni, da so sodniku kršene 
ustavne pravice. S tožbo na 
upravno sodišče pa želi do-

kazati ničnost glasovanja v 
državnem zboru o sodniko-
vi imuniteti (poslanci bi po 
njegovem morali odločati 
na podlagi zahteve sodišča 
in ne tožilstva). Vendar so-
dni mlini meljejo počasi in 
odgovora z vrhovnega sodi-
šča na njegove pritožbe, kot 
nam je povedal, še ni. Se bo 
Škobernetu enomesečni pri-
por prej iztekel? V priporu je 
zaradi nevarnosti vplivanja 
na ključne priče. Toda pri-
če bodo ta teden zaslišane, 
potem te nevarnosti ne bo 
več, zato je pričakovati, da 
mu morda pripora ne bodo 
podaljšali …

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA

ALKOMETER
Minuli konec so se na Celjskem zgodile štiri prometne 

nesreče, v katerih so povzročitelji pobegnili. Eden od teh je 
bil pijan, zaradi česar so ga tudi pridržali, poleg tega pa so 
mu zasegli še vozilo, saj gre za večkratnega kršitelja cestnih 
predpisov. Sicer pa so celjski prometni policisti od petka do 
nedelje zaradi vožnje pod vplivom alkohola pridržali enajst 
voznikov in zasegli še dve osebni vozili.

Je bil sploh prišteven?
Simeonu Januzoviču, ki 

je pred štirimi leti pijan in 
brez vozniškega dovoljenja 
na cesti Prebold–Latkova do 
smrti zbil 43-letnega kole-
sarja, bodo sodbo po vsej 
verjetnosti izrekli v začetku 
marca. Čeprav bi se moralo 
sojenje nadaljevati v petek, 
so obravnavo prestavili, saj 
na sodišče ni bilo psihiatrič-
nega izvedenca. Naj spomni-
mo, da so Januzoviča enkrat 
že obsodili na triletno zapor-
no kazen, toda višje sodišče 
je sodbo razveljavilo. Ob-
toženec je večkratni cestni 
kršitelj, po tragični nesreči 
pa je s kraja celo odpeljal, 
ne da bi se prepričal, ali je 
treba kolesarju pomagati.

Ponovno sojenje se bo 
verjetno končalo po zasliša-
nju izvedenca psihiatrične 
stroke, ki bo ocenil, ali je bil 
povzročitelj v času nesreče 
(ne)prišteven ali v (bistveno) 
zmanjšani prištevnosti. Rav-

Simeon Januzovič. Izjav za me-
dije ne daje.

no to, da se Januzovič zaradi 
alkohola ni zavedal posledic 
dejanja, nakazuje njegova 
zagovornica, s čimer želi do-
seči tudi nižjo kazen ali celo 
oprostilno sodbo. Izvedenca 
naj bi zaslišali 8. marca.

SŠol
Foto: SHERPA

Zlato že prodano?
V petek so neznanci vlomili v gradbene barake na Beži-

grajski cesti v Celju in odnesli električne vodnike, vredne 400 
evrov. Isti dan so vlomilce imeli tudi v stanovanju v Kersniko-
vi cesti v Velenju, kjer so si nabrali zlatnino v vrednosti treh 
tisočakov. Verjetno so tatovi krožili, saj so podobno tatvino 
prijavili tudi lastniki stanovanj na Cesti talcev v Šoštanju. 
V obeh primerih je namreč izginila zlatnina. Po cigarete in 
denar v vrednosti 600 evrov pa se je odpravil nepridiprav v 
gostinski lokal v Šentvidu pri Grobelnem.

Zdrsnil 500 globoko
Na Okrešlju se je v nedeljo, nekaj minut pred poldnevom 

zgodila gorska nesreča. Člani zagrebškega gorskega društva so 
imeli ta konec tedna na Okrešlju usposabljanje, so sporočili s 
policije. Trem planincem je na poti proti Turski gori zdrsnilo, 
dva sta se pravočasno rešila, 46-letni Zagrebčan pa je po str-
mem turskem žlebu drsel okoli 500 metrov. Pri tem se je huje 
poškodoval in na ostal na zdravljenju v celjski bolnišnici.

Trčila v pešca
V soboto zvečer se je v Šaleku zgodila prometna nesreča, 

v kateri se je huje poškodoval pešec. 31-letna voznica je 
pripeljala po glavni cesti iz smeri Slovenj Gradca in trčila 
v 72-letnega pešca. Ta je cesto prečkal izven označenega 
prehoda za pešce. Poškodovanega 72-letnika so odpeljali v 
celjsko bolnišnico.
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Po večmesečnem sojenju 
se je na Okrožnem sodišču 
v Celju v petek končalo so-
jenje direktorju Regionalne 
razvojne agencije Celje Bori-
su Klančniku. Očitali so mu 
zlorabo pravic, obtožen pa 
je bil skupaj s konjiškim go-
stinskim podjetjem Jelen.

Srž problema, zaradi ka-
terega se je začel kazenski 
postopek, je bil v posojilu, 
ki naj bi ga Klančnik kot 
direktor RRA Celje odobril 
podjetju Jelen, to pa naj bi na 
podlagi navideznih pogodb 
dobilo državno subvencijo 
za svoje poslovanje. Klanč-
nik ne skriva ogorčenja nad 
sodbo. Dobil je osemmeseč-
no zaporno kazen s preizku-
sno dobo dveh let.

Družba Jelen bo morala, 
če bo sodba pravnomočna, 
državi plačati 50 tisoč evrov. 
Preizkusna doba dveh let po-
meni, da ne Klančnik ne nihče 
v družbi Jelen ne bo smel v 
tem času storiti enakega ka-
znivega dejanja. Če se bo to 

���KRONIKA���

Pogojna kazen zaradi zlorabe 
položaja direktorja
Direktor Regionalne razvojne agencije Celje Boris Klančnik: »Gre za zrežiran proces.« – Obsodili 
napačnega človeka?

V začetku marca se bo po 
podatkih Novega tednika v 
Celju začelo sojenje 50-le-
tnemu Bojanu Poplazu. Ime 
morda ni toliko znano, kot 
pa dejanje, ki mu ga očitajo 
in je popolnoma zasenčilo 
celo prvi šolski dan … Po-
plaz naj bi namreč takrat 
na vrata poslovne stavbe 
Vegrada v Velenju namestil 
ročno bombo. Ta ni eksplo-
dirala in objekt Vegrada še 
danes stoji … Obtožnica 
ga bremeni, da je » … z 
namenom zastraševanja z 
nevarnim sredstvom izve-
del nevarno dejanje …. da 
bi nastala škoda tako na 
objektu kot opremi, kakor 
tudi nevarnost za več ljudi 
v Vegradu …«

Sodili mu bodo za dve 
kaznivi dejanji, za nedovo-
ljeno proizvodnjo in promet 
z orožjem in za povzroči-
tev splošne nevarnosti, za 
kar lahko dobi večletno za-
porno kazen. Poplaz (pri 
preiskovalnem sodniku se 
je branil z molkom) je v 
priporu, zaradi nevarnosti, 
da bi ponovil kaznivo de-
janje, tam pa menda zanj 
velja poostren nadzor. 1. 
septembra naj bi ga izdal 
posnetek nadzorne kamere 
v Vegradu. Vendar ravno pri 
tem posnetku se lahko po-
stopek zaplete, saj menda 
» … ne omogoča zanesljive 
identifikacije …«

Po naših podatkih naj bi 
bomba eksplodirala ob 2.29 

Vegradova bomba 
kmalu na sodišču
Bomba, ki ni eksplodirala, ni bila namenjena Hildi Tovšak

Pred dnevi smo na celjsko policijo poslali vpraša-
nje, ali se morda obeta konec preiskave katerega od 
45 kaznivih dejanj, ki so pod drobnogledom celjskih 
kriminalistov, a so nas odpravili z enakim odgovo-
rom, kot so ga javnosti posredovali že jeseni lani, 
ko sta zoper vodstvo Vegrada padli prvi dve ovadbi v 
zvezi z denarjem, ki je bil namenjen družinama po-
nesrečenih delavcev, a je končal v drugih žepih.

»Sicer v poslovnem sistemu Vegrad Velenje zaradi 
sumov nepravilnosti poteka obravnava več kot 45 su-
mov kaznivih dejanj z različnih specifičnih področij. 
Gre za delovnopravno zakonodajo ter prevzemno, 
davčno in stečajno zakonodajo. Hkrati poteka preiska-
va sumov storitev kaznivih dejanj povezanih z zlorabo 
pooblastil pri gospodarskem poslovanju ter številnih 
drugih,« so nam odpisali celjski kriminalisti.

Vprašanje, kaj je z ovadbami vodstva Vegrada, smo 
nato naslovili še na Skupino državnih tožilcev za pre-
gon organiziranega kriminala na Vrhovnem državnem 
tožilstvu: »Ovadbe so v fazi preverjanja, zbiranja ob-
vestil in dopolnitev. Podali so jih inšpektorat oziroma 
davčna uprava in oškodovanci na Okrožno državno 
tožilstvo v Celju.« V primeru, da tožilci pošljejo ovad-
be »v dopolnitev«, to pomeni, da gredo papirji nazaj 
h kriminalistom, ki morajo zbrati še več dokazov, da 
bo primer trden. Nato je konec preteklega tedna od-
jeknila v medijih novica, da so kriminalisti zaslišali 
Hildo Tovšak. Očitno prihaja na dan vedno več po-
datkov o milijonskih zneskih, naloženih na računih 
v Liechtensteinu, o čemer se je govorilo že lani. Gre 
za denarna nakazila »off-shore« podjetjem (off-shore 
podjetje je posebna oblika pravne osebe, registrirana 
v eni od davčnih oaz, ki z ustrezno zakonodajo upo-
rabniku omogoča privilegiran davčni položaj), v tem 
primeru pa preiskujejo denarne tokove med Vegradom 
in bančnimi računi v Liechtensteinu ter Panami.

V arhivih velenjskega Vegrada so menda našli kar 
nekaj dokumentov, ki dokazujejo plačila provizije. 
Po nekaterih podatkih pa naj bi Vegrad podjetjem v 
Liechtensteinu in Panami med letoma 2005 in 2007 za 
štiri nepremičninske objekte nakazal za 28 milijonov 
evrov provizij. Projekte je sicer v glavnem financirala 
Skupina Hypo Alpe Adria, njeno poslovanje pa je po-
leg slovenskih pod drobnogledom avstrijskih organov 
pregona.

SŠol, US

zgodilo, bo moral v zapor. 
Za kaj gre? Klančnik je leta 
2001 s podjetnikom Borutom 
Jevšenakom sklenil pogodbo 

o kratkoročnem kreditu v 
višini 24 milijonov takratnih 
tolarjev. Jevšenak naj bi de-
nar posredoval družbi Jelen, 
ta pa družbi Anči inženiring 
kot poplačilo obveznosti po 
navidezni pogodbi. Čez čas je 
družba Anči inženiring denar 
vrnila podjetju Jelen, od koder 
naj bi denar potoval do Jevše-
naka. Ta je del denarja vrnil 
RRA, nekaj pa ostal dolžan še 
danes. Da dolg ni poplačan, 
Jevšenak razlaga s finančno in 
z gospodarsko krizo. Med tem 
kroženjem denarja je podjetje 
Jelen dobilo subvencijo, torej 
državni denar. Vse to na pod-
lagi pogodbe z družbo Anči 
inženiring, ki je po mnenju 
tožilcev predstavljala »nere-
sničen poslovni odnos«.

Zrežirano zaradi 
prevzema?
Z odobritvijo takšnega kre-

dita naj bi Klančnik oškodoval 
RRA, kar zanika že od začetka 
procesa, hkrati trdi, da bi se na-
mesto njega na klopi celjskega 

sodišča moral znajti kot obto-
ženec kdo drug. Enako meni 
tudi njegova odvetnica Jasmi-
na Gričnik: »Čudi me, zakaj 
se tožilstvo ni odločilo uvesti 
postopka zoper odgovorno 
osebo pravnega podjetja.« Tu 
cilja predvsem na Jevšenaka. 
»Zanima me tudi, kolikokrat so 
ovadili kakšne bančne usluž-
bence, ki so podpisali kreditne 
pogodbe, pa potem niso uspeli 
izterjati teh kreditov,« je navr-
gla in že napovedala pritožbo 
na višje sodišče.

»To je absurd in zrežiran pro-
ces. Poglejte: sodišče je obsodi-
lo tistega, ki nevračila kredita 
ni oprostil in ki je storil vse, 
da kredit ni zastaral, torej da 
podjetnik – kljub temu, da je 
zašel v krizo – denar vrne. Ni 
pa se sodilo tistemu, ki denarja 
ni vrnil? To je skregano z zdra-
vo pametjo in s pravnim siste-
mom,« je razočaran Klančnik. 
Omogočanje mikrokreditov je 
bila ena od dejavnosti RRA Ce-
lje, krediti pa so bili namenjeni 
pomoči manjšim podjetjem. 
Klančnik je bil včasih direktor 

družbe Jelen in takrat naj bi 
bila družba dobrostoječa, nato 
je Klančnik odšel v RRA. Je pa 
v postopku navedel zanimivo 
informacijo: »Takrat so bili ja-
sni nameni. Spraviti mene pred 
sodišče. V ozadju pa se je pletel 
postopek izrinjanja delničarjev 
iz družbe Jelen. Sam sem bil 
verjetno moteč dejavnik ali 
nočna mora, zato se me je 
očitno moralo očrniti.« Jim je 
uspelo?

Čim dlje stran!
Nadzorni svet in skup-

ščina družbenikov Regi-
onalne razvojne agencije 
Celje v vseh teh letih ni-
sta ugotovila ničesar, kar 
bi nakazovalo na to, da je 
Klančnik agencijo oškodo-
val. To je bil njun uradni 
odgovor sodišču. Razlog, 
da je bil Klančnik obsojen, 
naj bi bil predvsem v tem, 
ker ni » … storil vsega, da 
bi Jevšenak denar, ki ga je 
ostal dolžan, vrnil«. Kaj je 
v ozadju vsega tega, sodišča 
ne zanima. »Osredotočiti se 

moramo na obtožbo, torej 
na zlorabo pravic in dol-
žnosti,« je razložil sodnik 
Marko Brišnik.

»Svetujem vsem: čim dlje 
stran,« je brez dlake na je-
ziku povedal Klančnik. »V 
Sloveniji prideš kar tako na 
sodišče, ker te lahko že vsak 
ovadi, pri čemer sploh ne 
veš, kdo. Proces se potem 
vodi, da se kot občan nimaš 
možnosti braniti in na kon-
cu ne prevladata zakon in 
pravo, ampak to, kar se želi 
doseči z obtožbo. V mojem 
primeru je bila to vsaj po-
gojna kazen. Čeprav za to 
ni razloga,« nam je razložil. 
Vprašali smo ga še, ali bo 
to vplivalo na njegovo delo, 
saj je še vedno na vodilnem 
delovnem mestu. »Veste, 
jaz imam takšnih stvari že 
dovolj, ker nekatere stvari 
ne morejo biti naključje! V 
tem konkretnem primeru se 
ne počutim odgovornega, 
ni res, da je bila RRA Ce-
lje oškodovana. Kako bom 
naprej? Seveda se človek 
vpraša, kako te lahko obso-
dijo zaradi nečesa, za kar 
bi morala odgovarjati dru-
ga oseba in zakaj se moraš 
potem ›vlačiti‹ po sodiščih 
in časopisih … Trenutno za-
gotovo nisem najbolj moti-
viran človek v Sloveniji,« je 
še dodal.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA

Boris Klančnik: »To je zrežiran 
proces!«

uri, vendar se je zataknilo 
pri kontaktu in do eksplo-
zije ni prišlo. Vendar tožilci 
zaradi tega nevarnosti ne 
zmanjšujejo, saj bi se ek-
splozija zgodila, če bi kdo 
odprl vrata in bi bomba pa-
dla na tla … Podatki, ki jim 
imamo, naj bi kazali tudi na 
to, da bomba ni bila name-
njena direktorici Vegrada 
Hildi Tovšak. »Ugotovljena 
dejstva ne dajejo podlage 
za sklepanje, da bi namera-
val obdolženec komurkoli 
vzeti življenje ali kogarkoli 
telesno poškodovati. Zato se 
državno tožilstvo omejuje 

na tisto, kar je obdolžencu 
zanesljivo dokazano, in si-
cer, da je ravnal z namenom 
zastraševanja.« To naj bi bile 
besede, ki jih bodo 3. marca, 
na začetku sojenja prebrali 
v obtožnici …

Kriminalisti niso ugotovi-
li, da bi bil Poplaz poslovno 
povezan z Vegradom, ali 
da bi bil s tem podjetjem 
v kakršnemkoli dolžniško 
upniškem razmerju. Poplaz 
pa meni, da je bil v javnosti 
izpostavljen kot najhujši kri-
minalec. To nam je zapisal 
konec lanskega leta, ko nam 
je preko posrednika poslal 

Tovšakova pa ne 
v pripor

svoje pismo. Čeprav naj bi 
ga kriminalisti imeli za ne-
varnega tudi zato, ker je bil v 
Tujski legiji, nam je napisal, 
da je bil v tej vojaški enoti 
le tri mesece. Dodaja še, da 
bo na sodišču pojasnil tudi, 
od kod in čigavi so naboji, 
ki jih je v hišni preiskavi pri 
njem našla celjska policija. 
Navedbe, da je bil nekaj let 
v nemškem zaporu zaradi 
ropov, pa Poplaz razloži, da 
se je na koncu tako ali tako s 
pomočjo Interpola izkazalo, 
da je bil nedolžen.

SIMONA ŠOLINIČ
Foto: SHERPA

Takole so kriminalisti na prvi šolski dan prečesali Poplazov vrt. »Kot da sem najhujši kriminalec,« nam je dejal.
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Naj pohodniki na Šmohor
V soboto, 5. februarja, smo se spet zbrali pohodniki na Šmohorju, da bi prejeli zasluže-

ne medalje za lanske pohode. Vseh pohodnikov je bilo več kot 40, od tega osem z več kot 
sto pohodi. Največ pohodov je opravil Miran Kolšek (263). Po podelitvi priznanj je sledilo 
okusno kosilo s slastno torto in z zabavo. IF

Tečaj laične nege bolnikov na domu, ki 
se je v Vitanju končal konec januarja, je 
obiskovalo 16 tečajnikov, med njimi šest 
prostovoljcev Rdečega križa. Tečaj je pri-
pravilo OZ RK Slovenske Konjice, stroške 
pa je v celoti krila vitanjska krajevna or-
ganizacija.

»Zavedamo se, da je med nami vedno več 
starih in bolnih ljudi. Znanje, ki ga je mogo-
če pridobiti na takšnem tečaju, bo koristilo 
našim ljudem in tega znanja jim ne more nih-
če več vzeti,« je poudaril predsednik KORK 
Vitanje Rajko Šojč.

Na tečaju v prostorih gasilskega doma so 
predavale licencirane predavateljice Rdečega 
križa, diplomirane medicinske sestre z boga-
timi izkušnjami: Marija Medven, Marjetka 
Leva in Mihaela Justinek. Zdravo prehrano 
je tečajnikom predstavila medicinska sestra 
Shqiponje Bytyqi.

»Zadnji dan tečaja je predavanje popestril 
obisk Draga Iršiča iz Vive sane, ki je tečaj-
nicam predstavil, kje in na kakšen način lah-
ko pridobijo pripomočke za nego (toaletni 
stol, posteljo, hoduljo, servirno mizico …). 
Vse pripomočke je Viva sana tudi prijazno 
brezplačno posodila izvajalcem, saj so to 
pripomočki, brez katerih si je težko pred-
stavljati sodobno nego bolnika na domu in 
tudi izvedbo tečaja,« je Dragu Iršiču hvaležna 
sekretarka OZ RK Slovenske Konjice Renata 
Gabrovec.

Udeleženci tečaja so prejeli potrdila, naj-
bolj zadovoljni pa so bili s pridobljenim 
koristnim znanjem, ki ga bodo preizkusili 
v svojih okoljih. Čez dva meseca se bodo 
ponovno srečali in izmenjali izkušnje s ko-
ordinatorico tečajev nege bolnika na domu 
Mojco Cerovšek.

MBP

Josip Bačić - Savski

Laški likovniki 
imajo veliko 
načrtov

Enkrat letno, ponavadi 
konec januarja, je treba po-
tegniti črto pod preteklim 
letom ter Likovno društvo 
Laško seznaniti z dosežki in 
načrti za naprej. To smo sto-
rili zadnji dan januarja po 
uspešni učni uri slikanja.

Kar naenkrat so bila platna 
pospravljena, na mizi so se 
pojavili pecivo, nekaj pijače in 
seveda gora papirjev. Poslušali 
smo, kaj vse smo v prejšnjem 
letu dosegli, na koliko razsta-
vah smo sodelovali, na katerih 
ex-temporih in prireditvah vse 
smo bili. Še sami smo bili pre-

senečeni, kaj vse je mogoče 
doseči v enem letu.

Najbolj smo ponosni se-
veda na prenovljen Črni 
most, ki smo ga prebarvali, 
na panjske končnice, ki smo 
jih slikali v Sedražu in nad 
katerimi so bili obiskovalci 
navdušeni. Marsikateri če-
belar si je zaželel, da bi bil 
lastnik kar nekaj končnic, 
da bi olepšal svoj čebelnjak. 
Panjske končnice smo poda-
rili sponzorjem in častnim 
članom. Prav tako smo pono-
sni, da smo lahko s svojimi 
slikami razveselili vse naše 

podpornike, ki znajo ceniti 
umetnost.

Če naše slike, ki so razsta-
vljene na raznih koncih, raz-
veselijo vsaj kakšno srce, smo 
zadovoljni in ponosni tudi mi, 
najbolj pa seveda tisti, ki s pro-
dajo slike lahko ponovno na-
bavijo vsaj nekaj materiala.

Tudi za letos imamo veli-
ke načrte. Naj navedem vsaj 
nekatere: sodelovanje na pu-
stnem karnevalu, v povorki 
na Pivu in cvetju in na pri-
reditvah, risanje na različne 
teme …

CB

Josip Bačić z Dobrne je bil rojen v Županji na Hrvaškem, 
za svoj dom pa si je izbral Slovenijo. Elektromehanik, ki 
si je pridobil poklic v Ljubljani, ga utrjeval po različnih 
državah in mestih Evrope, je zasvojen s številnimi ko-
njički, vsekakor pa kulturnik in človek malih dejanj, ki 
sežejo ljudem v dušo.

V Drobnem listu 
tudi Bačić

njegove tekste pa je pre-
birala Petra Hribernik ob 
glasbenih premorih kitarista 
Gorazda Planka. Zgovoren 
gost večera, ki je s predsta-
vitvijo svojih pesmi obeležil 
35-letnico bivanja in ustvar-
jalnega dela v Sloveniji, je 
tudi sam prebral nekaj pe-
smi in tekstov, predvsem 
pa je iskrivo pripovedoval o 
svojih življenjskih izzivih, 
številnih selitvah po evrop-
skih deželah, v Jugoslaviji 
ter v svoji zadnji domovini 
Sloveniji. Z drobno knjižico 
premierno predstavljenih 
posvetilnih pesmi (ode) je 
v malce abstraktnih ter li-
ričnih verzih zaznamoval 
številne zanimive ljudi.

JOŽE MIKLAVC

Kot strokovnjak je večji del 
svoje službene kariere delal 
v Termoelektrarni Šoštanj. 
Eno njegovih del s področja 
ustvarjalnosti in literature 
je bila izdaja filozofsko teh-
nične knjige Individuum, 
za katero je leta 2009 prejel 
prestižno ameriško prizna-
nje človek leta 2009 iz Slove-
nije ameriškega biografskega 
inštituta.

V četrtek, 19. januarja, je 
kulturnikom, literatom in 
pesnikom popestril večer 
v Knjižnici Velenje ob izi-
du knjižice iz zbirke Dro-
ben list Knjižnice Velenje. 
Posvetilne pesmi in Bačića 
je predstavil Lado Planko, 

Bolnike bodo 
negovali z več znanja
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Etno skupina Nojek 
začela koncert z 
Zdravljico

V času mirovanja narave so se savinjski 
vinogradniki poučili o rezi vinske trte. Pri-
kaz in predavanje o tem so pripravili v vi-
nogradih Jožeta Poljanška, Kostje Zupanca 
in Ivana Kukca iz Kal nad Šempetrom v 
Savinjski dolini.

Kljub hladnemu vremenu je prišlo poslu-
šat in gledat 70 članov in članic društva. S 
predavanjem in z nazornim prikazom rezi 
specialista za vinogradništvo pri KGZS Ma-
ribor Romana Štabuca so bili zelo zadovolj-

ni. Vsak vinogradnik že ima nekaj znanja o 
rezi, vendar so še vedno podrobnosti, ki se 
jih lahko naučijo ob takšnih predavanjih in 
praktičnem prikazu. To pa je tisto, kar doda 
dodano vrednost vinom, ki jih pridelajo sa-
vinjski vinogradniki. Kot je povedal vodja 
izobraževanja pri društvu Rudi Trobiš, bodo 
maja pripravili predavanje o zelenih delih v 
vinogradu in septembra o pripravi na trgatve 
in kletarjenju.

TT

Za kulturen prehod v kulturni dan so v 
Bistrici ob Sotli poskrbeli člani etno sku-
pine Nojek, ki so v domačem kulturnem 
domu pripravil že 4. letni koncert.

Obiskovalcem so predstavili več kot ducat 
pesmi, ki jih je v večini priredil njihov vodja 
Franci Černelč. K sodelovanju so organizatorji 

povabili še sestre Jakob z Dobrne, Zvezdare iz 
Škrnika in mlade folkloriste iz Kozjega. Ob tej 
priložnosti je ob kulturnem prazniku izrekel 
čestitke župan Občine Bistrica ob Sotli Fra-
njo Debelak in med drugim predstavil bogat 
kulturni utrip v občini, ki ga krojijo mnoge 
skupine in posamezniki. MR

Udeleženci predavanja in prikaza rezi vinske trte

Rez vinske trte

Za vsakega otroka je ne-
dvomno največja sreča in 
najboljši štart, če se rodi in če 
odrašča v ljubečem družin-
skem okolju, s starši, ki skr-
bijo zanj vse dotlej, dokler ne 
odraste … Otroci, ki prihajajo 
v rejniško družino zaradi naj-
različnejših razlogov, te sre-
če nimajo. Ne morejo živeti 
v svoji matični družini, zato 
v rejniški kot nadomestni 
družini zadovoljujejo svoje 
osnovne potrebe.

V rejniški družini otrok 
odrašča v družinskem oko-
lju, v skupnosti, kjer lahko 
razvija dobre stike, odnose 
z rejniškimi starši. V »okviru 
možnega« tak otrok ohranja 
stike in identiteto z biološko, 
matično družino. V »okviru 
možnega« se v skrb za otroka 

Rejništvo za danes in jutri
vključujejo tudi starši. Otrok 
v rejništvu odrašča torej med 
dvema družinama – tisto, v 
kateri je, in tisto, iz katere iz-
haja. V njegovo dobro mora-
jo biti tako otroku, rejnikom, 
kot otrokovim staršem ves čas 
na voljo strokovne, svetoval-
ne službe, specializirane za 
pomoč družini. To v našem 
centru ponujamo tudi v okvi-
ru projekta Rejništvo za danes 
in jutri.

Nosilec programa je Cen-
ter za socialno delo Laško, 

vodiva ga socialni delavki 
Marjeta Ferlež in Karmen 
Koprivc Grajžl. Zunanji čla-
ni delovnega tima so preda-
vatelji, odvisno od potreb 
predvidenega srečanja. 
Uporabniki programa so 
izvajalci rejniške dejavnosti 
in njihovi partnerji (rejnice 
in rejniki), za katere je kra-
jevno pristojen naš center. 
V skupino so vključene tudi 
rejnice z dovoljenjem za iz-
vajanje rejniške dejavnosti 
in njihovi partnerji, za kate-

Obdaritev otrok v rejniških družinah

re so krajevno pristojni dru-
gi centri za socialno delo in 
so pri njih nameščeni otroci 
iz naše krajevne pristojno-
sti.

Neposredni cilji projek-
ta so: ustvarjanje ugodnih 
družinskih klim, v katere se 
vključujejo otroci – rejenci, 
pridobivanje teoretičnih in 
praktičnih izkušenj za reše-
vanje vzgojnih in razvojnih 
težav otrok, ki živijo v rejni-
ških družinah, pridobivanje 
novih socialnih veščin, raz-
vijanje vrednot v družinah 
in okolju, negovanje sožitja 
v družinah in generacijah, 
izobraževanje in razreševa-
nje dilem in osebnih stisk, 
strokovna in čustvena opora 
rejnikom in rejnicam, sprotno 
seznanjanje rejnic in rejnikov 
s spremembami zakonodaje 
na področju rejništva ter o 
vseh novostih in literaturi na 
področju rejništva, druženje 
oziroma ustvarjanje prijatelj-
skih vezi, izmenjava izkušenj. 
Posredni cilji projekta pa so: 
doseči večjo samozavest rejni-
ških družin, izboljšati odnose 
med rejniškimi družinami in 
matičnimi družinami v korist 
otroka, pridobivanje ugleda 
in cenjenosti rejništva kot de-
javnosti, zvišanje kvalitete pri 
izvajanju rejništva.

Projekt je razdeljen ne 
redna mesečna srečanja od 
septembra do junija tekoče-
ga šolskega leta. V decembru 
obdarimo otroke, ki živijo v 
rejniških družinah. Projekt 
zaključimo v juniju z izletom 
rejniških družin. Trenutno je 
v skupino vključenih 17 iz-
vajalk rejniške dejavnosti. V 
rejniške družine je na obmo-
čju naše krajevne pristojno-
sti oddanih 20 otrok.

Tudi leto 2010 smo zaklju-
čili s prireditvijo in obda-
rovanjem otrok, ki živijo v 
rejniških družinah. Ob tej pri-
ložnosti bi se želeli zahvaliti 
vsem donatorjem, ki so s svo-
jim prispevkom omogočili, 
da smo otroke lahko obdarili. 

Iskrena hvala tudi vsem na-
stopajočim in vsem ostalim, 
ki so na svoj način pomagali 
in s tem pripomogli k izvedbi 
kulturne prireditve.

MARJETA FERLEŽ,
KARMEN KOPRIVC 

GRAJŽL

Ministrstvo za delo, družino in socialne zadeve vsako leto 
v skladu z Zakonom o izvajanju rejniške dejavnosti podeli 
priznanja za dolgoletno in uspešno izvajanje rejniške de-
javnosti. Priznanje je v letu 2008 prejela Nada Rabuzin, v 
letu 2010 pa so priznanje podelili Frančiški Videc.
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Torek, 15. februar: Luna bo 
v opoziciji z Venero, kar bo pri-
neslo napeto energijo. Če je ne 
boste sprostili z zahtevnejšim 
delom ali rekreacijo, lahko to 
storite tudi na manj primeren 
način. Seveda ne pozabite, da 
je tudi telesna plat ljubezni ču-
dovita sprostitev! Luna bo v 
popoldanskih urah v kvadratu 
s Saturnom prinašala nekoliko 
več obremenitev, kar pomeni, 
da bodo dolžnosti prevladale 
pri vsem, kar boste počeli.

Sreda, 16. februar: Luna bo 
ob 11:15 vstopila v znamenje 
Leva, kar bo prineslo prijetno 
vzdušje v tem dnevu. Tudi 

položaj Lune z Jupitrom, tvo-
rila bosta medsebojni trigon, 
je garancija, da boste uspešni 
in zadovoljni. Dobre volje in 
optimizma ne bo primanjko-
valo. Dobro se boste lahko do-
govarjali in sodelovali z drugi-
mi ljudmi. Uspešne bodo tudi 
načrtovane poti.

Četrtek, 17. februar: Sonce 
se bo srečalo z Neptunom, kar 
bo prineslo nenavadne domi-
slice in dogodke. Usmerjeni 
boste v svojo podzavest, pri 
čemer boste skušali z intui-
tivnim občutkom doseči na-
predovanje. Sanje bodo bolj 
izrazite in tokrat jih lahko 
uporabite kot informacijo o 
svoji prihodnosti. Luna bo v 
sekstilu s Saturnom prinašala 
dobre okoliščine in moč pro-
dornih misli bo velika.

Petek, 18. februar: Luna 
bo v nočnih urah v opoziciji 
s Saturnom, kar bo prineslo 
nekoliko nemirno energijo. 
Ravno tako bo tudi Luna v 
opoziciji z Marsom in Nep-
tunom. Ob 10.37 bo nastopila 
polna Luna v znamenju Leva. 
Dan bo izrazito ognjeno obar-
van, nenehno boste hiteli in 
skušali nadoknaditi zamu-

jeno. Vaše razpoloženje bo 
izredno spreminjajoče, zato 
boste lahko v okolici spro-
žili kakšno negodovanje. Za 
intelektualno delo tokrat ne 
boste imeli dovolj koncentra-
cije. Pazite se tudi v prometu 
in pri delu z nevarnimi orodji. 
Ob 11:40 bo Luna prestopila 
v znamenje device. Poslušaj-
te svoj notranji glas, ki vas 
bo dobro vodil. Dober dan 
za obiske, pogovore, tudi 
za nakupe. Proti večeru bo-
ste lahko deležni kakšnega 
prijetnega presenečenja ali 
novosti.

Sobota, 19. februar: Sonce 
bo vstopilo v znamenje ribe 
ob 2:26. Na življenje in ljudi 
boste gledali s čustvene plati. 
Domišljija bo delovala z vso 
močjo, mnogokrat boste sa-
njarili z odprtimi očmi. Pove-
čana bo potreba po ljubezni in 
čustvih. Zelo boste naklonjeni 
alternativi, tudi vaša intuitivna 
zaznava bo na čudoviti ravni. 
V tem obdobju se boste mo-
rali truditi za večje ravnotežje 
med fizičnim in duhovnim 
telesom. Notranje čiščenje bo 
veliko, zaradi preobčutljivosti 
pa se boste lahko na trenutke 
smilili sami sebi.

Nedelja, 20. februar: Ob 
9.19 bosta Luna in Uran v 
opoziciji, kar bo prineslo 
precej destruktivno energi-
jo na čustvenem in finanč-
nem področju. Varujte se 
slabih reakcij, ljubosumja, 

Uradne ure zavetišča Zonzani: od ponedeljka do petka 
od 8. do 16. ure; ogledi psov: od ponedeljka do petka od 12. 
do 16. ure. Sprehajanja po dogovoru in predhodni najavi 
po telefonu, od ponedeljka do petka od 12. do 16. ure. Te-
lefon: 03/749-06-00; internetni naslov www.zonzani.si
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IŠČEMO TOPEL DOM

Rif je samec mešanec, star 4 mesece in ko odraste, bo srednje rasti. 
Našli so ga v Celju in išče nove skrbnike.

6-mesečnega Kukija, mešanca, podobnega jazbečarju, so našli na 
Ljubečni. Je manjše rasti, zelo prijazen in primeren za stanovanje.

Pax je 11-mesečni mešanček in v skladu s svojim imenom je umirjen 
in prijazen.

Kana, mešanka, je podobna nemški ovčarki. Stara je 11 mesecev, našli 
pa so jo na Ljubnem ob Savinji.

ZORAN FLIS

posesivnosti, maščevalno-
sti, zavistnosti in špekula-
cij. Če boste notranje dovolj 
močni, lahko tudi kakšno 
manj prijetno situacijo obr-
nete sebi v prid. Luna bo ob 
11:02 vstopila v znamenje 
tehtnice. V poznih večer-
nih urah bo Luna v aspektu 
z Jupitrom, kar je bistveno 
bolj sproščujoč in lep vpliv, 
ki prinaša sprostitev. Malce 
več pazljivosti bo potreb-
ne nekoliko kasneje, ko bo 
Luna v napetem kvadratu z 
Uranom.

Ponedeljek, 21. februar: 
Takoj po polnoči se bosta 
srečala Luna in Uran, kar bo 
prineslo prevratniško ener-
gijo, zato velja previdnost. 
Malo kasneje se bosta srečala 
Merkur in Neptun, moč pre-
soje bo občutno zmanjšana in 
srečanje Marsa z Neptunom 
bo to še bolj poudarilo. Previ-
dnost resnično ne bo odveč. 
Bo pa zelo močno izražena 
intuitivnost. Luna se bo sre-
čala s Saturnom. Merkur bo 
vstopil v znamenje ribe. Ener-
gija vode bo sprožila bistve-
no bolj aktivno delovanje na 
čustvenem in tudi finančnem 
področju. Energije in pobu-
de vam ne bo primanjkovalo, 
prav tako ne motivacije. Cilji 
bodo postali boj jasni, vi pa 
veliko bolj direktni v primer-
javi s prejšnjim obdobjem.

Astrologinji
GORDANA in DOLORES

Mojca iz Portoroža je že-
lela v celjski Mačji hiši po-
svojiti brezdomno muco. 
Doma že ima eno, če bi bili 
dve, pa bi druga drugi de-
lali družbo, je razmišljala. 
Ko je na spletu našla stran 
Mačje hiše iz Celja, ni dol-
go oklevala. Poslala je ele-
ktronsko pošto, da želi eni 
od njihovih muc ponuditi 
topel in ljubeč dom. A je 
namesto mačke dobila od-
govor, da za posvojitev ni 
primerna kandidatka.

»To so mi sporočili kar 
preko SMS-a, in to na zelo 
neprijazen način. Pogovar-
jati se z menoj niso hoteli. 
Komunicirali smo le preko 
elektronske pošte in SMS-
ov,« pripoveduje Mojca, ki 
ne razume, kako so jo lahko 
kar tako, ne da bi sploh go-
vorili z njo, označili kot ne-
primerno za posvojitev mač-
ke. »Po moje je bil razlog v 
tem, ker sem jim napisala, 
da bi mačko spustila tudi iz 
stanovanja na vrt, če bi si to 
želela. Ne razumem, kaj je 
s tem narobe? »se sprašuje. 
»Mislila sem, da je cilj Mačje 
hiše najti dom brezdomnim 
mucam, ne pa odganjati po-
svojitelje,« je razočarana.

»Ni nam treba pojasnjeva-
ti odločitev za določeno po-
svojitev, saj je taka odločitev 
izključno posledica strokov-
ne presoje o primernosti po-
svojitelja in izpolnjevanju 

V Mačji hiši res 
odganjajo posvojitelje 
brezdomnih muc?

pogojev,« nam je odgovori-
la direktorica zavoda Mačja 
hiša Helena Hacin in doda-
la, da naša sogovornica ni 
primerna kot posvojiteljica 
katerega koli od njihovih 
varovancev, ker ne izpol-
njuje pogojev, ki jih zahte-
vajo. In kateri so to? Prvi je 
izključno notranje bivanje 
mačk (v stanovanju), razen 
redkih izjem, ko presodijo, 
da je izhod v okolje (stran 
od cest) v dobrobit določe-
ne mačke. Kot navaja Haci-
nova, ne želijo, da bi muce 
končale pod kolesi, v zobeh 
psov in lisic ali umirajoče od 
strupa v kakšnem grmovju. 

»Statistika namreč kaže, da 
mačke, ki imajo možnost 
izhoda v zunanje okolje, v 
povprečju živijo od dveh do 
treh let, izključno notranje 
pa več kot 15 let.«

Pri tem Helena Hacin 
poudarja, da delajo za do-

brobit mačk, nikakor ne za 
kakršne koli svoje interese. 
»Mačke gredo od nas vse 
veterinarsko oskrbljene, 
sterilizirane/kastrirane, 
cepljene, čipirane, z od-
pravljenimi poškodbami. 
Mačk nikoli ne evtanazi-
ramo, razen če nadaljnje 
življenje ni mogoče. Nove 
domove iščemo za slepe, 
kronično bolne, invalidne 
muce, pri katerih je možno 
kvalitetno življenje brez 
bolečin. V skrbništvih be-
ležimo izredno nizko smr-
tnost, primerljivo z najbolj-
šimi tujimi organizacijami. 
V nove domove smo samo 
lani pospremili preko tristo 
mačk, in sicer preverjeno 
odgovornim novim skrbni-
kom.«

Mojca je vseeno prepriča-
na, da ni tako slaba skrbnica, 
kot menijo v Mačji hiši, glede 
na to, da je že imela mačko, 
ki je dočakala visokih mačjih 
18 let, čeprav je ni imela ves 
čas zaprte v stanovanju.

BA

Na očitek, da se z Mojco v Mačji hiši niso želeli pogo-
varjati osebno, direktorica Helena Hacin odgovarja, da 
»pogovore za posvojitev opravljajo prostovoljci v svojem 
prostem času, zato je nenehna dosegljivost po telefonu 
nemogoča, prav tako se za komunikacijo po e-pošti odlo-
čimo v primerih, ko predvidevamo, da bo za določenega 
muca (zaradi njegove ›popularne‹ zunanjosti) velik ›naval‹, 
kar je bilo tudi v tem primeru«.
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Za mleko velja, da je hra-
na in pijača, primerna za 
mlajše in starejše. Zagoto-
vo ga ne uživajo tisti, ki so 
alergični na mlečne belja-
kovine, ostali pa ga uživajo 
zaradi pozitivnih učinkov. 
Mleko je bogato z beljako-
vinami, maščobo, laktozo, s 
kalcijem, fosforjem in z vi-
tamini. Te sestavine dobro 
vplivajo na zgradbo kosti in 
pomagajo pri preprečeva-
nju osteoporoze.

Mleko je osnova za raz-
lične mlečne izdelke, kot so 
kislo mleko, kefir, smetana, 

Za nekatere zdravilne 
rastline lahko rečemo, da 
pripomorejo k ravnovesju 
pri delovanju ženskih ro-
dil in so nasploh prave za-
veznice ženskega zdravja. 
Plahtica, svetlika, smetlika, 
rman, materina dušica, 
ognjič, kopriva, žajbelj in 
še mnoge druge odpravlja-
jo menstruacijske težave, 
beli tok, vročinske valove 
v menopavzi … Od najstni-
ških let vse tja do težav v 
menopavzi življenje v žen-
ski koži tiho, a zanesljivo 
lajšajo njene drobcene pri-
jateljice iz narave.

Planinska resa za 
vsako žensko
Najboljša prijateljica žen-

sk v našem ljudskem zdra-
vilstvu je gotovo plahtica 
oziroma planinska resa (Al-
cemilla xanthoclora). Kos je 
tako težavam najstnic, mladih 
žensk, nosečnic kot žensk v 
klimakteriju. Za nameček celo 
znižuje kilograme, s katerimi 
se večina žensk bojuje celo ži-
vljenje. Plahtica je prvovrstno 
zdravilo za ginekološke teža-
ve, kot so beli tok, premočna 
menstruacija, vnetja spolovil, 
analno in vaginalno srbenje, 
klimakterične težave … Zelo 
dobro se obnese pri higieni 
spolovil. Primerna je tako 
za pitje kot za umivanje. Po 
mnenju nekaterih fitoterapev-
tov naj bi dolgotrajna uporaba 
plahtičnega čaja za tretjino 
zmanjšala število ginekolo-
ških operacij. Čaj plahtice je 
lajšal porod našim babicam. 
Dobrodejen naj bi bil za no-
sečnice po tretjem mesecu no-
sečnosti, ugoden vpliv pa naj 
bi imel tudi na novorojenčka. 
Čaj pripravimo v obliki popar-
ka: žličko zelišča prelijemo s 
skodelico vrele vode, pustimo 
stati deset minut, precedimo 
in pijemo po požirkih eno do 
tri skodelice nesladkanega 
čaja na dan.

Črna meta, 
pomočnica pri 
zanositvi
Navadna črna meta (Marru-

bium vulgare) lajša vrsto gine-
koloških težav, najbolje pa naj 
bi se obnesla za uravnavanje 
menstruacije in odpravlja-
nje neplodnosti pri ženskah. 
Osnova njenega delovanja sta 
normalizacija luščenja spol-
nih hormonov in ravnotežje 
v hormonskem ciklusu. Čaj 
pripravimo kot poparek: dve 
žlički zelišča prelijemo s sko-
delico vrele vode in po treh 
do petih minutah precedimo. 

���NASVETI���

KUHAJMO SKUPAJ

Mlečne jedi
Se še spominjate jedi iz svoje mladosti?

ROŽICE IN ČAJČKI

skuta, jogurt in sir. Na trgu 
je mleko z različno stopnjo 
vsebnosti maščobe in doda-
tnimi vitamini. V sredo smo 
v oddaji Radia Celje Kuhajmo 
skupaj iz mleka pripravljali 
jedi, ki spominjajo na kakšne 
otroške zajtrke ali večerje. 
Med pripravo ga ne smemo 
pozabiti mešati, predvsem 
pa osvežimo spomin na po-
zabljeno jed in dober tek!

Mlečni zdrob
Sestavine: mleko, mlečni 

zdrob, sol, sladkor, čokola-
da

Priprava: Za mlečni 
zdrob vzamemo razmerje 
1:4, kar pomeni 1 del zdro-
ba in 4 dele mleka. Mleko 
zavremo, dodamo ščepec 
soli in zakuhamo zdrob. 
Zmanjšamo ogenj in meša-
mo. Instant zdrob je kuhan 
v 3-4 minutah, navadnega 
kuhamo dlje. Proti koncu 
dodamo sladkor po okusu. 
Če se nam zdi pregosto, lah-
ko dolijemo mleko. Kuhan 
mlečni zdrob razdelimo po 
krožnikih in po vrhu posuje-
mo z naribano čokolado ali 
s kakavom.

Malo drugače: Mlečni 
zdrob lahko vsujemo v hladno 
mleko in segrevamo do vrenja. 
Naprej je postopek enak.

Mlečni riž
Sestavine: mleko, riž, sol, 

sladkor, cimet, čokolada
Priprava: Pri mlečnem rižu 

je razmerje 1:2; 1 del riža in 
2 dela mleka, če imamo radi 
bolj redek riž, lahko vzame-
mo še več tekočine. Mleko 
zavremo, dodamo ščepec 
soli in vsujemo riž. Skuhamo 
do mehkega in proti koncu 
sladkamo. Na krožnikih ga 
lahko posujemo z malo ci-
meta in naribano čokolado.

Malo drugače: Poslušal-
ka Cvetka mlečni riž izbolj-
ša tako, da proti koncu vanj 
zameša puding poljubnega 
okusa. Puding pripravimo 
kot ponavadi in ga prime-
šamo rižu, še posebej dober 
je z vanilijevim. Mlečnemu 
rižu lahko primešamo tudi 
kakšno žlico domače mar-
melade.

Lahko pa za osnovo vza-
memo karamelno mleko. To 
pripravimo tako, da vsujemo 
sladkor v kozico in ob nepre-
stanem mešanju ta postaja 
rjav. Ko zadiši po karameli, 
ga zalijemo z mlekom, meša-
mo, da se karamela raztopi, 
in naprej pripravimo mlečni 
riž, kot je opisano zgoraj. V 
tem primeru seveda jedi ni 
treba sladkati.

NL

Zelišča po 
meri žensk

Lahko mu dodamo žličko 
medu. Pijemo tri do pet sko-
delic čaja na dan. Zanositvena 
kura naj traja vsaj tri mesece. 
Ko ženska zanosi, naj preneha 
piti čaj.

S smetliko nad 
hormonsko 
neravnovesje
Navadno smetliko 

(Euphrasia rostokoviana) 
tradicionalno uporablja-
mo za zdravljenje očesnih 
težav. No, ženske lahko z 
njeno pomočjo odpravljajo 
tudi hormonsko neravnoves-
je in menstrualne težave. Čaj 
smetlike lahko pripravimo 
kot poparek ali zavretek. Čez 
žličko suhe cvetoče zeli pre-
lijemo skodelico vrele vode 
ali pa skodelico hladne vode 
prelijemo čez žličko droge, 
zavremo in odstavimo. V 
obeh primerih pripravek po 
dveh minutah precedimo. 
Spijemo ga lahko največ dve 
skodelici na dan, saj preveli-
ke količine dražijo sluznice 
in povzročajo zastrupitve.

Svetlika za ženske 
v zrelih letih
Grozdnata svetlika (Ci-

micifuga racemosa), katere 
izvleček dobimo v lekarnah, 
velja za eno najbolj učinko-
vitih naravnih sredstev pri 
soočanju s težavami v me-
nopavzi. Uravnava količino 
ženskih spolnih hormonov, 
blaži navale vročine ter lajša 
večino telesnih in duševnih 
simptomov, povezanih z me-
nopavzo, na primer znojenje, 
zardevanje, motnje spanja, 
razdražljivost, brezvoljnost, 
depresijo. Vsaj tri mesece je-
mljemo vsak dan pol žličke 
izvlečka grozdnate svetlike.

Črna meta pomaga proti neplodnosti.

Grozdnata svetlika lajša težave v 
menopavzi.

Piše: PAVLA KLINER

Vprašanje: Pred časom 
sem kupil zemljišče za 
vikend, plačal sem ga pa-
všalno, ne po kvadratnem 
metru. Geometer, ki sem 
ga naročil, da opravi ko-
ličenje oz. razmejitev od 
sosedov, je poklical meja-
še, pri dveh točkah je na-
šel obstoječe mejnike, pri 
tretji pa so imeli sosedje 
razna mnenja. Ko sem po 
času prejel zemljiški izpi-
sek, sem spoznal, da sem 
oškodovan, saj je moja par-
cela veliko manjša, kot bi 
morala biti. Našel sem tudi 
pravi mejnik. Zaradi ohra-
njanja odnosov s sosedi si 
nisem upal poseči z raz-
čiščevanjem zadeve. Muči 
me, kako uveljavljati to, za 
kar sem bil oškodovan.

Odgovor: Na zastavljeno 
vprašanje podajam splošen 
odgovor, saj mi ni znano 
niti prejšnje stanje vpisa v 
zemljiškem katastru, tek 
postopka, v postopku dane 
izjave, stališča in zaključ-
ki geodeta, ki je opravljal 
meritve ter predvsem ne, 
ali so bila s strani strank v 
postopku vložena kakšna 

PRAV(N)I KORAKI

Razmejitev zemljišč
sredstva. Gre za zelo obse-
žno tematiko, katere rešitev 
je odvisna od več dejavni-
kov in okoliščin, ki mi niso 
znani.

Iz napisanega sklepam, da 
ste se tako vi kot sosedje na 
koncu strinjali s predlagano 
mejo in je geodetska uprava 
izdala odločbo o evidentira-
nju urejene meje ter jo po 
njeni dokončnosti vpisala v 
zemljiški kataster kot ureje-
no. Meja je v tem primeru 
uradno ugotovljena in ure-
jena.

Zakon o evidentiranju 
nepremičnin določa, da se 
lahko meja parcele spreme-
ni s parcelacijo (združitev 
parcel in delitev parcele), s 
komasacijo (zložba parcel, 
ki imajo različno pravno 
stanje glede lastninske pra-
vice in razdelitev po zložbi 
oblikovanega zemljiškega 
sklada na nove parcele) ali 
izravnavo meje.

Slednje bi utegnila biti 
ob izpolnjevanju zakonskih 
pogojev in možnosti dogo-
vora med vami ter lastniki 
sosednjih parcel rešitev za 
spremembo meje, zato v 

nadaljevanju nekaj podat-
kov o tem. Ali so pogoji za 
ta postopek v vašem prime-
ru dejansko izpolnjeni in je 
postopek možno izpeljati, 
preverite pri pristojnih orga-
nih oz. osebno pri pravnem 
strokovnjaku, na podlagi 
vseh potrebnih podatkov.

Za izravnavo meje gre, ka-
dar se potek urejenega dela 
meje, evidentiranega v ze-
mljiškem katastru, spreme-
ni, če se lastnika sosednjih 
parcel sporazumeta o izrav-
navi dela meje in se pri tem 
površina manjše parcele, ki 
se dotika dela meje, ki se iz-
ravnava, ne spremeni za več 
kakor pet odstotkov površine 
manjše izmed parcel, med 
katerima se opravi izravna-
va meje, vendar ne več kakor 
za petsto kvadratnih metrov. 
Izravnani del meje se eviden-

tira v zemljiškem katastru na 
zahtevo lastnika. Zahtevi se 
priloži elaborat izravnave 
dela meje, ki ga izdela ge-
odetsko podjetje. Sestavni 
del elaborata izravnave dela 
meje so izjave lastnikov o 
soglasju k izravnanemu delu 
meje.

Ali imate kakršne koli 
zahtevke zoper prodajalca, 
od katerega ste nepremič-
nino kupili, pa je odvisno 
predvsem od vsebine po-
godbe in dogovora, ki ste 
ga z njim sklenili (defini-
rane kvadrature zemljišča, 
potek meje itd.). Z vsebino 
dogovora nisem seznanje-
na, zato na vprašanje v tej 
smeri žal ne morem odgo-
voriti.

PAVLA BOLNER 
BOLARIČ,

univ. dipl. pravnica

Odgovor na vprašanje je podan teoretično glede na posre-
dovane podatke in je izključno informativnega značaja. Z 
vsemi okoliščinami in podatki vašega primera nismo sezna-
njeni in ne prevzemamo nobene odgovornosti za morebitne 
nepravilne ali napačne pravne nasvete, nasvet pa uporabljate 
izključno na lastno odgovornost. Za celovito pomoč svetuje-
mo, da se osebno oglasite pri pravnem strokovnjaku.
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UE CELJE

UE LAŠKO

UE MOZIRJE

UE SLOVENSKE KONJICE

UE ŠENTJUR PRI CELJU

UE ŠMARJE PRI JELŠAH

UE VELENJE

UE ŽALEC

Odkup

zlata-srebra
GOTOVINA TAKOJ!!!

ZLATARNA AdAMAS
Trg celjskih knezov 4, 3000 Celje

03/5442-180
Mitja Udovč, s.p., Celje

VODNIK
TOREK, 15. 2.

9.00 Hiša generacij Laško
Ko se življenje konča in 
je čas za nove cilje
predavanje patra dr. Karla 
Gržana

10.30 (in 16.30) Muzej novejše 
zgodovine Celje
Živeti v Celju
demonstracija obrtnika 
čevljarja Antona Mužiča

10.00 Knjižnica Velenje
Bralni krožek in 
komunikacija za seniorje
vodi Sonja Bercko

17.00 Knjižnica Velenje
Ura pravljic v nemškem 
jeziku
pripoveduje Ivana 
Matoševič

18.00 Galerija Mozirje
Gozd v srcu Evrope: 
Slovenski gozd je nekaj 
posebnega
predavanje in predstavitev; 
avtor Damjan Jevšnik, 
univ. dipl. ing. gozd.

18.00 Velenjski grad
Karl Ferlež
klepet pod arkadami, 
pogovor vodi Aca Poles

19.00 Dom sv. Jožef Celje
Naravno načrtovanje 
rojstva otrok
seminar vodita zakonca 
Čebulj

19.00 Knjižnica Šmartno ob Paki
Drago Šabac
pogovor vodi Tatjana 
Vidmar

19.19 Knjižnica Velenje
Velenje skozi zgodbe
delovno srečanje 
rodoslovcev s predavanjem 
Ambroža Kvartiča

19.30 SLG Celje
Smrt trgovskega potnika
drama Arthurja Millerja v 
režiji Janeza Pipana; izven 
abonmaja

19.30 Celjski dom
Accadémia in A la corda
koncert godalnih kvartetov

SREDA, 16. 2.

9.00 Glasbena šola Celja
Regijsko tekmovanje 
mladih glasbenikov 
celjske in koroške regije
trobenta, tolkala, 
harmonika, klavirski duo, 
kitarski duo

14.00 Muzej premogovništva 
Velenje
Milan Razboršek: Ex 
knap
odprtje razstave

17.00 Knjižnica Velenje
Zvitorepek in tri jajca; 
Srček za mamico
pravljici pripoveduje Metka 
Pivk Srdič

17.00 Knjižnica pri Mišku 
Knjižku
Pravljične dogodivščine z 
Dragico

18.00 Knjižnica Rogatec
Skandinavija v kraljestvu 
lososov in severnih 
jelenov
potopisno predavanje 
Tanje Znidarčič in Luke 
Brezavščka

18.00 Knjižnica Podčetrtek
Finska
potopisno predavanje, 
na tekaških smučeh čez 
Finsko z Manco Čujež

19.30 SLG Celje
Jaz vas ljubim
predstava A. P. Čehova 
za abonma po posebnem 
razporedu in izven

19.30 Glasbena šola Celje
Najboljši zlatonagrajenci
koncert nagrajencev 
tekmovanja mladih 
glasbenikov celjske in 
koroške regije

19.30 Kulturni center Laško
Čas za spremembo
komedija; igrajo B. Đurić-
Đuro, A. Tetičkovič in B. 
Šturbej

20.00 Celjski dom
Ljubim te, spremeni se!
komični muzikal; 
nastopajo Romana 
Krajnčan, Simona 
Vodopivec Franko, Danijel 
Malalan in Marjan Bunič

ČETRTEK, 17. 2.

10.30 (in 16.30) Muzej novejše 
zgodovine Celje

Spored 15. 2. in 16.2.
Kinematografi si pridržujejo 
pravico do spremembe pro-
grama.

Samova pustolovščina – animi-
rana družinska komedija, sinh. 
3D
16.00
Turist – triler/drama
16.05
Zeleni sršen – akcijski triler 
3D
21.30
Dilema – komedija
16.25, 18.40, 21.00
Zlatolaska – animirana družin-
ska komedija 3D
15.00, 17.10, 19.20
Zlatolaska – animirana družin-
ska komedija
17.00
Črni labod – drama/triler
18.50, 21.10
Gulliverjeva popotovanja– pu-
stolovska komedija 3D
18.00, 20.00
Burleska – mjuzikal drama
18.20, 20.50
Zelen sršen – akcijski triler
16.20
Kraljev govor – zgodovinska 
drama
19.00, 21.25
Moja neprava žena – romantič-
na komedija
16.15, 18.45, 21.15
Jutri, ko se je začela vojna 
– akcija
17.15, 21.05
Circus fantasticus – vojna dra-
ma
19.25

SREDA in ČETRTEK
20.00 Ricky – komična drama

Živeti v Celju
demonstracija obrtnika 
krojača Franja Podbregarja

16.00 Knjižnica Šoštanj
Bi se gnetli na tej metli?
pravljico pripoveduje 
Marjetka Blatnik

16.45 Knjižnica Velenje
Zdravilne glive in gobe
predavanje Janeza 
Gorenška

18.00 Muzej usnjarstva Šoštanj
Usnjarstvo na Vrhniki
odprtje razstave avtorice 
Olge Pivk

19.00 Don Boskov center Celje
Razvijanje samozavesti
predavanje za starše 
Jerneje Dimec, spec. ZDT

19.00 Dom sv. Jožef Celje
Veliki liki med 
slovenskimi duhovniki
o Petru Pavlu Glavarju 
predava Jože Pavlič

19.00 Knjižnica Laško
Dr. Kajetan Gantar
večer s prevajalcem, 
akademikom

19.00 Dom kulture Velenje
Nikodemovi večeri

19.00 Krčma TamKoUčiri Celje
Homo faber labor work 
action
odprtje fotografske razstave 
Gorazda Tratnika

19.19 Knjižnica Velenje
Pik Lenin – beli lepotec
potopisno predavanje 
Damjana Sekutija

19.30 Glasbena šola Velenje
Regijsko tekmovanje 
mladih glasbenikov 
celjske in koroške regije
trobenta, tolkala, 
harmonika, klavirski duo, 
kitarski duo

20.00 Dom II. slovenskega tabora 
Žalec
skupina Zaka’ pa ne 
in Ansambel Bratov 
Poljanšek
gosta: Stane Mancini 
in Rafko Irgolič, za 
narodnozabavni abonma 
in izven

20.00 Local Celje
LocalCoolTura
zvoki starega in novega 
rocka z zreško zasedbo 
500m

MOTORNA 
VOZILA

Prodam

TOVORNI avto, nosilnost 1.500 kg, registri-
ran, poceni prodam. Telefon 5778-415.
� 541

STROJI

Prodam

PLUG enobrazdni, 10 col, prodam ali me-
njam za dvobrazdnega. Telefon 031 
733-965.� 488

TRAKTOR Stayer, 13 ks, letnik 1955, re-
gistriran, prodam. Cena po dogovoru. 
Telefon (03) 5814-151.� 548

KUPIm

PRIKLJUČEK Gorenje Muta, okrogli pri-
klop, kupim. Telefon 041 511-304.
� 517

POSEST

Prodam
HIŠO v Lokrovcu, v izmeri 159 m², zemlji-

šče 1.929 m², prodamo za 195.000 
EUR. Telefon (03) 491-5060, 051 305-
432. Maksimilijan, d. o. o., Ljubljanska 
5, Celje.� n

CELJE, Teharska cesta. Prodajalno, servis 
in skladišče + 4.484 m² stavbnega 
zemljišča, prodamo za 570.000 EUR, 
možna prodaja posameznega dela 
kompleksa - po dogovoru. Telefon 
(03) 491-5060, 051 305-432. Maksi-
milijan, d. o. o., Ljubljanska 5, Celje.
� n

PRIZIDEK k hiši, Petrovče, bruto 68 m², 
grajeno leta 1994, zelo mirna lokaci-
ja, vseljivo takoj, prodam. Telefon 031 
625-014.� 532

oddam
CENTER mesta Celja. Lokal na elitni loka-

ciji, Ljubljanska cesta, velika izložbena 
okna, velikost 61 m², oddamo. Telefon 
(03) 491-5060, 051 305-432. Maksi-
milijan d. o. o., Ljubljanska 5, Celje.
� n

VINOGRAD, v Dramljah, oddam v najem 
ali prodam. Telefon 030 276-219.
� 497
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NOVI TEDNIK

RADIO CELJE

UREDNIŠTVO

AGENCIJA

Ženitna posredovalnica

Z au pa n j e
za vse generacije,

brezplačno za ženske do 48 let.

Tel.: 031/836-378
03/5726319

Leopold Orešnik, p.p. 40, Prebold

SKLADIŠČE ali priročno delavnico, ob cesti 
Arclin–Ljubečna, dajem v najem. Tele-
fon 041 262-063, 041 523-295.�568

STANOVANJE

Prodam

CELJE, mesto. Petsobno stanovanje na 
Savinjskem nabrežju, v izmeri 121 m² 
ter podstrešje v izmeri 50 m², pogled 
na Celjski stari grad, potrebno obnove, 
prodamo za 110.000 EUR. Telefon (03) 
491-5060, 051 305-432. Maksimili-
jan, d. o. o., Ljubljanska 5, Celje.� n

CELJE, Lava. Trisobno stanovanje, 74,12 
m², 8. nadstropje, prodamo za 80.000 
EUR. Telefon (03) 491-5060, 051 305-
432. Maksimilijan, d. o. o., Ljubljanska 
5, Celje.� n

oddam

STANOVANJE v Celju na Lavi, 34 m², novo 
opremljeno in stanovanje v Novi vasi, 
enoinpolsobno, 45 m², oddam. Telefon 
041 644-677.� p

V ŽALCU oddam dvosobno opremljeno sta-
novanje. Telefon 041 342-400.� 534

OPREMLJENO stanovanje, 45 m², vseljivo 
takoj, oddam. Telefon 041 650-737.
� 535

mENJam

TRISOBNO stanovanje (last Nepremičnin) 
menjam za manjše. Telefon 041 600-
016. � 539

GARAŽE

oddam

GARAŽO v Celju (Vrunčeva) oddam v na-
jem. Telefon 051 348-302.� p

OPREMA

Prodam

OTROŠKO posteljico, zložljivo, še nera-
bljeno, prodam. Telefon 031 587-610.
� 540

SPALNICO, dve dvodelni omari, regal za 
posteljnino, mini kuhinjo in televizijo 
Grundig ugodno prodam. Telefon 041 
620-707.� 543

KOTNA sedežna, trosed, mizo, stole, pralni 
stroj, štedilnik, hladilnik, zamrzovalno 
omaro prodam. Telefon 040 869-481.
� n

KUPIm

PRALNI stroj, štedilnik plinski, hladilnik, 
zamrzovalno omaro, kuhinjo, kupim. 
Telefon 070 870-084.� n

ŽIVALI

Prodam

PUJSKE, težke od 25 do 70 kg, prodam. 
Cena ugodna. Možnost dostave. Tele-
fon 041 455-732.� Š�39

KRAVO, staro 3 leta, za zakol, prodam. 
Telefon 5488-158.� 544

TRI ovce in jagnjeta prodam. Telefon 041 
932-160.� 550

TELICO simentalko, brejo sedem mesecev, 
prodam. Cena po dogovoru. Telefon 
040 290-037.� 576

PRAŠIČE, za nadaljnjo rejo ali zakol, od 
30 do 120 kg, mesni tip, krmljene z 
domačo krmo, prodam. Telefon 031 
839-090.� Š�56

KUPIm

VSE vrste krav in telic za izvoz odku-
pujemo. Plačilo takoj. Telefon 040 
647-223

DEBELE in suhe krave in telice, za zakol, 
plačilo takoj, kupim. Telefon 041 653-
286.� Š�47

KMETIJSKI 
PRIDELKI

Prodam

BELO in rdeče vino, možna dostava, ugo-
dna cena, prodam. Telefon 041 382-
735.� p

DOMAČE salame, 10 EUR/ena, prodam. 
Telefon 041 506-607.� 502

SILAŽNE bale in krmo v rinfuzi prodam. 
Cena po dogovoru. Telefon 031 811-
895.� 547

SENO prodam. Telefon 041 977-611.
� 570

OSTALO

Prodam

BUKOVA drva, hlodovina, metrska ali krat-
ko nažagana, na paletah, z dostavo, 
ugodno prodam. Telefon 051 359-555; 
www.drva.info.� p

VISOKO kakovostni bukovi briketi Fishner 
in drva iz sušilnice, dostava, prodam. 
Telefon 051 828-683.� p

ODOJKE, očiščene in svinjske polovice, di-
rektno s kmetije, prodamo. Zbiramo 
naročila za goveje meso. Sledljivost in 
kakovost zagotovljena. Kmetija Jug, 
telefon 041 648-113.� 366

ŠIVALNI stroj, pralni stroj in »šank« s stoli 
prodam. Cena po dogovoru. Telefon 
041 263-497.� 491

ČRPALKO hidropak, znamke Grundfos, za 
povečanje tlaka vode ali izčrpavanje 
do globine 8 m, novo, zapakirano, 
prodam. Telefon 041 763-098.� 552

DRVA, dolga v hlodih ter kratko žagana 
– mešana, z dostavo, prodam. Telefon 
040 211-346.� p

DESKE in plohe, parjene in neparjene 
bukve, oreha, hruške, lipe, javorja, 
hrasta, češnje, kostanja ter deske za 
ostrešje, vse zračno suho, prodam. 
Telefon 040 211-346.� p

BUKOVA metrska drva, možna dostava in 
razrez, prodam. Telefon 041 809-871.
� 558

KUPIm

SPREDNJI most za suzuki baleno kupim. 
Lahko sam demontiram. Telefon (03) 
573-8006, 051 478-616.� 475

STARO sekiro cimermanko, star predmet, 
staro knjigo in staro razglednico ku-
pim. Telefon 031 809-043.� 571

ZMENKI
UPOKOJENI moški išče žensko za skupno 

življenje in z veseljem do dela na 
manjši kmetiji. Telefon (03) 5824-611.
� 531

PRESKRBLJENA 53-letna ženska brez 
otrok, s hišo in z avtomobilom, vabi k 
sebi moškega za prijateljstvo in resno 
zvezo. Telefon 041 248-647; agencija 
Alan.� 579

ZAPOSLITEV
IŠČEM delo v okolici Šentjurja: čiščenje in 

pomoč starejšim. Telefon 041 968-416, 
(03) 5793-562.� 564

IŠČEM delo v okolici Celja, Šentjurja, 
Šmarja: čiščenje, pospravljanje in 
druga gospodinjska dela. Telefon 070 
624-584.� p

RAZNO
POSOJILA za zaposlene in upokojence! 

Izplačilo gotovine takoj. Posojilo lahko 
vračate s položnicami (tudi za osebe 
z nižjimi dohodki). Info-kredit, d. o. 
o., Mariborska cesta 86, 3000 Celje, 
telefon 059 226-600, 051 886-600.
� n

NUDIM selitve in kombi prevoze, odvoz 
odpadnega materiala, dostave. Kako-
vostno, zanesljivo in ugodno. Telefon 
031 732-381. Paskal Iseinoski, s. p., 
Zagorje 3, Lesično.� n

MASAŽO v Celju izvaja terapevtski in 
športni maser z 22-letnimi izkušnjami. 
Barbara Zupančič, s. p., Dunajska cesta 
47, Ljubljana, naročila 040 774-411; 
www.masaza.net.� n

Z A H VA L A

Vsem prijateljem in znancem 
sporočamo, da nas je v 85. letu 
zapustil dragi mož, oče, dedek, 
pradedek, prapradedek in borec 

Kozjanskega odreda

FRANC POLANC
iz Reke pri Laškem 

(16. 2. 1926 – 2. 2. 2011)

K zadnjemu počitku smo ga pospremili 9. februarja 
2011. Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi

zadnji poti.
Žalujoči vsi njegovi

L�51

V globoki žalosti sporočamo, da 
nas je v 71. letu zapustil ljubljeni 
mož, oče, dedi, brat, svak, tast, 

stric in prijatelj

MARIJAN 
PODGORŠEK

iz Vojnika, 
Pot na Dobrotin 3 a

Od pokojnika se bomo poslovili v torek, 15. februarja, 
ob 16. na pokopališču v Vojniku.

Žara bo na dan pogreba od 11. ure v tamkajšnji poslo-
vilni vežici.

Maša bo uro pred pogrebom v cerkvi svetega Jerneja 
v Vojniku.

Žalujoči: žena Tončka ter hčerka Barbara in sin 
Dejan z družinama

n

Ni večje bolečine, 
kot v dneh žalosti nositi v srcih 

lepih dni spomine.
(Dante)

Umrl je naš upokojeni sodelavec

MARIJAN 
PODGORŠEK

Od njega se bomo poslovili v torek, 15. februarja 2011, 
ob 16. uri na pokopališču v Vojniku.

Sodelavci Etola, d. d.

n

Kako boli in duša trpi, 
ko od bolezni usihajo moči, 

to veš ti in vemo mi, 
ki smo s tabo bili do konca 

dni …

Z A H VA L A

Ob izgubi naše ljube in skrbne 
žene, mamice, babice in tašče

IVANKE 
MRAVLJAK

rojene Jager 
iz Kompol

se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate-
ljem in znancem za izrečena ustna in pisna sožalja, 
podarjene sveče, cvetje in svete maše ter vsem, ki ste jo 
pospremili na njeni zadnji poti. Hvala pogrebni službi 
Zagajšek za organizacijo pogreba, pevcem, trobentaču, 
gospodu Andreju Urbanclu za opravljen cerkveni obred 

in gospe Ivici Kos za lep poslovilni govor.
Zahvaljujemo se tudi gospe Hedi Zimšek iz društva 
Hospic, Društvu upokojencev Štore ter vsem, ki ste jo 

obiskovali v času njene bolezni.
Žalujoči vsi njeni
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Pošljite nam fotografijo svojega razreda z imeni in priimki vseh dijakov. Vašo pošto 
pričakujemo na elektronskem naslovu tednik@nt-rc.si (fotografije naj bodo čim večje) 
ali na naslovu Novi tednik, Prešernova 19, 3000 Celje.

22. januarja je imel maturantski ples 4. f tehniške gimnazije na Gimnaziji Lava.
Zadnja vrsta z leve: Tomaž Krajnc, Metod Ribič, Urh Zupanc, Martin Moličnik, Aljaž Ulaga.
Srednja vrsta: Anton Kočar, Lovro Podgoršek, Blaž Robnik, Janez Robnik, Aljaž Jelen, Aljaž 

Javornik.
Prva vrsta: Marija Gubenšek Vezočnik (ravnateljica), Gregor Polak, Aljaž Obreza, Matjaž Zalokar, 

Miha Kronovšek, Gorazd Pusovnik, Damir Šketa (razrednik), Žiga Lubej, David Štremfelj, Peter 
Košir, Filip Koželnik, Žan Romih.

Če pravijo, da se po ju-
tru dan pozna, potem ni 
čudno, da je v Tovornikovi 
družini iz Lok pod Planino 
vseh sedem otrok izvrstnih 
pevcev in da je na zlati po-
roki starih staršev igral kar 
ansambel samih vnukov. 
Hermina in Srečko sta se 
namreč pred več kot 50 leti 
spoznala prav pri pevskem 
zboru in potem v njem pre-
pevala še celih 40 let.

Če ste mislili, da so bile 
gardedame pogruntavšči-
na stroge vzgoje zadrgnje-
nih meščanskih družin, se 
krepko motite. Prav nobena 
spodobna kozjanska mama 
nekdaj svojih hčera ni okrog 
puščala brez trdnega varstva 
in spremstva, ki mu je lahko 
zaupala. Hermino, takrat se 
je pisala še Guček, je tako na 

Valentinov šopek
Terezija Dernač iz Olešč pri Laškem je med sprehodom po 

gozdu našla ta prečudovit šopek valentinovih srčkov. Gre za 
posebne gobe živo rdeče barve v obliki srčkov, ki so zrasle na 
trhlih vejah v njihovem gozdu. Poceni, naravno in zelo lepo!Hvala za rože

»Jaz sem boljše pela, s 
teboj pa lepše zvenim«
Hermina in Srečko Tovornik iz Lok pod Planino sta se spo-
znala ob petju – Nezamenljiv duet že 50 let

pevske vaje obvezno spre-
mljal brat Tinček. Ampak 
Amorjevih puščic se ne da 
usmerjati, še manj prestreza-
ti. Vanjo se je zagledal Sreč-
ko iz sosednje vasi. Kmalu 
je bilo jasno, da bi si mlada 
dva imela marsikaj povedati, 
a kaj ko je imel tudi on dve 
obvezi. Bilo jima je ime Joži-
ca in Rezika, doma pa so mu 
seveda zabičali, da mora na 
sestri skrbno paziti. »In ker 
nihče ni smel prej sam priti 
domov, smo se solidarnostno 
čakali tudi po dolge ure,« se 
še danes smeje Srečko. Zato 
pa ni bilo nikoli odveč iti na 
vaje. Pa naj je bilo treba na 
nekaj kilometrov dolgo peš-
pot že drugič isti dan, naj sta 
bila visok sneg ali huda vro-
čina. Šentvid pri Planini ima 
namreč že stoletno kulturno 

in prosvetno tradicijo, naša 
sogovornika pa sta jo soobli-
kovala dolga leta. »Bilo je ne-
šteto iger, nastopov, pevskih 
koncertov. Veliko lepega se 
je zgodilo in nikoli ni bilo to-
liko dela in skrbi, da bi nama 
bilo odveč.« Na cerkvenem 
koru sta prepevala vsa leta 
kot zakonca, Hermina je kot 
odličen sopran vztrajala še v 
visoki nosečnosti, tik preden 
se je rodil kateri od njunih 
otrok, potem pa so malčki 
pač hodili pet skupaj z nji-
ma.

Če si dovolj 
vztrajen, dobiš 
tudi hčer
Pri Tovornikovih je še da-

nes dosti smeha in prešer-
nosti. »Da bo jasno za zgo-
dovino, jaz sem boljše pela 

od njega,« z usti do ušes ra-
zloži Hermina. »Pa kaj še,« 
ji ne ostane dolžan mož, že 
hip za tem pa se tako nežno 
pogledata, da je človeku ja-
sno, kako si drug brez dru-
gega ne predstavljata nobene 
pesmi. Tisto o štorklji, ki je 
prehitro poletela, sta zložila 
skupaj že davno pred Čuki. 
In tako sta se na prehodu 
iz leta 1960 v 1961 poroči-
la. To, da je bila nevesta že 
v sladkem pričakovanju, je 
imelo v tistih časih žal še 
grenak priokus, zato so ju 
na uradni del poroke v Celje 
starši poslali kar sama. »Ni 
bilo prav hudo slovesno. Bili 
smo samo midva, priči in šo-

fer.« Poročil pa ju je Srečkov 
stric Franc, ki je bil konjiški 
arhidiakon. »Tudi stric je bil 
strog, vendar naju je vsee-
no z veseljem blagoslovil.« 
Doma pa se je svatba na ne-
vestinem in ženinem domu 
nadaljevala po običajnem 
protokolu. Potem so začeli 
prihajati otroci. Pred časom 
je nek savinjski kmet bistro 
ugotovil, da ni težko priti do 
sina, le da se prej nekaj de-
klet nabere. Pri Tovornikovih 
pa je bilo ravno obratno. V 
dvanajstih letih so se zvrstili 
Janko, Tonček, Roman, Mir-
ko, Martin, Franci in potem 
je končno uspelo. Dobili so 
še deklico Alenko.

In kdo bi si mislil – sin 
Franci, ki je prevzel kmeti-
jo, se je poročil z Mimico, 
prav tako princesko med 
šestimi brati. Na njiho-
vem domu te v hiši najprej 
sprejme gostoljubje res ve-
like mize. »Ob praznikih 
je še premajhna za vse,« 
pripomnijo gostitelji in ni 
treba posebej spraševati, 
kako posebna so ta sreča-
nja. Najlepše je pač, ko so 
vsi skupaj, še posebej s 13 
vnuki in eno pravnukinjo. 
Če dobra volja pri zdravju 
res kaj pomeni, nam vsem 
skupaj biserna poroka pri 
Tovornikovih ne uide.

SAŠKA T. OCVIRK

Zlatoporočenca sta razrezala slavnostno torto.
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